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PROTOKÓŁ XXXIV/13 

Z  XXXIV  sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014 

w dniu 18 lutego 2013 roku, godz. 1100 

Sala Kolumnowa w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze  

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad XXXIV zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dzień dobry. Witam 

wszystkich bardzo serdecznie. Szanowni Państwo, proszę powoli o zajęcie miejsc.  Szanowni Państwo, 

otwieram XXXIV zwyczajną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego wita zaproszonych gości.  

Szanowni Państwo, zanim przystąpimy do merytorycznej części dzisiejszej sesji, nastąpi wręczenie 

Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego Panu Andrzejowi Kosnarewiczowi. 

Przystępujemy do wręczenia Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego. Zapraszam 

do tego aktu Panią Marszałek Elżbietę Polak, a Wiceprzewodniczącego Sejmiku Pana Tadeusza 

Ardellego proszę o odczytanie zasług Zasłużonego dla Województwa Lubuskiego. Proszę bardzo.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Tadeusz Ardelli odczytuje informację dotyczącą zasług Pana Andrzeja 

Kosnarewicza, a Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko wraz z Marszałek Województwa Elżbietą 

Polak dokonują wręczenia Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego.  

Jeszcze raz gratuluję i dziękuje bardzo. Szanowni Państwo, jeszcze raz przypominam, że osoba, która 

otrzymała Odznaczenie za Zasługi dla Województwa Lubuskiego ma prawo do używania tytułu  

„Zasłużony dla Województwa Lubuskiego”, jest wpisana do Księgi „Zasłużeni dla Województwa 
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Lubuskiego” oraz ma prawo do uczestniczenia na prawach honorowego gościa w uroczystych sesjach 

Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

Szanowni Państwo, w piątek w godzinach popołudniowych dobyło się zorganizowane przeze mnie 

spotkanie z udziałem wiceprzewodniczących Sejmiku, przewodniczących klubów, przewodniczących  

i wiceprzewodniczących komisji stałych Sejmiku Województwa Lubuskiego. Omówiono tam organizacje 

pracy Sejmiku Województwa Lubuskiego na 2013 rok. Jednym z tematów spotkania były m.in. terminy, 

godziny odbywania sesji. W związku z tym, iż zdania radnych dotyczące tych kwestii są podzielone, 

postanowiliśmy na spotkaniu o przygotowaniu odpowiedniej ankiety, w której każdy z radnych będzie 

mógł w tej kwestii się wypowiedzieć. Pracownicy Biura Sejmiku rozdali Państwu ankiety, proszę o ich 

wypełnienie i przekazanie ich wiceprzewodniczącym Sejmiku, którzy odbiorą zbiorcze wyniki 

i przedstawią pod koniec sesji. Proszę, żeby Państwo radni wypełnili tą ankietę, podczas najbliższej 

przerwy poproszę wiceprzewodniczącego Pana Tadeusza Ardellego o ich zebranie. One są tylko 

w ilości 30 sztuk, chodzi o terminy sesji. Proszę wypełnić zgodnie z własną wolą, oczekiwaniami 

i przedstawić własną propozycję. Na koniec sesji w sprawach różnych jeszcze powrócimy do tego 

tematu.  

Szanowni Państwo, dzisiejsza sesja jest pierwszą sesją w tym roku. Przystępujemy do części 

merytorycznej. Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa 

Lubuskiego, na sesji obecnych jest 29, wobec czego Sejmik władny jest do podejmowania 

prawomocnych chwał. Jednocześnie informuję, że protokół z XXXIII sesji Sejmiku został umieszczony 

na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl, a podczas dzisiejszej sesji jest wyłożony na stoliku 

Biura Sejmiku. Protokół przyjmiemy w końcowej części obrad sesji. Przypominam o głosowaniu 

w postaci elektronicznej. Głos jest oddany, gdy lampka przy „głosuj” zgaśnie. Proszę o kontrolowanie 

podczas sesji, czy świeci się lampka informująca, że urządzenie jest aktywne i przypominam, 

by głosowanie przy pomocy urządzeń odbywało się przy stole obrad. Jednocześnie informuję, że mamy 

awarię elektryczną na pierwszym piętrze, związaną z modernizacją i nie bezpośrednio z naszej 

przyczyny. Będziemy mogli dostarczyć Państwu uchwałę w postaci papierowej o Zasłużonych 

dla Województwa Lubuskiego, ponieważ dzisiaj odbywała się kapituła. Dopiero nieco później, musimy 

ją odbić na ksero i umieścić w postaci elektronicznej, ale otrzymaliście Państwo już pięć osób, czyli 

te pięć osób, na które kapituła dzisiaj wyraziła zgodę w wyniku głosowania. Proszę się z nią zapoznać. 

Jeżeli dojdziemy do punktu uchwały Zasłużony dla Województwa Lubuskiego, proszę o przekazanie 

swoich uwag, ewentualnie innych spraw związanych z tą uchwałą.  



3 

 

Szanowni Państwo, mamy jeszcze jeden miły aspekt, otóż jeden z radnych obchodzi dzisiaj urodziny. 

Wobec tego w tej części jeszcze oficjalnej, przed rozpoczęciem części merytorycznej, pozwolę sobie 

wręczyć w imieniu Sejmiku mały prezent z okazji urodzin Pana Radnego Roberta Palucha. Wszystkiego 

najlepszego Panie Robercie. Jednocześnie z Panią Marszałek mamy dla Pana niespodziankę. 

W przerwie chcę powiedzieć, Pan Robert Paluch będzie dzielił tort, także oczywiście zapraszamy 

w imieniu Pana Roberta Palucha.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Na którego oczywiście wszystkich zapraszam: 

radnych, oczywiście zarząd, ale również wszystkich zaproszonych gości. 

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Przede wszystkich senatorów.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jeszcze raz wszystkiego 

najlepszego Panie Radny. Uchwała w postaci papierowej już została Państwu dostarczona, jest 

do wglądu, a uzasadnienie i materiały, czyli te rzeczy, które mówią komu dzisiaj przyznano, również 

będą Państwu przekazane.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Do punktu 2. 

Przyjęcie porządku obrad sesji.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przystępujemy 

do uchwalenia porządku obrad XXXIV sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego.  Panie i Panowie Radni 

projekt porządku obrad otrzymaliście Państwo wraz z zaproszeniem na sesję. Proponuję na wniosek 

Zarządu Województwa Lubuskiego rozszerzenie porządku obrad o: 

 Punkt 21a - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Lubuski 

Ośrodek Rehabilitacyjno-Ortopedyczny SP ZOZ w Świebodzinie budynku warsztatowego 

przy ul. Zamkowej 1 w Świebodzinie na działce 291/5 – druk nr 395.  
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Projekty uchwał dostępne są na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl. Ponadto informuję, 

iż na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl dostępna jest 2 wersja projektów uchwał w sprawie: 

 dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2013 rok – druk nr 389, 

 dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2013-

2024 – druk nr 390, 

Czy mają Państwo pytania do przedstawionego porządku obrad? Proszę Pani Radna Elżbieta Płonka. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka:  Panie Przewodniczący, ja proszę o skreślenie 

punktu 8 z proponowanego porządku obrad, z powodu braku kompletu dokumentów dotyczących 

proponowanej spółki z o.o.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Rozumiem, że punkt 8, jest 

to oczywiście punkt główny naszej sesji, czyli podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia 

Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie Wielkopolskim w spółkę  

z ograniczoną odpowiedzialnością – druk nr 391, tak? Rozumiem, że jest to wniosek formalny Klubu 

Radnych PiS. Mamy uwagi co do zaproponowanego porządku obrad. Wobec tego, może przegłosujemy 

punkty, które przeczytałem, a dopiero później rozpoczniemy głosowanie propozycji Klubu Radnych PiS.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 21a -  Podjęcie uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Lubuski Ośrodek Rehabilitacyjno-Ortopedyczny 

SP ZOZ w Świebodzinie budynku warsztatowego przy ul. Zamkowej 1 w Świebodzinie na działce 291/5 

 – druk nr 395. Kto jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 28, przeciw 0, wstrzymało się 0 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony punkt 21a. 

Wobec wniosku formalnego Przewodniczącej Klubu Radnych PiS Pani Elżbiety Płonki, poddaję 

pod głosowanie wykreślenie z obrad dzisiejszej sesji punktu 8. Chodzi o uchwałę o przekształceniu 

Samodzielnego Szpitala w Gorzowie w spółkę. Momencik, proszę przepisać tą uchwałę, podjęcie 

uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie 

Wielkopolskim w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością – druk nr 391. Jesteśmy gotowi 

do głosowania?  

Taka informacja, że otrzymacie również Państwo PIT-y za 2012 rok. Przypominam, że termin złożenia 

oświadczenia upływa 30 kwietnia. Proszę o to, żeby sprawnie poszło to na sesji marcowej, czyli 
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18 marca, by było to już nam przedstawione. Musimy później wykonywać nasze czynności 

administracyjne. Dziękuję bardzo.  

Przypominam, że jest wniosek Klubu Radnych PiS zgłoszony przez Panią Elżbietę Płonkę. 

Kto z Państwa radnych jest za wykreśleniem tego punktu, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 13, przeciw 16, wstrzymało się 0 

Stwierdzam, że wniosek został odrzucony. Uchwała, punkt nr 8 zostaje w porządku dzisiejszej sesji.  

Musimy przegłosować cały porządek obrad dzisiejszej sesji. Jesteśmy gotowi? Kto z Państwa radnych 

jest za przyjęciem porządku obrad wraz z przegłosowanymi zmianami, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24, przeciw 4, wstrzymało się 1 

Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został przyjęty. 

Mamy zatem rozszerzony porządek obrad o 1 punkt.  

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Do punktu 3.  

Interpelacje i zapytania. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czy ktoś z Państwa radnych 

chciałby zabrać głos? Proszę, Pan Robert Paluch. Mam tutaj apel do radnych, przede wszystkim 

do radnych, ponieważ wiemy, że głównym punktem jest punkt 8, który pozostał  

w porządku obrad. Natomiast proszę o syntetyczne i naprawdę rzeczowe, merytoryczne dyskusje z tego 

względu, że wszyscy śledzimy media. Odbywała się nie tak dawno debata na temat służby zdrowia. 

Mamy uchwałę intencyjną i obecnie mamy opinię pozytywną komisji Rady Społecznej Szpitala. Wobec 

tego wiemy wszyscy o co chodzi. Szanujmy czas swój i innych. Proszę bardzo Panie Radny.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Dlatego Panie Przewodniczący są tylko dwie, a nie 

cztery. Panie Marszałku, mam taką prośbę ażebyście Państwo wstrzymali się z takim o to działaniem, 

jakim jest dawanie pozwolenia na nową organizację ruchu w miejscowości Nowa Sól, przy drodze 

wojewódzkiej, jest to ulica Głogowska, z uwagi na fakt, że za chwilę ta droga będzie przekazana 
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samorządowi miejskiemu. Problem polega na tym, że w tej chwili trwa spór o decyzje lokalizacyjne 

obiektów wielkopowierzchniowych i z informacji, które posiadam niestety Zarząd Dróg Wojewódzkich 

podejmuje pewne działania ażeby w bardzo jakby nieprzyjaznym, w sensie technicznym miejscu zrobić 

włączenie do dużego obiektu handlowego, jakim jest były obiekt browaru. W związku z tym, jeśli jest 

taka możliwość to prosiłbym, żebyście Państwo powstrzymali się oczywiście z tą decyzją, o ile jest taka 

możliwość. O ile wiem dzisiaj sprawa jest w prokuraturze. Nie mniej jednak na zakręcie prawie 

że dziesięciostopniowym, koło stacji benzynowej, mamy już takie bardzo niedobre rozwiązania 

komunikacyjne w województwie lubuskim i dlatego zgłaszam się do Państwa, żebyście Państwo 

nadzwyczaj, że tak powiem, tą sprawę monitorowali. Tym bardziej, że za chwilę ta droga straci statut 

drogi wojewódzkiej. To jest jedna rzecz.  

Druga, w związku z zakończonym audytem, ponoć który się odbył kilka miesięcy temu w Urzędzie 

Marszałkowskim. Jakby szczegółów nie znam tego audytu, ale co do racjonalności funkcjonowania 

i zatrudnienia etc., jeśli takowy był, a z tego co wiem był. Zwracam się z zapytaniem, jakie są wyniki 

postępowania audytorskiego, jakie są zalecenia i jeśli jest procedura naprawcza, która została 

zalecona, to na jakim etapie jest wdrażana. Ewentualnie prosiłbym o protokół z takiej kontroli 

audytorskiej, plus zalecenia te pokontrolne. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Po kolei, 

proszę Pani Radna Kucharska i Pan Radny Andrzejczak, tak? Proszę.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Panie Przewodniczący, Wysoki Zarządzie. 

Chciałam zgłosić interpelacje w sprawie rozstrzygnięcia konkursu na wspieranie zadań publicznych 

województwa lubuskiego w dziedzinie kultury fizycznej na rok 2013. Wpłynęło do mnie zapytanie 

trenera LKS POM Strzelce Krajeńskie, kserokopię dołączyłam - o sposób oceny przedsięwzięć, 

zasadność punktacji zgłoszonych zadań i wysokość przyznanego dofinansowania.  LKS POM Strzelce 

na tym terenie i okolicznych gminach działa już prawie 40 lat. Posiada 6 uczniowskich klubów 

sportowych zrzeszających około 150 dzieci i młodzieży z ubogich środowisk wiejskich. W barwach klubu 

kolarskiego POM Strzelce Krajeńskie występowali i występują czołowi polscy kolarze, zdobywcy ponad 

40 tytułów Mistrzów Polski, członkowie kadry narodowej i olimpijskiej. Bezspornym więc jest, 

że zakładane cele przekładają się na rezultaty, a klub punktuje w ogólnopolskim systemie sportu 

młodzieżowego. Oczywistym jest, że Strzelce Krajeńskie znajdują się na terenie województwa 

lubuskiego. Z tego wynika, że spełnione są podstawowe kryteria ogłoszone przez Zarząd w tym 

konkursie. Niepokojącym jest fakt, iż na realizację procesu szkolenia w kolarstwie przyznano klubowi 
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tylko 3 tys. zł, a na zorganizowanie Ogólnopolskiego Wyścigu Kolarskiego o Memoriał Pawła Wakulicza, 

tylko 2 tys. zł. Podobnie na organizację Ogólnopolskiego Wyścigu Kolarskiego w Przełajach – 3 tys. zł. 

Łącznie klub na swoją działalność otrzymał 8 tys. zł., natomiast np. LKS Trasa Zielona Góra tylko 

na realizację procesu szkolenia zawodników uprawiających kolarstwo otrzymał 12 tys. zł. Znane 

są wszystkim np. osiągnięcia w zapasach zawodników Miejskiego Ludowego Klubu Sportowego „Agros” 

w Żarach. Klub ten słusznie został doceniony i na działalność otrzymał łączną kwotę 44 tys. zł. 

Jednakże porównując koszty sprzętu należy stwierdzić, że rower to nie mata. Proszę Panią Marszałek 

o osobiste przyjrzenie się kryteriom podziału środków na wspieranie realizacji zadań publicznych 

województwa lubuskiego w dziedzinie kultury fizycznej na rok 2013 i udzielenie odpowiedzi - dlaczego 

tak prężenie działający LKS POM Strzelce Krajeńskie, na tak trudnym terenie, porywający i mobilizujący 

do sportu rzesze dzieci i młodzież, promujący województwo lubuskie osiągnięciami swoich zawodników, 

został tak nisko oceniony. Proszę przeanalizować również uwagi zawarte w piśmie trenera  LKS POM 

Strzelce Krajeńskie. Interpelacje oczywiście składam na piśmie.  

I jeszcze jedna interpelacja, dotyczy dróg wojewódzkich, a szczególnie drogi wojewódzkiej 160 

na odcinku Sowia Góra – Drezdenko. Osobiście jechałam tą drogą i droga jest nieprzejezdna. 

Tam nie ma dziur, tam są ogromne wyrwy od 30 do 0,5 metra głębokości. Oznakowano te wyrwy 

pachołkami. Tak naprawdę tą drogą jedzie się slalomem. W najwęższym miejscu między jednym 

a drugim pachołkiem jest przejazd 2 metrowy. Nie oznakowano, który samochód ma pierwszeństwo 

przejazdu, dlatego nie wiem też, czy na dzisiaj można wyznaczyć jakąś drogę inną do przejazdu. Jest 

to droga bardzo istotna, stanowi dojazd do nowo otwartej kopalni ropy naftowej, a także dojazd 

do autostrady A2. Następną taką drogą jest droga 164, droga wojewódzka, ale nie utwardzona, Zagórze 

- Mierzęcin. Przy tych roztopach proszę Państwa, tam nie ma w ogóle dojazdu do posesji, 

a co najgorsze nie może nawet wjechać pogotowie ratunkowe. Dlatego mieszkańcy proszą chociaż 

o jakąś równiarkę, nie o naprawienie drogi. Także tutaj też składam interpelację na piśmie. Dziękuję 

bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Radny Andrzejczak, Pan Radny Fedko. Nie, to proszę Pan Fedko.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. W maju 

2011 r. złożyłem interpelację m.in. w sprawie budowy obwodnicy w miejscowości Jeziory, w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 303. Pismem z czerwca 2011 otrzymałem informację, że w projekcie Wieloletniego 

Planu Inwestycyjnego Zarząd Dróg Wojewódzkich rozpocznie budowę tej ważnej obwodnicy w 2014 r. 
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i rzeczywiście to zadanie zostało w wieloletnim planie wpisane. Jednak w nowym Wieloletnim Planie 

Inwestycyjnym Zarządu Dróg Wojewódzkich, który został przyjęty również przez Zarząd Województwa, 

tą ważną inwestycję przesunięto na 2015 rok. Proszę Państwa, nawiązując do posiedzenia Komisji 

Gospodarki i Rozwoju, którą odbyliśmy w Nowej Soli, przedstawicielka Zarządu Dróg Wojewódzkich 

przedstawiła kryteria, które decydują o umieszczeniu, bądź nie, poszczególnych dróg wojewódzkich 

do remontu. Były 3 kryteria: stan techniczny, nasilenie ruchu, no i oczywiście komunikacja z drogami 

wyższego rzędu. Tutaj niestety nie rozumiem, dlaczego ta inwestycja została przesunięta, skoro była 

zaplanowana na 2014, skoro w całości drogi 303 wykonano zadania w postaci położenia nowej 

nawierzchni, czyli generalnie ją zmodernizowano, a została przesunięta mimo, że łączy przecież 

ta droga ważne szlaki komunikacyjne m.in. z węzłem komunikacyjnym ekspresowej drogi S3, a przez 

nią z węzłem autostradowym A2 w miejscowości Jordanów. No i oczywiście komunikuje województwo 

z lotniskiem Zielona Góra w Babimoście. Stąd też wnoszę o przywrócenie terminu realizacji 

tej obwodnicy na rok 2014. Oczywiście w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym.  

Sprawa druga. W nawiązaniu do odpowiedzi jaką otrzymałem od Zarządu Województwa w sprawie 

kosztów reklam płatnych i płatnych artykułów. Prosiłbym bardzo, bo jest to bardzo obszerna i dokładna 

odpowiedź informująca o wydatkach w poszczególnych departamentach. Mnie natomiast chodziło 

również o uzyskanie informacji - jakie kwoty otrzymały poszczególne, wymienione w piśmie media 

i proszę o uzupełnienie tej informacji.  

Sprawa trzecia, przyszłościowa. Praktycznie został ustalony budżet Unii Europejskiej na nową 

perspektywę finansową. Sądzę, że Parlament Europejski, być może zasugeruje jakieś małe 

kosmetyczne zmiany i zgodnie z założeniami Ministerstwa Rozwoju Regionalnego na poziom regionalny 

ma być przeznaczona znacznie wyższa kwota środków niż w obecnej perspektywie finansowej. Wiemy 

również i to potwierdziła Pani Wiceminister na spotkaniu tutaj w Zielonej Górze, że na tzw. inwestycje 

o znaczeniu lokalnym, czy to infrastruktury drogowej, oświatowej, społecznej itd., praktycznie pieniędzy 

nie będzie. Pani Minister powiedziała to wręcz, że na biedę pieniędzy nie ma. Stąd też myślę, że warto 

by się zastanowić i rozeznać jakie możliwości byłyby, aby te ważne z punktu widzenia gmin problemy 

rozwiązać. Chodzi mi o to, czy Zarząd Województwa już pracuje nad tymi niezbędnymi dokumentami, 

czy jest harmonogram przygotowania tych bardzo ważnych dokumentów, po to by uniknąć ewentualnie 

niekorzystnych dla samorządów również zapisów, bądź w tej sytuacji wesprzeć samorządy możliwością 

absorbowania środków. Jest to kwestia też rozeznania - jakie samorządy, które samorządy praktycznie 

utraciły już możliwość realizacji zadań, ponieważ straciły zdolność partycypacji w tych projektach. 

Proszę również o udzielenie informacji, bo to jest pewne novum w nowej perspektywie finansowej. 

Przewidziano środki na tzw. ZIT-y, czyli Zintegrowane Inwestycje Terytorialne. Jak to będzie wyglądało 
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w naszym województwie, czy pula przekazana na ZIT-y będzie podzielona równomiernie pomiędzy dwa 

miasta wojewódzkie, czy ona będzie przyznana jako dwa oddzielne ZIT-y, dla Zielonej Góry i Gorzowa, 

jak to było w pierwszej wersji. Dzisiaj słyszę, że to jednak chyba tak dobrze nie będzie, a jeśli tak dobrze 

nie będzie, to proszę powiedzieć kto będzie negocjował ewentualne warunki przekazania środków 

na ZIT-y miedzy Zieloną Górą i Gorzowem. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Pan 

Radny Andrzejczak.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak: Dziękuję Wysoki Sejmiku, Panie 

Przewodniczący. W ubiegłym roku Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego w Gorzowie miała 

mocą dzierżawy pomieszczenia dla opieki ambulatoryjnej - popołudniowej i nocnej. Dowiedziałem 

się od Zarządu, że pomieszczenia te są niezbędne do innej, bardzo istotnej działalności. Dzisiaj 

ta ambulatoryjna opieka prowadzona jest w GLS-ie z dość nieciekawym, jak prasa opisuje skutkiem. 

Szpital miał z tego tytułu środki z dzierżawy i pacjenci mieli dostęp do diagnostyki, za którą pogotowie, 

jako ten prowadzący ambulatoryjną opiekę płacili. Te pomieszczenia, jeśli są dzisiaj zajęte to jeśli wolno 

Pani Marszałek, chciałbym wiedzieć na jaki cel i na ile one przynoszą lepsze pożytki niż działalność 

ambulatoryjna pogotowia w szpitalu. Dziękuję.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pan Radny Czesław Fiedorowicz, Pan Radny Grabarek.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Marszałek, Wysoki Sejmiku. Dwie 

interpelacje dotyczące wydawania funduszy unijnych, obie o charakterze finansowym. Po pierwsze, 

chciałbym Panią Marszałek prosić aby, bo być może jest, ale chciałbym wiedzieć na pewno. 

Czy jest jakiś harmonogram specjalistycznych szkoleń prowadzonych przez Skarbnika Województwa 

Lubuskiego dla głównych księgowych jednostek podporządkowanych Urzędowi Marszałkowskiemu, 

czy też będących w naszej gestii. By te specjalistyczne szkolenia dotyczyły realizowanych projektów 

unijnych i tych twardych, i tych miękkich, w każdym zakresie. Chodzi również o taki system szkoleń, 

z którym instytucje zarządzające tymi pieniędzmi, jest trochę zewnętrznych, nawet funkcjonujących 

w naszym województwie, jak choćby Wspólny Sekretariat Techniczny, czy też dwa euroregiony, mogły 

uczestniczyć w tych szkoleniach. Byśmy wiedzieli, że główni księgowi tych instytucji nie popełniają 

błędów, a w tych programach często zachodzą zmiany, że o tych zmianach są główni księgowi 
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informowani. Przypominam, że te wszystkie jednostki, czy to są zakłady budżetowe, czy też jednostki 

budżetowe, są naszymi sejmikowymi i są w naszym wojewódzkim budżecie. Chciałbym by taki program 

szkoleń był mi znany, był znany nam radnym, byśmy wiedzieli kiedy do instytucji takich jak choćby 

dwa euroregiony, jak choćby w WST było ze strony skarbnika kierowane zaproszenie na szkolenie 

z tymi instytucjami. Ale są też inne programy, nie tylko współpracy polsko-niemieckiej, są też programy 

zewnętrzne, czy też inne programy specjalistyczne. Słyszymy, że w niektórych jednostkach pojawiają 

się problemy dotyczące rozliczania pieniędzy unijnych. Myślę, że jednym z powodów jest brak nadzoru 

merytorycznego nad pracą tych działów księgowości, czy też sfery księgowej w jednostkach 

podporządkowanych. Chciałbym na ten temat uzyskać wyczerpującą informację.  

Drugie, chodzi o technologię wydawanych pieniędzy. Zwłaszcza chciałbym zwrócić uwagę tutaj 

na środki pochodzące z Europejskiej Współpracy Terytorialnej w obszarze dwóch euroregionów: 

Pro Europa Viadrina i Sprewa-Nysa-Bóbr, o wypracowanie pewnego modelu. Wiele samorządów, 

przykładem jest tu choćby miasto Zielona Góra, które w przypadku uzyskania przez jednostkę 

podporządkowaną miastu, automatycznie wprowadza kwotę przyznanych środków do budżetu miasta. 

Akurat w tym przypadku dotyczy to regionu Szprewa-Nysa-Bóbr. Jakaś jednostka dostaje pieniądze 

w ramach środków EWT, o taką kwotę automatycznie zwiększamy budżet z racji refinansowania tych 

środków. Te środki w postaci rekompensaty w wysokości 95% wracają do budżetu miasta w tym, bądź 

w następnym roku. U nas takiego modelu niestety nie ma, a pracujemy w tym samym systemie. 

Rozmawialiśmy wielokrotnie i była informacja mówiąca o kierowaniu pieniędzy z rezerwy celowej 

na te zadania. Wydaje mi się, że ten system powinien być tutaj bardzo precyzyjny. Przypominam, 

że nasze jednostki mogłyby z powodzeniem, z resztą wobec różnej szczupłości środków, 

z powodzeniem korzystać z pieniędzy szczególnie na współpracę polsko-niemiecką. Wiemy, że przy 

tym systemie refinansowania potrzebnych jest wydanie najpierw 100% własnych środków, by potem 

uzyskać zwrot 95%. By tę zasadę, którą stosuje wiele samorządów - automatycznego wprowadzania 

do budżetu, rozważyć już w tym roku i by jednostki podporządkowane nam mogły podobnie 

aplikować o środki w ten sposób. Większość z nich otrzyma dodatkowe środki na swoją działalność. 

Prosiłbym o to żeby Pani Skarbnik przygotowała jakiś system w tym zakresie, byśmy na koniec kadencji 

mogli powiedzieć o tym, że i ten najważniejszy samorząd województwa dołączył do rozwiązań, które 

stosują powszechnie gminy i powiaty województwa lubuskiego. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Radny Grabarek.  
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Radny Województwa Lubuskiego Grzegorz Grabarek: Ja już kilkakrotnie składałem interpelacje 

na temat lewoskrętów drogi S3 dla gminy Bledzew i będąc jeszcze radnym gminy Bledzew w 2006 r. 

mieliśmy spotkanie z dyrekcją budowy autostrad, gdzie było takie przyrzeczenie, że lewoskręt 

ma możliwość być budowania. W 2008 r. składałem interpelację, że… Ponawiałem tą interpelację jako 

już Radny Sejmiku. W 2011 po prostu, po wypadku, gdzie zginęła moja koleżanka, też również 

uwidaczniałem to i nie było po prostu odzewu. Była zawsze ta jedna odpowiedź, że jak się zrobi 

obwodnicę Skwierzyny, czy S3 to już tego problemu nie będzie. Proszę Państwa, problem jest i będzie, 

bo jeżeli będzie droga płatna to tak jak na dwójce, część transportów również będzie szła tą drogą. 

Tu mamy teraz z ostatniej chwili tzw. 11 lutego, że nie było osób śmiertelnych, ale wypadek 

w ten sam sposób po prostu zaistniał, to zdarzenie. Mam tu taką prośbę, żeby po prostu powołać 

komisję przez Panią Marszałek wspólnie z policją i z dyrekcją budowy autostrad, z włodarzami gminy 

Bledzew i Skwierzyny, by tą sytuację po prostu na miejscu rozwiązać.  

Drugie pytanie mam do instytucji jaką jest w województwie lubuskim ZUS. Mieszkańcy, którzy przyszli 

na dyżur do biura Pana Marka Asta, którym odbiera się rentę chorobową, których przez 4 lata ciąga 

się po sądach apelacyjnych w Poznaniu, Zielonej Górze, gdzie kobieta, która miała udar mózgu, gdzie 

ma dwa klipsy założone, gdzie ciśnienie ma po prostu nieregularne, gdzie miała 8 operacji 

w tym usunięte jelito 40 cm, cienkiego jelita i tej kobiecie się zabiera rentę lub się daje na rok i kolejny 

rok jest ten sam problem. Ja mam takie pytanie, kto reprezentuje ZUS przed sądami, czy to prawnicy, 

czy pracownicy ZUS robią tyle odwołań, czy ci ludzie mają się zrzeszyć bo taka jest propozycja, 

że wystąpią do Strasburga wobec państwa, bo jest niemożliwością takiego działania. Jeżeli rencista 

dostaje 3 lata przyznane świadczenie rentowe w Gorzowie od orzecznika decyzji jest komisja w Zielonej 

Górze i w Zielonej Górze szamani, uzdrowiciele zabierają to. Ja nie rozumiem tego, jakie to jest 

działanie. Proszę o wyjaśnienie lub podziałanie aby tych sytuacji było jak najmniej. Dziękuję.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

Pan Marek Zaręba i Zdzisław Paduszyński.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Marek Zaręba: Ja chciałbym zwrócić się do Pani Marszałek, żeby 

przyjrzała się założeniom do projektu ustawy, która ma uregulować nową sytuację Narodowego 

Funduszu Zdrowia. Chodzi o podziały na powrót w zasadzie do tych kas chorych. Każde z województw 

będzie miało teraz Regionalny Narodowy Fundusz, nie będzie centrali. Projekt rządowy mówi o tym, 

żeby jakby zwiększyć nadzór nad Narodowym Funduszem Zdrowia poprzez wojewodów. Tak naprawdę 

jakbyście Państwo przeczytali dokładnie ten projekt, to okaże się, że samorządy potem jak przekształcą 
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szpitale w spółki, oddłużą, czy wyrzucą wszystkie pieniądze, które miały do tej pory na te szpitale, 

nie będą miały tak naprawdę później wpływu na podział środków z Narodowego Funduszu Zdrowia.  

W zasadzie Narodowy Fundusz Zdrowia nie będzie służył, ich statystyka, ich powiedzmy możliwości 

zbierania danych na temat tego, co robią szpitale, nie będą się liczyły. Tworzy się tam jakiś twór 

ekspercki przy wojewodzie, który będzie opiniował - kto jaki kontrakt dostanie, jaki szpital. 

Tak naprawdę delegacja sejmikowa, czy starostw, to są pojedynczy przedstawiciele. Ja wiem 

już, że związek powiatów polskich protestuje i będzie wysyłał swoje stanowisko. Dobrze by było, żeby 

Pani Marszałek na Konwencie Marszałków też zainteresowała problemem innych Marszałków, 

bo być może jeszcze nie wiedzą jaki pasztet im rząd przygotowuje. Dziękuję.     

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Zdzisław Paduszyński.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zdzisław Paduszyński: Szanowni Państwo. Ja tutaj chciałbym 

jak gdyby ad vocem kolegi, który mówił o ZUS-ie. Najłatwiej się opierać na faktach. Fakt polegający 

na tym, że mój pracownik, u którego stwierdzono raka, na pójście do szpitala czeka 3 miesiące. 

W miedzy czasie zainicjowano kontrolę z ZUS-u. Powiedziano, że komputer go wylosował, więc 

ten człowiek mając 40 stopni temperatury nie miał innej możliwości, tylko autobusem przyjechał 

do Zielonej Góry na tą kontrolę, czy jest zasadne to zwolnienie czy nie. No nie wiem, chyba 

o to chodziło. Proszę Państwa, zgłosił się i później zaraz miał iść po zwolnienie do lekarza, więc lekarz 

mówi tak, że skoro Pan jeździ na kontrolę to znaczy, że ja nie muszę Panu dawać zwolnienia, 

bo Pan nie powinien jechać. Mało tego, za dwa tygodnie jest znowu wzywany na tą samą kontrolę 

i on przychodzi do mnie i czy on ma jechać, czy nie, ale tam jest napisane, że stawiennictwo 

obowiązkowe. Ten człowiek chyba wczoraj był na tej kontroli. Zadzwoniono z Zielonej Góry, żeby 

go stamtąd zabrać, bo jest w stanie bardzo ciężkim. Jak poszedł do szpitala, to w szpitalu powiedzieli, 

że 22 ma się stawić. Ja myślę, że on nie doczeka tego, daj mu Boże, żeby doczekał tego 22. Wszystko 

jest zgodnie z prawem i lekarz rodzinny powiedział, że on już mu nie wystawi zwolnienia, ponieważ 

on na zwolnieniu stawia się na kontrolę do ZUS-u. Proszę Państwa, co to jest? Dla pacjenta jest 

to piekło, a takich przypadków mogę dać 10 różnych, które mają takie miejsce. Powiedzcie jak nasza 

służba zdrowia funkcjonuje. Jak funkcjonuje ZUS, jak funkcjonują instytucje społeczne. Dziękuję bardzo. 

Proszę do rozwagi dla tych, którzy o tym decydują.     
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

Pan Radny Kazimierz Pańtak.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący, ja w kwestii formalnej. 

Ja rozumiem, że jest wiele bolączek, że jest wiele spraw co robi ZUS, ale jak to się ma z przedmiotem  

i zakresem działalności Sejmiku. My pytajmy, interpelujmy, ale w sprawach, które są przedmiotem, 

czy lub mogą być przedmiotem naszego działania. Jaki prawnik, gdzie ZUS nie będzie.. Naprawdę 

Wysoki Sądzie, Sejmiku… Ja miałem dzisiaj 3 rozprawy. Naprawdę trzymajmy się tematyki, no bo Hyde 

Park jest dobry, no ale nie o wszystkich bolączkach musimy tu mówić.      

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Szanowni 

Państwo, kończymy punkt interpelacji i zapytania. Mamy jednocześnie rozstrzygnięcie ankiety, która 

Państwu została rozdana. Chcę wykorzystać moment, że na Sali teraz jest 30 radnych i teraz ich wyniki. 

Razem z Wiceprzewodniczącymi, a konkretnie Wiceprzewodniczący Tadeusz Ardelli, Pan Tomasz 

Wontor i tutaj we 4 spotkaliśmy się w przerwie interpelacji i mamy wyniki. 21 radnych 

jest za poniedziałkiem od godziny 12 do 14, 7 radnych jest za sobotą od godziny 11 aż wzwyż,  

2 radnych jest za godziną 16. Wobec tego informuję Państwa, że podjęliśmy taką decyzję, że 2 radnych 

jest za godziną 16, to jest do 10%, 7 jest za sobotą, to jest powyżej 20% i 21 radnych 

jest za poniedziałkiem od godziny 12 do 14, to jest do 70% odpowiedzi. Proszę Pan Radny Pańtak.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Ja już tylko oczywiście, ankieta, wyniki 

są ogłoszone, tylko czy pracodawcy tych radnych wiedzą, że obecność na Sejmiku 

jest usprawiedliwiona niepłacona. Ja apeluje do wszystkich pracodawców, żeby tego przestrzegali, żeby 

albo brali dzień wolny, albo odrabiali. Nie ma płacenia za siedzenie na Sejmiku. Apeluje 

do dziennikarzy, że jeżeli my chcemy za publiczne pieniądze, część z was, być sobie na Sejmiku i brać 

za to dietę, to non possumus. 

     

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Dołączamy 

się do tego apelu. Teraz jaka jest nasza decyzja? W tym roku czeka nas 12 sesji. 2 sesje odbędą 

się w sobotę, 9 odbędzie się w poniedziałek od godziny 12 do 14, a 1 sesja odbędzie się o godzinie 16. 

Od razu mówię, że wszystkie sesje nadzwyczajne będą po godzinie 16. Dziękuję bardzo. Przechodzimy 

do punktu 4.  2 sesje będą w Gorzowie. Omawialiśmy to na piątkowym spotkaniu przewodniczących, 

wiceprzewodniczących komisji.  
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Zapytania złożone przez radnych na piśmie stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Do punktu 4.   

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Informacja na temat 

bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Szanowny Panie Przewodniczący, Dostojni 

Radni, Szanowni Goście. W okresie międzysesyjnym Zarząd Województwa obradował 

na 13 posiedzeniach, podjęliśmy 134 uchwały, Zarząd rozpatrzył 152 wnioski w różnych obszarach, 

przede wszystkim w zakresie finansów. Zostały podjęte uchwały i przygotowane na dzisiejszą sesję, 

będą w trakcie sesji omawiane. Ustaliliśmy też plan finansowy w zakresie administracji rządowej  

i innych zadań zleconych na ten rok i bieżące zmiany na 2013, te które są w kompetencji Zarządu.  

W zakresie ochrony zdrowia, Zarząd rozpatrzył opinię związków zawodowych, które do nas trafiły  

w trakcie konsultacji społecznych, a dotyczyły podjęcia uchwały w sprawie przekształcenia Szpitala  

w Gorzowie Wielkopolskim. Zarząd odrzucił te stanowiska i będzie to również dzisiaj przedmiotem 

obrad, więc szczegółowo Państwu przedstawimy informację. W zakresie Europejskiego Funduszu 

Społecznego przyjęliśmy do realizacji kolejne projekty systemowe dla gmin : Sława, Przytoczna, 

Skąpe i Publicznej Szkoły Podstawowej nr 7 w zakresie klas 1-3. Departament Programów Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. Zostały podjęte decyzje pozytywne dla wniosków o przyznanie pomocy  

w ramach działania - poprawianie i rozwijanie infrastruktury związanej z rozwojem i dostosowywaniem 

rolnictwa i leśnictwa. Spora kwota, bo aż 50 mln zł. Został również ustalony termin, miejsce składania 

wniosków o przyznanie pomocy w zakresie ustawowych usług dla gospodarki i ludności wiejskiej.   

W tym roku jest to plan 25 mln zł. Również są jeszcze środki na zbiorniki małej retencji, dostępny limit 

dla regionu lubuskiego 13 mln 600 tys. zł. W zakresie infrastruktury społecznej został przyjęty 

regulamin realizacji projektu naszego własnego „Lubuskie gra w piłkę”, są  to boiska trawiaste.  

W budżecie zapisaliśmy na ten cel 1 mln zł. Można już aplikować, są przyjmowane zgłoszenia 

od samorządów. Został przyjęty też przez Zarząd Wieloletni Regionalny Plan Działań na rzecz 

promocji i upowszechniania ekonomii społecznej, o czym informowaliśmy na naszej stronie 

i w mediach. Został też przyjęty program na ten rok, na budowę boisk do plażowej piłki siatkowej, 

dofinansowanie do takiego jednego boiska – 6 tys. zł. W zakresie rolnictwa, środowiska i rozwoju wsi, 
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Zarząd pozytywnie zaopiniował program ochrony środowiska dla powiatu gorzowskiego na lata 2012 -

2015 z perspektywą 2019. Inne tematy to są oferty, wnioski i informacje, które Zarząd przyjął, 

a przede wszystkim porozumienie zostało podpisane pomiędzy gminą Nowa Sól o statusie miejskim , 

a województwem lubuskim w sprawie wspólnego działania na rzecz uporządkowania sieci dróg, 

a dotyczy to budowanej obwodnicy Nowej Soli i przejęcia przez gminę miejską drogi do tej pory, która 

była droga wojewódzką. Został ogłoszony również konkurs zamknięty w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki na kwotę 5 mln 800 tys. zł i dotyczy to wsparcia programów 

rozwojowych szkół i placówek, ale tych, które prowadzą szkolenie zawodowe. Został też ogłoszony 

konkurs w ramach działania 9.2 na dofinansowanie kształcenia zawodowego, ale z pracodawcami 

w zakresie staży, praktyk, przygotowania zawodowego na kwotę ponad 2 mln zł. Kolejny konkurs 

również dotyczy wyrównywania szans edukacyjnych dla uczniów z utrudnionym dostępem 

do edukacji, kwota 3,5 i odpowiednio 1,5 mln zł. Z ważniejszych wydarzeń, które w tym czasie miały 

miejsce - otrzymaliśmy pozytywną opinię i pozytywne stanowisko Minister Rozwoju Regionalnego, 

Pani Minister dotrzymała słowa. Sejmik Województwa też podnosił stanowisko w sprawie EWT  

i stanowisko Polski jest takie jak nasze, które procedowaliśmy na sesji grudniowej, a mianowicie 

chodzi o utrzymanie trzech programów w Polsce zachodniej. Ja w ubiegłym tygodniu rozmawiałam  

z Sekretarzem Stanu Panem Adamem Zdziebło na ten temat, ponieważ jeszcze przed nami 

są negocjacje ze stroną niemiecką, z innymi regionami w pasie Polski zachodniej  i dostarczyłam 

kolejnych argumentów, żeby to stanowisko zostało utrzymane. Otrzymaliśmy też informację  

z Ministerstwa Rozwoju Regionalnego, właśnie w tym czasie, w okresie międzysesyjnym spójne 

ze stanowiskiem Konwentu Marszałków, które zostało przyjęte w tym czasie , gdy my mieliśmy 

prezydencję, a mianowicie instytucją certyfikującą w nowym okresie programowania nie będzie 

wojewoda, będą zarządy województw. Będzie także krótka ścieżka w procedowaniu, chodzi 

o to, żeby coraz bardziej elastycznie, przyjmować jak najbardziej elastyczne procedury w nowym 

okresie i to jest dla nas bardzo dobra wiadomość, ponieważ często narzekamy na wydłużające 

się rozliczanie wniosków o płatność, także nie będzie już takiej bariery. Obwodnica Nowego i Starego 

Kisielina została otwarta w ubiegłym tygodniu 11 lutego. Duża inwestycja, prawie 40 mln zł, 

dofinansowana z Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na kwotę ponad 32 mln zł. 

To jest nie tylko obwodnica tych miejscowości, ale również doskonałe połączenie z Parkiem 

Naukowo-Technologicznym i droga do mostu, przyszłego mostu w Milsku. Dnia 8 lutego wystartowała 

strona internetowa – Nowa perspektywa. Wszystkie informacje i również odpowiedzi na Państwa 

pytania zadawane dzisiaj na sesji można znaleźć na tej stronie. Tutaj informujemy  - na czym polega 

koncentracja priorytetów w nowej perspektywie, jakie są również założenia programu 2014-2020 
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dla regionu lubuskiego. Jest zaprezentowany harmonogram przygotowania programu na nową 

perspektywę. Kolejne konsultacje już w tym miesiącu dnia 22 lutego ze środowiskiem uczelni 

wyższych dla podregionu zielonogórskiego, a 4 marca w Gorzowie Wielkopolskim dla podregionu 

gorzowskiego. Będzie rządowa strategia dla Polski zachodniej. Otrzymaliśmy taką informację, 

jest też znany harmonogram przygotowania tej strategii i jak Państwo wiecie ważył się los strategii 

na szczeblu rządowym. My przygotowaliśmy założenia strategii Polski zachodniej i przedstawiliśmy  

w kwietniu, w ubiegłym roku dla Pani Minister Elżbiety Bieńkowskiej i to Rząd miał podjąć dalsze 

działania. Te działania zostały podjęte. Odbyło się w ubiegłym tygodniu spotkanie na poziomie takim 

roboczym z dyrektorami departamentów pracujących nad tym dokumentem. Będzie strategia przyjęta, 

jest taki plan w czerwcu. Zmniejszyliśmy ilość naszych projektów kluczowych z 25 do 7, o czym 

już wcześniej Państwa informowałam. O rozmowach z Sekretarzem Stanu już mówiłam, ale oprócz 

tego tematu związanego z Europejską Współpracą Terytorialną i z przyszłą perspektywą, 

co jest dla nas niezwykle ważne. Rozmawialiśmy również na temat aktualizowanego właśnie 

Wieloletniego Programu Modernizacji Budowy Dróg Kolejowych w perspektywie 2015, ponieważ 

w czasie konsultacji społecznych, które Minister Transportu niedawno ogłosił, a termin upłynął 

11 lutego, Zarząd Województwa wnosił swoje uwagi, przede wszystkim w zakresie modernizacji linii 

kolejowej Berlin – Forst – Żary – Żagań - Wrocław tzw. „Berlinki”, oraz modernizacji linii kolejowej 

Wrocław – Szczecin tzw. „Odrzanki”, gdzie są terminy też przesuwane, odległe. Na północy 

województwa rozbudowa i modernizacja infrastruktury linii kolejowej 203 na odcinku Krzyż – Gorzów, 

oraz estakady gorzowskiej. Pan Minister zapewnił o swoim poparciu, nadzoruje POIŚ, więc liczymy 

na to, że nam pomoże, ponieważ w wyniku tych konsultacji nasze uwagi, propozycje zostały 

odrzucone. Otrzymaliśmy taką odpowiedź, że w przyszłej perspektywie możemy sobie zaplanować 

te zadania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego, z czym się niekoniecznie zgadzamy 

i zabiegamy w dalszym ciągu, żeby również w ramach POIŚ-u mogły być rozliczane te zadania. 

One są zbyt kosztowne dla Regionalnego Programu. Szerokopasmowe Lubuskie, jesteśmy 

pierwszym regionem w Polsce, który w takim zakresie kompleksowo , regionalnie rozwiązuje problem 

białych plam i kolejna właśnie odbyła się 14 lutego debata na ten temat. Poproszono również mnie 

o patronat obok Pana Ministra Administracji i Cyfryzacji Michała Boniego i Ministra Rozwoju 

Regionalnego. Nasz projekt jest przedstawiany jako wzór dla innych regionów, gdzie pomorskie 

poszło tylko naszym śladem. Pozostałe regiony są na etapie wyboru procedury i wyboru wykonawcy. 

My jesteśmy już zaawansowani i realizujemy ten projekt 2 lata w dużym zakresie. To jest dobry 

przykład naszej promocji, takiej już bardzo merytorycznej. Została utworzona 15 lutego nowa 

strażnica w lubuskiem, tutaj w Zielonej Górze. Inwestycja była realizowana w dwóch etapach. 
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Dofinansowana z Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego, koszt 10 mln zł. Obwodnica 

Nowej Soli, o tym porozumieniu już mówiłam wcześniej. Spotkaliśmy się też w ramach rady, która 

została powołana w celu wsparcia działań na rzecz powstania kompleksu wydobywczo 

energetycznego Gubin-Brody. W spotkaniu również uczestniczyli Radni Województwa, Pan Leszek 

Turczyniak. Spotkanie prowadził Pan Wicemarszałek Hoffmann. Informowaliśmy również Państwa 

o działaniach podjętych w zakresie realizacji Strategii Rozwoju Portu Lotniczego. W ciągu tych 

ostatnich 12 miesięcy osiągnęliśmy liczbę 12 tys. pasażerów. Rozpoczęły się już dosyć intensywnie, 

są realizowane inwestycje, które zostały zaplanowane w ramach Lubuskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego. Jesteśmy już po przetargu, znaczy my jesteśmy, my finansujemy z Lubuskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego, natomiast to Agencja Żeglugi Powietrznej jest inwestorem 

ILS-u. Szereg innych inwestycji takich jak budowa drogi patrolowej, tu już decyzja też została podjęta. 

Na ten cel strażnicy lotniskowi i terminala pasażerskiego, naprawa oświetlenia, zakup bramek 

rentgenowskich itd. Są to inwestycje, które przede wszystkim służą poprawie bezpieczeństwa 

na lotnisku i są to już standardy europejskie, które mogą stanowić podstawę do włączenia naszego 

lotniska jako wspomagającego BBI Berlin. Zarząd podjął decyzję w sprawie wydzielenia specjalnych 

środków finansowych na zakup niezbędnego w leczeniu kamicy układu moczowego sprzętu dla dzieci 

w Szpitalu w Zielonej Górze. Nie są to duże kwoty, ale sprzęt był niezbędny. Szpital nie dysponował 

takim sprzętem. Zakończyły się już niektóre postępowania konkursowe i tak jest wyłoniona 

Pani dyrektor Wojewódzkiego Ośrodka Terapii Uzależnień i Współuzależnień w Zielonej Górze, Pani 

Mirosława Bombik. Powołanie dostał również Dyrektor Samodzielnego Publicznego Szpitala 

dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu, został nim Pan Jacek Chudziak. Zakończyliśmy 

realizację projektu Lubuskie Centrum Innowacji, konferencja podsumowująca odbędzie się 25 lutego 

w Parku Interior. Jednym z etapów tego projektu było magisterium z innowacji. Laureatom 

wręczyliśmy wyróżnienia, nagrody. Również bardzo dużym powodzeniem w województwie cieszy 

się projekt dla stypendystów, nie tylko sportowych, o czym mówiliśmy wcześniej, ale również uczniów 

gimnazjum i szkół ponad gimnazjalnych. W tym roku, w tej właśnie edycji wpłynęło ponad 100 

zgłoszeń i widać, że mamy uczniów świetnie przygotowanych, średnia 6, udział również 

w olimpiadach i zaangażowanie w działalność społeczną. Pracujemy nad Programem Rozwoju Bazy 

Sportowej dla województwa lubuskiego. Jest to doskonały etap w tej chwili, żeby zgłaszać swoje 

uwagi i konsultować ten program. Przypomnę Państwu, że w ramach Wojewódzkiego Programu 

Budowy Bazy Sportowej, powstało wiele obiektów sportowych. Można również aplikować 

do Centralnego Programu Budowy Bazy Sportowej, to jest znakomity montaż , dzięki któremu 

możemy się cieszyć dobrą infrastrukturą. 28 lutego zapowiedziała swój udział w naszym 
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województwie Minister Joanna Mucha, Minister Sportu. Będzie debata również na temat nie tylko 

infrastruktury, ale również kierunków rozwoju sportu, też w tych w naszym regionie i możliwości 

uzyskania wsparcia Ministerstwa na tą działalność. Odbyła się też wizyta w naszym regionie 

Pani Minister Krystyny Szumilas, która przedstawiła swoją koncepcję edukacji przedszkolne j 

na spotkaniu na Uniwersytecie Zielonogórskim. My mamy też swój udział w tym zakresie, ponieważ 

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, wspomagamy nie tylko powstawanie nowych 

przedszkoli, ale również ich działalność i tak była to kwota 16 mln  zł na wychowanie przedszkolne 

i 10 mln zł przeznaczyliśmy w roku 2012. Dnia 9 stycznia odbyła się konferencja – „Turystyka 

Militarna, turystyka wodna - Lubuskie zaprasza”. Taki też będzie temat jednej z kampanii 

w 2013 roku. Jesteśmy krainą wody, mamy ponad 500 fantastycznych jezior, rzeki i chcemy 

na to zwrócić uwagę w planach naszych kampanii, przyjętych na 2013 rok. Przeznaczyliśmy 

0,5 mln zł dla organizacji pozarządowych i to jest w zakresie pomocy społecznej 212 tys. zł, 

a na zadania związane z kulturą i infrastrukturą społeczną 279 tys. zł. Zarząd Województwa ogłosił 

już nabory i są one prowadzone w tej chwili. Wicemarszałek Maciej Szykuła wziął też udział 

w spotkaniu przedstawicieli samorządu terytorialnego i administracji rządowej, w Centrum 

Konferencyjno Szkoleniowym w Kłodawie, o założeniach. Mowa była o założeniach Ministerstwa 

Administracji i Cyfryzacji. Są ciekawe działania, w tej chwili w zakresie budowy społeczeństwa 

informacyjnego, w priorytecie 8.3. My też w tym uczestniczymy i przygotowujemy własne projekty, 

bo okazuje się, że jeszcze sporo środków finansowych na poziomie właśnie horyzontalnym, krajowym 

jest do wzięcia. Mamy taką możliwość, będziemy o to zabiegać. Przeznaczyliśmy na kolejne konkursy 

środki, które zostały przez Sejmik przyjęte w uchwale budżetowej – 400 tys. zł otrzymają lubuskie 

organizacje na realizację działań promocyjnych związanych z kulturą i 45 tys. zł na rzecz integracji 

europejskiej. Te konkursy są w tej chwili aktywne, trwa nabór. W dniach 31 stycznia i 1 lutego 

w Przyłęsku odbyło się spotkanie zarządów czterech powiatów: strzelecko - drezdeneckiego, również 

czarnkowsko-trzcianeckiego, gorzowskiego i wałeckiego. W tym spotkaniu uczestniczył 

Wicemarszałek Jacek Hoffmann. Przedstawiliśmy nasze plany, nie tylko w zakresie współpracy 

w dziedzinie kultury, sportu i turystyki, ale oczywiście najwięcej emocji, pytań dotyczyło infrastruktury 

drogowej, kolejowej i szlaków wodnych. Pan Marszałek mógł zaprezentować nasz Wieloletni Program 

Modernizacji Dróg Wojewódzkich, co spotkało się też z żywym zainteresowaniem, zwłaszcza, 

że są planowane w tym obszarze drogi i obwodnice. Wicemarszałek Hoffmann oraz radni, Pan Radny 

Paluch, Pan Radny Fedko uczestniczyli w obradach okrągłego stołu komunikacyjnego w ramach 

Partnerstwa Odry. Okrągły stół odbył się w ubiegłym tygodniu – 12 lutego. Dyskutowano 

o połączeniach kolejowych pomiędzy Polską i Niemcami, stąd też zasadne są nasze wnioski. 
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Aktywny udział w konsultacjach społecznych w zakresie właśnie modernizacji Berlinki, tego 

najkrótszego połączenia Berlin – Forst – Żagań – Żary – Legnica – Wrocław. Tu mamy również 

pozytywną opinię Landu Brandenburgia i Berlin, i bardzo mocno będziemy o to zabiegać, o czym 

już wcześniej mówiłam. Dnia 23 stycznia odbyło się przekazanie pomieszczeń przez Lubuski Zarząd 

Melioracji i Urządzeń Wodnych w Santoku dla Społecznej Straży Rybackiej. W Barlinku odbyło 

się uroczyste przekazanie sprzętu dla Społecznej Straży Rybackiej, grupa Barlinek. W tych 

spotkaniach uczestniczył Członek Zarządu Pan Stanisław Tomczyszyn. Duże środki w tym roku 

w ramach PROW-u, również dla lokalnych grup działania. Na bieżąco są podpisane umowy, 

tuż po rozstrzygniętych konkursach. Kwota 5 mln zł trafiła już do beneficjentów, na razie w formie 

papierowej, w formie umów. W ramach PROW-u mamy 500 już podpisanych umów na kwotę 5 mln zł. 

Dnia 6 lutego odbyło się uroczyste podpisanie umów na zadania z zakresu projektów dotyczących 

wdrażania lokalnych strategii rozwoju. Projekt 500 to „Dąb Napoleona - ocalić od zapomnienia”. 

Dnia 28 stycznia w Gorzowie odbyło się posiedzenie Prezydium Wojewódzkiej Komisji D ialogu 

Społecznego, przedstawiciele Zarządu tj. Maciej Szykuła, Członek Zarządu Romuald Kreń , 

uczestniczą w tych posiedzeniach. Tym bardziej, że są tematy, które też są dla nas niezwykle istotne. 

Obchody Dnia Transplantacji przygotował Departament Zdrowia. Przypomnę, że takie partnerstwo 

na rzecz transplantacji, transplantologii podpisaliśmy 2 lata temu i to Szpital właśnie w Gorzowie 

Wielkopolskim jest na podium w czołówce polskiej, a byliśmy jeszcze 2 lata temu na przedostatnim 

miejscu w kraju. Dnia 5 lutego odbyło się też spotkanie takie wyjazdowe, konsultacyjne 

w województwie pomorskim. Nasi urzędnicy pod kierunkiem Romualda Krenia uczestniczyli 

w rozmowach, sięgaliśmy do doświadczeń Gdańska, gdzie w trybie nowej ustawy o działalności 

leczniczej, zostało już przekształconych 5 jednostek. W dniach 29-30 grudnia odbyła się świąteczna 

spartakiada osób niepełnosprawnych. Spotkanie konsultacyjne Przewodniczących Sejmików, 

w którym uczestniczył Przewodniczący Sejmiku, Pan Tomasz Możejko, odbyło się 23 stycznia 

w Pałacu Prezydenckim w Warszawie. Część obszarów należących do gminy Strzelce Krajeńskie, 

Krosno Odrzańskie zostało włączone w obszar Kostrzyńsko - Słubickiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej. Taką pozytywną opinię wydał również Zarząd Województwa. Dnia 1 stycznia weszło  

w życie rozporządzenie, na podstawie którego życia nabrała uchwała Sejmiku, która została 

wcześniej podjęta w sprawie przyłączenia części obszaru obrębu ewidencyjnego Kopanica do gminy 

Kargowa. Dnia 14 lutego odbyły się też uroczyste obchody Dnia Pionierów w Zielonej Górze. Dnia 29 

grudnia w Lubuskim Teatrze, duża impreza – „Warto jest pomagać”. Wspieramy takie 

przedsięwzięcia, również i takie ważne społecznie jak Lubuski Orszak Trzech Króli i aukcje Wielkiej 

Orkiestry Świątecznej Pomocy. Delegacja lubuska również uczestniczyła w wydarzeniach, 
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w uroczystościach jubileuszowych, Powstanie Styczniowe w 150 rocznicę narodowego zrywu. 

Wspólnie z przedstawicielami lubuskich winnic w ramach naszej kampanii promocyjnej „Winne 

wyprawy, niewinne przyjemności”, ogłosiliśmy też konkurs na logo lubuskiej winnicy w Zaborze. 

Dnia 8 lutego w Drzonkowie odbyła się III Gala Sportu Lubuskiego. Samorząd województwa 

też partycypował w tej uroczystości, bardzo ważnej, ponieważ nasi sportowcy zdobyli medale również 

na olimpiadzie i najpopularniejsi sportowcy, którzy otrzymali specjalne tytuły to Sylwia Bogacka, 

Karolina Naja, Radosław Kawęcki, Iwona Matkowska i Monika Michalik oraz najpopularniejsi Karolina 

Naja, Patryk Dudek, Lucjan Błaszczyk, Sylwia Krzemień i Szymon Staśkiewicz. Bardzo szczegółowa 

informacja, myślę, że warto o wielu sprawach powiedzieć.  

Jeżeli Państwo pozwolą w kilku słowach udzielę od razu informacji na interpelację, oczywiście w tym 

zakresie, co mogliśmy ustalić. Szczegółowe informacje otrzymacie Państwo na piśmie, te dotyczące 

zwłaszcza spraw drogowych, wymagają analizy i takiego wyjaśnienia.  

Radny Paluch pytał o nową organizację ruchu w Nowej Soli, także  musimy się nad tym zastanowić 

i przeanalizujemy. Rozmawiałam z Panem Wicemarszałkiem Hoffmannem i zaprosimy Pana 

też na taką rozmowę, żeby nie było zaskoczenia. Nic nie wiem na temat audytu w zakresie 

zatrudnienia i Pani Sekretarz też nic nie wie, więc to chyba jakieś plotki kuluarowe.  

Pani Radna Kucharska, konkurs w dziedzinie kultury fizycznej, to o czym w informacji mówiłam, 

opiera się, jeżeli chodzi o podział środków, opiera się o algorytm, który jest wypracowany 

i na podstawie tego algorytmu w głównej mierze decydują punkty za wyniki w ogólnopolskiej 

spartakiadzie dzieci i młodzieży. Ta organizacja nie odwoływała się od decyzji, ale wiemy, że tam, 

gdzie są pieniądze dzielone na organizacje sportowe, powstają różne emocje, bo tych pieniędzy 

jest no wciąż za mało. Myślę, że wypracowaliśmy ten algorytm dosyć przejrzysty. Punktacja 

we współzawodnictwie jest dosyć jasna. Pan Marszałek dysponu je tutaj tym dokumentem, 

w jaki sposób są środki dzielone, także możemy szczegółowo jeszcze wyjaśnić w formie pisemnej, 

bądź też w przerwie. Jeżeli chodzi o drogi wojewódzkie, faktycznie przerażający jest ich stan 

po zimie. Nie mam co tutaj ukrywać, bo dziury są widoczne. Będzie ten remont przeprowadzony 

nawierzchni po zimie, gdy już faktycznie mrozy odpuszczą, będzie faktyczna odwilż, bo jednak w tym 

momencie to nie jest dobry czas, żeby już przystępować do napraw. Taki plan powstaje, tych pilnych 

napraw i remontów po zimie.  

Radny Fedko, sprawa Jeziory, budowa obwodnicy. W planie była na 2014, w nowym przesunięta jest 

na 2015. Wieloletni Plan Budowy i Modernizacji Dróg został przyjęty przez Zarząd, nie przez Sejmik, 

ponieważ taki jest stan prawny i takie są uprawnienia. Ja nie mam nic przeciwko temu jeżeli taka 

podstawa prawna się znajdzie to może być to uchwała Sejmiku, nawet jest to zdrowsza sytuacja 
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i wtedy są te plany bardziej przejrzyste. Natomiast terminy realizacji są uwarunkowane drugą uchwałą 

tj. Wieloletnim Planem Finansowym i tak krawiec kraje jak materiału staje, więc jeżeli w nowej 

perspektywie faktycznie regiony otrzymają 50% z tego tortu unijnego – 106 mld, to jest duża kwota. 

Teraz mieliśmy w tej perspektywie 2007-2013 ok. 30% tortu unijnego z 68 mld euro. Będą to znacznie 

większe pieniądze, więc być może właśnie ta interpelacja i inne plany trzeba będzie zrewidować 

i zaktualizować już pod konkretne możliwości finansowe. Wydatki na reklamę, podział na media 

to pisemnie udzielimy odpowiedź. Budżet na nową perspektywę, więc na naszej stronie wszystko 

co planujemy, co robimy, uzgadniamy, jaki jest harmonogram procedowania znajdziecie Państwo, 

tam jest przejście z naszej strony www.lubuskie.pl, także można przejść od razu na Regionalny 

Program Operacyjny Nowa Perspektywa, program ma być dwu funduszowy. Tak jak na tych 

konsultacjach zapowiedzieliśmy, założenia są znane pod Nową Perspektywę, zgodne z Strategią 

Rozwoju Regionu, także pracujemy i to musimy bardzo aktywnie pracować. Został powołany taki 

zespół interdyscyplinarny między departamentami. Trwają cały czas uzgodnienia i konsultacje, 

bo termin jest krótki, w 4 kwartale program powinien być przyjęty. Mają być zintegrowane inwestycje 

terytorialne. Osobiście uważam, że zdrowszy był by ten podział środków również finansowych, 

pomiędzy Zieloną Górą i Gorzów i w tym kierunku prowadzimy rozmowy, negocjacje i wtedy 

uniknęlibyśmy tych wszystkich niepotrzebnych dyskusji, które się przetoczyły przez tą perspektywę. 

Co do zrównoważonego podziału środków, co do geograficznego podziału środków mielibyśmy 

to z głowy, także będziemy starać się zabiegać bardzo mocno żeby zarówno Zielona Góra 

jak i Gorzów mieli swoje pieniądze. Chcemy włączyć bardzo mocno te samorządy, tak żeby 

samodzielnie decydowały, co chcą za te pieniądze zrobić. Później jest jeszcze dylemat, 

czy my będziemy rozliczać i wiem, że Zielona Góra skłania się do tego żebyśmy byli dalej instytucją 

zarządzającą, czyli Zarząd Województwa będzie rozliczał ten program dla Zielonej Góry, Gorzów 

zastanawia się czy nie przejąć również zarządzania. Sprawa jest zupełnie otwarta i jesteśmy 

pozytywnie do tego ustosunkowani, jeżeli taka będzie wola samorządu w Gorzowie, może sam 

nie tylko dokonywać wyboru projektów, które chce realizować, również może samodzielnie rozliczać. 

Jesteśmy teraz na etapie konsultacji, negocjacji. Dnia 22 lutego w Gorzowie Wielkopolskim spotkanie 

bardzo merytoryczne, przedstawimy założenia na dzień dzisiejszy programu na Nową Perspektywę 

w kierunku uczelni wyższych, ponieważ Nowa Perspektywa to są pieniądze przede wszystkim 

inteligentne, pieniądze na badania, rozwój i także duże możliwości się otwierają na uczelni wyższych, 

ale w zakresie takich projektów właśnie innowacyjnych, badawczych.  

Pan Radny Andrzejczak, dzierżawa w Szpitalu, ambulatoryjna działalność pogotowia była 

prowadzona na terenie Szpitala. Umowa nie została wypowiedziana, tylko umowa, przypomnę 
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wygasła. W tej chwili pomieszczenia są w dyspozycji anestezjologów, jest Pan dyrektor, więc jak coś 

źle powiem to mnie tutaj od razu sprostuje. Te pomieszczenia, tak jak zapowiadaliśmy, są niezbędne 

dla poradni ginekologiczno – położniczej i patologii sutka, i są przygotowywane właśnie w tym celu. 

Pan Radny Fiedorowicz, czy mamy harmonogram szkoleń dla naszych jednostek w związku 

z problemami w rozliczaniu projektów. Na bieżąco Pani Skarbnik spotyka się z dyrektorami. To nie 

są jakieś nowe zadania dla naszych jednostek organizacyjnych. Przećwiczyliśmy rozliczanie 

projektów jeszcze, gdy były do dyspozycji środki przedakcesyjne: Phare, Sibisi, Interreg, właśnie 

uczył nas Euroregion i jeżeli jest potrzeba przeprowadzenia takich szkoleń to jak najbardziej, 

my nie mamy nic przeciwko temu i jesteśmy do dyspozycji. Do tej pory to odbywało się na zasadzie 

takich indywidualnych lekcji, mogę powiedzieć, korepetycji, jak trzeba było wskazać jakąś ścieżkę 

rozwiązania. Czy możemy planować projekty, środki na projekty w ramach EWT z wyprzedzeniem. 

Tak robimy, są w rezerwie celowej pieniądze zaplanowane na te projekty, gdzie aplikujemy, gdzie 

Zarząd wie, że są składane aplikacje. Zdarza się też i chyba  tu się ten problem pojawia, 

że samodzielnie dyrektorzy zabiegają też o różne granty, o czym my nie wiemy i wtedy pojawia 

się ta dziura w budżecie, a wiemy, że na pieniądze z EWT dosyć długo czekamy, więc 

co do technicznego rozwiązania tego problemu jesteśmy otwarci. Nie mniej jednak nie jesteśmy 

w stanie zaplanować w budżecie wszystkich pomysłów na realizację z różnych źródeł finansowych, 

bo są możliwości finansowe jakie są. Konstruując budżet musimy dokonać wtedy wyboru. Tam , gdzie 

projekty są z błogosławieństwem Zarządu i Sejmiku tam są w rezerwie zaplanowane. Tam, gdzie jest 

to radosna twórczość, bywa różnie i nie raz mogą być przykre niespodzianki, że nie ma tego 

finansowania i wtedy w miarę możliwości zmieniamy budżet i dopisujemy , jeżeli to jest ważny projekt 

to trzeba go poprzeć, wpisujemy do budżetu.  

Pan Radny Grabarek, lewoskręt do gminy Bledzew. Proponuję Pan rozwiązać sprawę na miejscu, 

przyjechać i takie polecenie już wydałam w międzyczasie, żeby faktycznie, bo to się pojawia 

ten problem co jakiś czas, więc musi komisja pojechać z Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

z pracownikiem również Departamentu Infrastruktury i na miejscu spisze protokół, przedstawi wnioski. 

ZUS, ponieważ tak jak Radny Pańtak zauważył, to nie należy do kompetencji Zarządu , czy też 

Sejmiku. Faktycznie to są sprawy takiej wrażliwości społecznej i nie raz zajmujemy się mimo 

wszystko też takimi tematami. Ja mam taką propozycję, że możemy  zaprosić też Pana dyrektora 

na sesję Sejmiku i wysłuchać informacji na ten temat, bo trudno też udawać głuchego i niemego 

wobec krzywdy tak strasznej naszych mieszkańców regionu i często jest tak, że ja też poświęcam 

sporą część swojej pracy na rozwiązywanie no takich problemów, które w ogóle nie należą do mojej 

kompetencji. Uważam, że trzeba się nad nimi pochylić, bo mamy też do spełnienia pewną misję 
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społeczną, publiczną. Jeżeli ludzie do nas przychodzą z tak strasznymi sprawami to powinniśmy 

interweniować, także jest taka propozycja, że moglibyśmy również poświęcić trochę czasu na jednej 

sesji i z tymi sprawami się bliżej zapoznać, tak żeby niektóre instytucje ze złotymi klamkami nieczuły 

się całkiem poza wszelką kontrolą społeczną.  

Pan Radny Zaręba, założenia projektu tak, znam. Niezwykle ważny temat, jesteśmy tym 

niezaspokojeni. My już przekazaliśmy prezydencję, mogę powiedzieć w Konwentach, ale ten temat 

będzie zgłoszony. Konwent odbywa się właśnie od jutra w Podlaskiem, w Białowieży. Będzie 

uczestniczył Pan Wicemarszałek Maciej Szykuła i przedstawi ten problem w celu przygotowania 

stanowiska marszałków. Chodzi oczywiście o Narodowy Fundusz Zdrowia, żebyśmy mieli na to wpływ 

bo tak na razie to ponosimy odpowiedzialność, rozwiązujemy problemy, kto inny kontraktuje, daje 

kasę, tak, a przecież znane jest już bardzo stare powiedzenie „dziel i rządź, kto ma kasę ten rządzi”. 

Pan Radny Paduszyński, też sprawa ZUS-u i pozostałe odpowiedzi na pozostałe interpelacje, które 

wymagają szczegółów i przygotowania udzielimy Państwu w formie pisemnej. Bardzo dziękuję 

za wysłuchanie. 

 

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 5 

do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

Pan Radny Robert Paluch.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Pani Marszałek, w trakcie tego spotkania  

w Ambasadzie, w Warszawie, tutaj z ust naszego Senatora lubuskiego i również Pana Marszałka padł 

dość ważny postulat w mojej ocenie, jeżeli chodzi o połączenie kolejowe i warto by było się nad tym 

problemem pochylić. Mianowicie zrewitalizować połączenie do Berlina – Wrocław – województwo 

lubuskie, przez Nową Sól, Zieloną Górę i dalej w kierunku Berlina i tutaj jakby poczynić wszelkie 

działania, ażeby przywrócić te połączenie, które jeszcze funkcjonowało do połowy lat 90-tych, dzisiaj 

go nie ma. Myślę, że z punktu widzenia południa województwa, oczywiście Berlinka jest nadzwyczaj 

ważna, bo komunikuje nam jakby te szerokie południe województwa, ale dwa duże miasta województwa 

lubuskiego, drugie i trzecie też chyba na to zasługują, ażeby tą możliwość miały bezpośredniego 

komunikowania się między Berlinem a Wrocławiem. Warto było by zacząć nad tym pracować. Dziękuję.                        
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

Pan Radny Edward Fedko. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Nawiązując do wypowiedzi Pana Roberta Palucha, 

trzeba powiedzieć tak, że odnieśliśmy wrażenie przy tym okrągłym stole komunikacyjnym wzdłuż 

granicy polsko-niemieckiej, że faktycznie partnerami są tylko Niemcy i Dolny Śląsk, Wrocław. Słusznie 

Pan Senator Iwan zauważył, że Zielona Góra zostaje, czy województwo lubuskie zostaje czarną plamą 

na tej mapie różnych projektów. Myślę, że warto się tutaj zastanowić nad tym jak zintensyfikować 

działania i krótko jeszcze sygnalnie sprawa dotycząca prac nad studium integracji przestrzennej polskiej 

części pogranicza Polski i Niemiec. Myśmy na Komisji Gospodarki dwa razy, że tak powiem zajmowali 

się tematyką i muszę powiedzieć, że to jest oczywiście zlecenie opracowania tego studium przez 

Ministerstwo Infrastruktury. Muszę powiedzieć, że bardzo niebezpieczne są tam zapisy, marginalizujące 

województwo lubuskie, a wręcz mówi się o tym, że korytarz środkowoeuropejski transportowy należy 

przesunąć na wschód bardziej, czyli przebieg tego korytarza miałby odbywać się ze Szczecina przez 

Poznań do Wrocławia, a nie w sposób naturalny jak powinien on być zlokalizowany wzdłuż trasy drogi 

ekspresowej nr 3 Odrzanki. W ogóle kwestia Odrzanki jest też zmarginalizowana i nie stanowi żadnego 

priorytetu. Myślę, że przy dalszych pracach Pani Marszałek, warto by zdefiniować rzeczywiście 

te wnioski, które służyłyby by zabezpieczeniu interesów województwa lubuskiego. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pan Radny 

Czesław Fiedorowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Ja w tym kontekście, o którym koledzy 

mówili. Prosiłbym tylko o taką koordynację, czy też wymianę informacji pomiędzy nami, bo mam 

przyjemność chociaż nie zawsze tj. przyjemność uczestniczenia w kluczowych debatach dotyczących 

przyszłych połączeń kolejowych od 20 lat jako jedyny, ja i jeden Niemiec jesteśmy członkami komisji 

rządowej przez te 20 lat. Nic nie wiedziałem, że taki okrągły stół komunikacyjny o połączeniach 

kolejowych przygranicznych w Berlinie jest. Koledzy pamiętajcie, że jeszcze jest taki Czesio w Sejmiku, 

który się tym zajmuje troszeczkę dłużej.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: To znaczy, problem polega na tym, że jakby 

gospodarzami była strona niemiecka i to  ona  jakby bezpośrednio zapraszała nas, a nie było 
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to w Berlinie, a w Ambasadzie w Warszawie. Niemniej jednak w mojej ocenie Twoja osoba na pewno 

byłaby tam dostrzeżona.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Szanowni 

Państwo, wobec braku pytań, oczywiście radni otrzymają odpowiedzi w postaci pisemnej. Proponuję 

przejść do punktu 5. Uznaję, że oczywiście Sejmik przyjął informację do wiadomości.  

 

Informacje na temat aktualnego stanu wdrażania programów współfinansowanych ze środków Unii 

Europejskiej dla województwa lubuskiego na lata 2007-2013 stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Do punktu 5.  

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko Mamy Panią Łucję 

Wojewódzką, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy mają Państwo pytania do przedstawionej 

informacji? Nie widzę. Wobec braku pytań, uwag uznaję, że informację Sejmik przyjął do wiadomości.  

 

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 

 

Do punktu 6.  

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Mirosława 

Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są pytania? Nie widzę. Proszę 

o przedstawienie opinii Pana Czesława Fiedorowicza, Przewodniczącego Komisji Kultury, Edukacji 

i Kultury Fizycznej.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Lidia Gryko: Komisja 

zaopiniowała pozytywnie ten projekt.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję Pani 

Wiceprzewodnicząca. Wobec braku pytań, uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie 

do wiadomości.  

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu. 

Do punktu 7. 

Informacja o inwestycjach wykonanych na drogach krajowych od 2010 roku i zamierzeniach 

na kolejne lata, ze szczególnym uwzględnieniem drogi S-3 Gorzów Wlkp. - Zielona Góra - 

Jakuszyce  i A-18 Olszyna - Golnice. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Przedstawiciela 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Zielonej Górze. Czy Państwo mają pytania?  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Chcielibyśmy jeszcze przedstawiciela ewentualnie 

poprosić do mównicy.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Nie ma Przedstawiciela. Szkoda.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie ma niestety nikogo  

z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: W takim razie Panie Przewodniczący jestem 

zaniepokojony, dlatego, że kwestia inwestycji na drogach krajowych była omawiana na ostatniej Komisji 

Gospodarki i Rozwoju Województwa Lubuskiego. Sam Pan dyrektor się wstawił, naszego oddziału 

zielonogórskiego i bardzo prosiliśmy go, ażeby też również dzisiaj w naszej komicy uczestniczył. 

Niestety nie uczestniczy, nad czym ubolewam. Nie mniej jednak za chwilę zacznie się dyskusja 

na ten temat, jeśli w ogóle może zacząć na ten temat.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To może w sprawach 

różnych odniesiemy się, jeżeli będzie jakiś przedstawiciel.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: W sprawach różnych skoro mamy ten punkt.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To są sprawy różne 

do załatwienia.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: To znaczy.. Nie no, Panie Przewodniczący, jeśli 

mogę w tym punkcie?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Przekaże pewne informacje. Pewnie 

nie przypadkowa była wizyta Pana dyrektora, ona się przede wszystkim wiąże z tym, że za chwilę 

będziemy mieli oddane do użytku odcinki, no znaczy za chwilę w 2013-2014 rok, jeśli chodzi o S3. 

Oczywiście dalej kontrowersje budzi fakt opóźnień, jeżeli chodzi o pozostałe 4 odcinki na lubuskim 

odcinku tej inwestycji, ale to jest jakby sprawa inna i odpowiedzi na te pytania pewnie trudno byłoby 

mi udzielić, bo raz, że nie jestem kompetentny, dwa nie mam kompletnie na ten temat wiedzy. Niemniej 

jednak dzisiaj jest problem, wielki problem i to przede wszystkim chyba do Marszałka, który odpowiada 

za infrastrukturę w naszym województwie i do Zarządu Dróg Wojewódzkich, do dyrekcji kierowane. 

Mianowicie za chwilę będzie z mocy ustawy przekazanie starej 3 na gminy i jakby innego rozwiązania 

nie ma. Jeśli my jako województwo lubuskie się nad tym nie pochylimy, będziemy mieli gigantyczny 

problem komunikacyjny, tzn. tak - będzie podobny problem jak jest w przypadku A2, ale chyba 

do kwadratu. Podam przykład, węzły S3 będą schodzić na drogi gminne, które najprawdopodobniej 

stopień odśnieżania będą mieli mniej więcej taki jaki dzisiaj połączenie starej 3 z Nową Solą, a Zieloną 

Górą, czyli w ogóle nie będą odśnieżane itd. Ze wszystkimi ograniczeniami i w związku z tym wydaje 

się, warto na tym etapie teraz, gdzie jest jeszcze kilka miesięcy do oddania pierwszych odcinków, 

rozpocząć debatę i ewentualne pomysły i możliwości jakie nam daje jeszcze dzisiaj przekazanie 

tej drogi. Wydaje mi się, że jeśli ta droga straci statut drogi krajowej, a będzie już tylko drogą gminną, 

będziemy mieli kompletny bałagan komunikacyjny wzdłuż S3 i będą problemy nawet na wjechanie 

jej mieszkańców województwa lubuskiego. To tyle i proszę tutaj o dużą aktywność ze strony 

Pana Marszałka odpowiedzialnego za infrastrukturę.     

  



28 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku dalszych uwag i pytań uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości. Proszę, Pani Elżbieta 

Płonka.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Pytanie formalne do Pana Przewodniczącego. 

Czy Dyrektor Generalnej Dyrekcji był zaproszony, czy był poinformowany, czy nie?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Odpowiadam, że tak, ale nie 

ma ani dyrektora ani zastępcy.   

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Czy potwierdził obecność?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Muszę się spytać naszych 

służb sejmikowych, bo nie chcę udzielić informacji nie mając pewności, że tak było. Proszę, 

Pan Marszałek Hoffmann. 

 

Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: Jeżeli chodzi o obecność Pana 

dyrektora, on wyznaczył pracownika, który niestety na dzisiejsze nasze spotkanie się nie wstawił, 

ponieważ on sam osobiście miał brać udział w spotkaniu w Warszawie. Został wezwany przez swojego 

szefa.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak to wygląda. Dziękuję 

bardzo. Wobec braku dalszych uwag i pytań uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości. 

Chciałbym jeszcze tutaj ze względów proceduralnych powitać Pana Posła Macieja Mroczka, który był. 

Wyszedł z telefonem, ale jest na naszej sesji obecny, z Ruchu Palikota. Witamy również Pana Alfreda 

Staszaka, Prokuratora Okręgowego w Zielonej Górze, który był współ wnioskodawcą przyznania 

odznaczeń tych osób, które są wymienione w projekcie uchwały. Witamy Panie Prokuratorze.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący, ja w kwestii formalnej.  

W związku z tym, że ten punkt nie może w żaden sposób być w trakcie dyskusji skonsumowany, 

a my nie jesteśmy stroną żeby dyskutować. Moja prośba jest taka, żeby przenieść ten punkt na kolejną 

sesję Sejmiku, bo uważam, że nie ma innego rozwiązania.   
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale Panie Radny wszyscy 

otrzymali już sprawozdanie. Ja uznałem, że Sejmik tą wiadomość przyjął. Natomiast nic nie szkodzi, 

żeby 18 marca na następnej sesji powrócić do tego punktu w tej postaci, może z Przedstawicielem 

Generalnej Dyrekcji.   

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: I o to Pana proszę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

punkt 8 dzisiejszej sesji. Wszyscy Radni są obecni.  

 

Informacja o inwestycjach wykonanych na drogach krajowych od 2010 roku i zamierzeniach na kolejne 

lata, ze szczególnym uwzględnieniem drogi S-3 Gorzów Wlkp. - Zielona Góra - Jakuszyce  i A-18 

Olszyna – Golnice stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Do punktu 8.  

Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Szpitala 

Wojewódzkiego w Gorzowie Wielkopolskim w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością – druk 

nr 391. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: O zabranie głosu może 

po kolei. Mamy Panią Łucję Wojewódzką Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia do dyspozycji. 

Czy są w tej kwestii wystąpienia klubowe? Nie widzę, wobec tego proszę… Proszę trzymać rękę dłużej, 

wtedy ja widzę. Mamy dwa. Proszę, Pani Elżbieta Płonka, pierwsza jako kobieta. Proszę. Przepraszam 

bardzo, mamy też… 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka:  Merytorycznie powinniśmy usłyszeć wszystko 

na temat tej spółki. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale moment. Właśnie. 

Proszę, Pani Marszałek Elżbieta Polak. Już się zgubiłem w tym konwenansach.  

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Panie Przewodniczący, Dostojni Radni, 

Szanowni Goście. Proszę Państwa, myślę, że ten temat dzisiaj nam zajmie trochę czasu, 
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ale też zasługuje na to, ponieważ dyskutujemy przez kolejną kadencję o problemach Szpitala  

w Gorzowie. A tu i teraz musimy się z tym problemem zmierzyć raz na zawsze. To są zadłużenia 

historyczne, ale dzisiaj mamy takie możliwości, jakich wcześniej nie było. W kwietniu 2011 roku została 

uchwalona nowa ustawa o działalności leczniczej, która daje nam, samorządowi województwa 

lubuskiego konkretne możliwości. Nie tylko zrestrukturyzowania Szpitala, ale przede wszystkim 

uzyskania środków na oddłużenie. Takich środków, o których wcześniej różne organy tworzące  

SPZOZ-y mogły tylko marzyć, bo wcześniej już przekształcenia, nie tylko w regionie lubuskim, w Polsce 

były realizowane, ale nie było możliwości uzyskania dotacji na pożyczki udzielone przez organy 

tworzące. Dlatego w ubiegłym roku - 2 lipca 2012 roku już rozmawialiśmy tutaj na tej sali na ten temat 

i to Sejmik Województwa Lubuskiego wyraził wolę przystąpienia do przekształcenia Szpitala 

w Gorzowie Wielkopolskim w spółkę kapitałową. To stanowisko Sejmiku dało nam mandat, dało nam 

podstawę do rozpoczęcia szerokiej debaty publicznej na ten temat, do przygotowania się do tego 

procesu. Jest to niesłychanie trudny proces, w Polsce chyba najtrudniejszy. Na dzień dzisiejszy 

zadłużenie Szpitala to 266 mln zł, w tym rezerwy księgowe i to zadłużenie nie powstało teraz, gdy to my 

Radni Sejmiku, Zarząd Województwa sprawujemy swoje mandaty. To zadłużenie powstało przed 

31 grudnia 2009 rokiem i historię tego długu poprosiłam żeby skserować i Państwu przedstawić, 

bo różne, nieprawdziwe informacje pojawiły się ostatnio podczas debaty. To nie tylko stan tego 

zadłużenia decyduje o naszej determinacji i przedstawieniu Państwu takiego projektu. Ale to również 

fakt, że w ciągu kilku ostatnich lat samorząd województwa przeznaczył dla tego Szpitala 169 mln zł 

pomocy. To nie jest tylko pomoc z Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego – 21 mln 

na inwestycje, 14 oddziałów wyremontowanych ze środków własnych dochodów budżetu. 

Ale to również gotówka, która popłynęła do Szpitala w ramach pożyczki, pożyczek kilku, razem 87 ml zł. 

Razem to stanowi kwotę 169 mln zł. Żadna inna jednostka, w tym krótkim czasie nie uzyskała takiego 

wsparcia i takiej pomocy, ale to też jest etap przygotowania do przekształcenia. Jednostka, która ma 

sprzęt wysokospecjalistyczny, wyremontowane oddziały, może lepiej leczyć, może mieć dobry kontrakt. 

Ten plan w kolejnych etapach ma powodzenie, ponieważ w tych kolejnych etapach, gdy z jednej strony 

inwestujemy w Szpital, z drugiej strony zwiększamy jego kontrakt. Gdy podwyższamy standardy, 

Narodowy Fundusz Zdrowia podnosi również kontrakt, który obecnie wynosi 190 mln zł. Proszę 

Państwa, w tym stanowisku wyrażając wolę przystąpienia do przekształcenia daliście Państwo również 

dla Zarządu Województwa podstawę do przeprowadzenia konsultacji społecznych. Przedstawiliśmy 

w mediach 5 obszernych prezentacji, również na naszej stronie, na konferencjach prasowych. Na czym 

przekształcenie polega, jaki jest schemat przekształcenia Szpitala, jakie procedury musimy 

przeprowadzić, ale również mówiliśmy o kondycji finansowej Szpitala, o tym jakie są ryzyka i jakie 
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są zagrożenia. Odbyła się też tutaj na tej sali debata publiczna, każdy kto był zainteresowany był na tej 

sali, padły różne trudne pytania, również na temat przyszłości spółki i na te pytania udzielaliśmy 

odpowiedzi. Dnia 14 grudnia po przeprowadzeniu tych konsultacji, również działań informacyjnych 

Zarząd Województwa przyjął projekt uchwały Sejmiku, który dzisiaj Państwu przedstawiliśmy 

do przyjęcia. Skierowaliśmy również projekt tej uchwały do konsultacji do związków zawodowych. 

Analizą całej sytuacji zajęła się również Rada Społeczna, która ustawowo jest umocowana 

do wyrażenia opinii w sprawie przekształcenia. Przy drugim podejściu, przy pierwszym była 

to negatywna opinia, ale w ubiegły piątek Rada Społeczna udzieliła pozytywną opinię do tego projektu 

uchwały. Odbyło się również posiedzenie Komisji Zdrowia, mamy też pozytywną opinię Komisji Zdrowia 

Sejmiku Województwa Lubuskiego. W ubiegłym tygodniu pracownicy Departamentu Zdrowia 

uczestniczyli również w spotkaniu w Ministerstwie Zdrowia na temat aktualnej sytuacji, co do budżetu 

państwa, czy są w dalszym ciągu gwarancje w budżecie. Zaplanowano przecież 1 mld 400 mln zł 

dla tych podmiotów tworzących, które zdecydowały się przekształcać SP ZOZ-y do 31 grudnia 2013 

roku. Mamy odpowiedzi na te wszystkie pytania, które gdzieś krążyły w trakcie debaty publicznej i już 

na komisjach udzielaliśmy Państwu odpowiedzi. Co do stanu finansów, bardzo często zarzucacie nam, 

że te liczby się zmieniają, że są różne. To w końcu ile wynosi ta strata, ile wynoszą zobowiązania. 

Proszę Państwa, te liczby będą się zmieniać, ponieważ w projekcie uchwały, nad którą dzisiaj 

procedujemy mamy stan podany faktyczny na dzień 31 października 2012 roku, bo akurat taki stan 

był wiadomy. Dzisiaj mamy już bardziej aktualną informację, ponieważ w lutym Pan dyrektor złożył nam 

sprawozdanie finansowe, które zawiera informację co do wyniku finansowego, co do zobowiązań 

na dzień 31 grudnia 2012 roku. My nie będziemy zmieniać tych informacji co tydzień, co dwa tygodnie, 

bo Narodowy Fundusz Zdrowia płaci za nadwykonania. Zmieniają się zobowiązania, ponieważ 

spłacamy niektóre zobowiązania, niektóre koszty rosną, bo są zaciągane nowe zobowiązania, więc 

te dane finansowe będą się zmieniać i to jest naturalne, to jest normalne. Dzisiaj poleciłam skserować 

Państwu tą aktualną informację finansową, według stanu na dzień 31 grudnia, ale dla nas przy 

przekształceniu będzie istotna ta informacja na dzień przekształcenia. Musimy mieć bilans w ręku 

jednostki i wtedy możemy mówić już o tym bilansie zamknięcia i bilansie otwarcia spółki. Chcę 

też Państwa zapewniać, że to w jaki sposób procedujemy i przeprowadzamy przekształcenie, to nie 

są jakieś nasze podchody, nasze zabawy. To są ściśle określone schematy. To nie my pierwsi w Polsce 

przekształcamy szpital, który działa jako SP ZOZ w spółkę prawa handlowego. Jest wiele przykładów 

i to udanych przykładów sukcesem przeprowadzonych takich działań. Ministerstwo Zdrowia na swojej 

stronie opublikowało schemat przekształcenia i według tego schematu krok po kroku działamy. Również 

na stronie Ministerstwa Zdrowia jest projekt umowy spółki i wszystkie dokumenty wykonawcze łącznie 
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z wytycznymi, bardzo szczegółowymi wytycznymi w jaki sposób należy przeprowadzić przekształcenie. 

Nie ma sensu kserować, bo to jest bardzo dużo dokumentów, ale każdy też może wejść i sprawdzić 

nas Zarząd, czy prawidłowo procedujemy, czy te działania przedstawiamy Państwu właśnie w taki 

sposób, jak to przyjął Minister Zdrowia. Uzasadnienie szczegółowe uchwały poproszę przedstawi 

Państwu Dyrektor Departamentu Zdrowia. Co do istoty przekształcenia, mówiliśmy już o tym, także 

nie chce w tej chwili już wracać do uzasadnienia - dlaczego spółka, ale na zakończenie mojego 

wystąpienia proszę Państwa, to co jest najważniejsze. Nigdy wcześniej organ tworzący nie miał takiej 

szansy, żeby tak wiele zrobić dla Szpitala w Gorzowie, dla pacjentów, dla mieszkańców podregionu 

gorzowskiego, którzy się leczą w tym Szpitalu. To my dzisiaj mamy taką historyczną szansę, bo jest taki 

stan prawny, który na to pozwala i jest taki stan faktyczny, który nas do tego zmusza. Poproszę Pana 

dyrektora o szczegółowe uzasadnienie uchwały.  

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Pani Marszałek, a mogę zadać pytanie 

zanim Pani odejdzie, bardzo przepraszam. Zanim przejdziemy do uzasadnienia uchwały Pan dyrektor 

zabierze głos, ale to jest pytanie właściwie do Pani, ponieważ dzisiaj na komisji nie uzyskałam 

odpowiedzi, a wręcz próbowano mnie przekonać do zupełnie innych racji. Ale zadam pytanie, jako 

że płatnikiem jest zawsze NFZ i organ założycielski, NFZ powinien zapewnić zgodnie z kontraktem 

na pokrycie świadczeń medycznych, zaś organ założycielski powinien zapewnić inne wydatki. Dzisiaj 

pytam, gdzie był organ założycielski, nadzorczy, kiedy np. z NFZ-tu pieniążki są przekazywane 

na świadczenia medyczne, była regulacja chociażby długu. Dzisiaj usłyszałam, że 34 mln zł rocznie jest 

na obsługę długu, kiedy to nie powinno być ze środków z NFZ-tu, tylko tutaj powinien organ 

założycielski wypowiedzieć się i dać te pieniążki na pokrycie. Teraz patrząc, że co roku ta obsługa długu 

jest milionowa, więc ja mam pytanie: biorąc pod uwagę też to co wcześniej było mówione, że Zarząd 

Województwa jako organ założycielski dbał o rozwój Szpitala, no to się pytam w takim razie z jakich 

środków? Jeżeli nie dawał pieniążków na pokrycie długów, a to szło ze środków z NFZ-tu, a dzisiaj 

próbowano mnie na komisji przekonać, że to są właśnie między innymi świadczenia medyczne, obsługa 

długu. Ja tu pomijam ustawę o finansach publicznych, ale chciałabym uzyskać konkretną odpowiedź 

na konkretne pytanie: jak to się stało, że właśnie organ założycielski nie przekazywał środków właśnie 

na obsługę długu, tylko to szło z innych środków, właśnie z NFZ-tu.  

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Może jednak zaproponuje żebyśmy jednak 

zapoznali się z uzasadnieniem. 
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Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak:  Ale Pani Marszałek, ja mam inne pytanie. 

Bardzo krótkie, czy my w ogóle możemy uzasadnienie dzisiaj rozpatrywać. Ja zacytuje Pani Marszałek 

to co Pani powiedziała, zgodnie schemat z ustawą, wzór itd. Art. 76 ustawy o działalności leczniczej:  

„Kierownik Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej jest zobowiązany niezwłocznie 

doręczyć organowi dokonującemu przekształcenie odpowiedzi na pytania zawarte w kwestionariuszu 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, zwanej dalej kwestionariuszem wraz  

z wymaganymi dokumentami, a także udzielić wyjaśnień niezbędnych do przeprowadzenia 

przekształcenia”. Koniec cytatu. Jest dalej ust. 2, że Minister Skarbu wydał wzór takiego 

kwestionariusza. Zadaję pytanie, ja nie dostałem takiego kwestionariusza. Jeżeli tak, to gdzie on jest? 

Bez tego kwestionariusza w ogóle dzisiejsza dyskusja nie ma sensu, bo jest to wymóg ustawowy 

i Wojewoda uchyli i powinien uchylić naszą uchwałę dzisiejszą. Przepraszam jeszcze dodam, że tam 

jest m.in. regulamin organizacyjny. Wątpliwym jest czy musi być statut spółki, o czym dyskutowałem 

na Komisji. Moim zdaniem założenia do statutu, praktycznie wszystkie założenia w tym statucie, jest 

obligatoryjnie wymienione co jest. Jeżeli my tego nie mamy to naprawdę nie mamy o czym dyskutować, 

bo łamiemy prawo.  

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Ale może bez emocji dlatego, że my mamy, 

ale to po kolei. Najpierw proszę Państwa. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie Radny proponuję 

uspokoić emocje, tutaj merytoryczna dyskusja. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: My to nie jesteśmy my razem. Tylko Pani to jest 

my, to nie my. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: My.  Proszę Państwa, ale to może tak najpierw 

powinniśmy przedstawić szczegółowe uzasadnienie, czyli wyjaśnienie stanu prawnego i stanu 

faktycznego procedowania i wtedy dopiero można zadawać pytania. Bo w tym uzasadnieniu dostaniecie 

Państwo odpowiedzi na te pytania. Schemat, o którym Pan mówi, schemat przekształcenia 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, który się znajduje na stronie wyraźnie 

wymienia w jakiej kolejności, jakie informacje się przygotowuje. I tak: nr 1 - uchwała organu 

stanowiącego jednostki i tak dalej w sprawie przekształcenia, nr 2 - ustalenie wskaźnika zadłużenia 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej na podstawie sprawozdania finansowego 
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za ostatni rok obrotowy. Wskaźnik zadłużenia ustala się jako relację sumy zobowiązań 

długoterminowych i krótkoterminowych, pomniejszonych o inwestycje krótkoterminowe samodzielnego 

publicznego i tak dalej możemy czytać. Następnie organ dokonujący przekształcenia, kierownik 

przekazuje kwestionariusz, 4 punkt - kierownik przekazuje kwestionariusz organowi dokonującemu 

przekształcenia wraz z wymaganymi dokumentami, a w razie konieczności udziela wyjaśnień 

niezbędnych do przeprowadzenia przekształcenia. Zaraz Pan dyrektor przedstawi. Organ dokonujący 

przekształcenia sporządza akt przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w spółkę, która zawiera itd. I to jest jeszcze cała następna strona, która wymienia co należy zrobić żeby 

przeprowadzić przekształcenie, ale żeby zrobić kwestionariusz, przygotować akt spółki, wynegocjować 

z wierzycielami konkretne kwoty to musi być uchwała podjęta, że organ tworzący chce tego 

przekształcenia. Nie możemy zaciągać jako Zarząd, bo to Zarząd jest wyznaczony jako organ 

do przeprowadzenia przekształcenia. Zarząd nie może podejmować jakichkolwiek zobowiązań 

finansowych, czy też działań skoro nie ma uchwały w sprawie wyrażenia woli o przystąpieniu. 

I te wszystkie pozostałe dokumenty, jak również całe uzasadnienie, za chwilę Państwu wszystko 

przedstawimy.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący.. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja Panie Radny 

nie udzielam Panu głosu, bo to zaczyna już być naprawdę bardzo nieprzyjemna atmosfera. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak:  Panie Przewodniczący, ja wiem, że można 

dyscypliną klubową to wszystko załatwić, ale nie o to chodzi. Pani Marszałek, Panią wprowadził ktoś 

w błąd. To jest podstawowy dokument, od którego my musimy wyjść i proszę Pani to nie jest, to nie, 

że nam przedstawi. Ten kwestionariusz jest kwestionariuszem, gdzie są określone modele 

przekształcenia i my powinniśmy to wiedzieć, i dopiero możemy dalej dyskutować, w tym 

kwestionariuszu po to jest rozporządzenie Rady Ministrów. Panią ktoś wprowadził w błąd. 

To rozporządzenie, ten kwestionariusz jest podstawą do wszelkich rozmów i mój Klub, i cały czas tylko 

tego się domagamy. Ja tylko to artykułuję. Ja jestem prawnikiem i ja czytam konkretny przepis, który 

ma być wykonany.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie Radny Pańtak, proszę 

o mniej emocjonalne wystąpienia. 
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Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Nie, ja krótko po żołniersku mówię, bo tu 

inaczej się nie przebije człowiek. Słuchajcie jedna sprawa. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Będę odbierał radnym głos. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Nie, ale Panie jedna sprawa. Myśmy wyrazili 

wolę przekształcenia. O czym Pani mówi? Myśmy już ją wyrazili, więc teraz powinniśmy dostać 

konkrety. Bo w tym momencie my dalej wolę wyrażamy. Przepraszam, z całego szacunku ma Pani 

jednego z najbardziej zaangażowanych ludzi żeby to przekształcić, żeby województwo istniało, ale 

proszę żebyśmy to robili nie skrótami politycznie. Są tutaj też ludzie, jest mecenas Ardelli, jestem ja, 

ludzie którzy się znają. Widzę posła mecenasa, o jest pan doktor prawa. I my chcemy Wam pomóc, 

nam chcemy pomóc, a nie, że dostaniemy taką papkę zbitą politycznie i dyscyplina polityczna. A później 

do ABW będziemy razem chodzili, czy pojedynczo? Chodziliśmy już. Dziękuję. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Ja nie rozumiem Pana wystąpienia ponieważ 

nie skończyliśmy jeszcze prezentacji uchwały,  ani uzasadnienia więc może w tej kolejności powiemy, 

to co mamy do powiedzenia.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja dziękuję bardzo, 

ale Panie Radny nie udzielam Panu głosu. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Proszę dać nam po prostu przedstawić. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo Pani 

Marszałek będzie kontynuować. Jeżeli mogę proszę o wystąpienie Pana dyrektora i dalsza prezentacja. 

Pytania ewentualne będą przed wystawieniami klubowymi.   

  

Zastępca Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia Tomasz Wróblewski: Dziękuję bardzo. 

Przedstawię Państwu uzasadnienie do tej uchwały. Zgodnie z artykułem poprzedzającym artykuł, który 

wymieniał przed chwilą  Pan Radny ustawy o działalności leczniczej i tak jak Pani Marszałek 

wspomniała, podmiotem dokonującym przekształcenia jest organ wykonawczy jednostki samorządu 

terytorialnego, czyli w przypadku Szpitala w Gorzowie Wielkopolskim - Zarząd Województwa 
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Lubuskiego. Dlaczego uchwała sejmikowa, ponieważ przepis ten nie wyłącza normy zawartej 

w artykułach ustawy o samorządzie województwa, która wskazuje, iż konieczne jest podjęcia przez 

organ stanowiący odpowiedniej uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekształcenie Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. Trzeci kwartał 

2012 roku Szpital zamknął stratą finansową w wysokości ponad 5 mln zł pomimo wzrostu wartości 

kontraktu z NFZ w latach 2009-2012. Sytuacja Szpitala ulegała i ulega dalszemu pogorszeniu. Dzięki 

wsparciu przez samorząd województwa lubuskiego polepszenie wyników finansowych nastąpiło jedynie 

w latach 2009-2010. Pomocą tą to była m.in. pożyczka udzielona przez samorząd województwa 

lubuskiego, de facto były to dwie pożyczki: w wysokości 87,5 mln zł, poręczenie kredytu w wysokości 

46,5 mln zł, dotacje z budżetu województwa ponad 6 mln, dofinansowanie w ramach LRPO ponad 

21 mln oraz dofinansowanie w ramach programu operacyjnego Współpraca Terytorialna Polska-

Brandenburgia prawie 7 mln. Pomimo wzrostu przychodów z Narodowego Funduszu Zdrowia 

w ostatnich latach dług jednostki cały czas systematycznie się powiększa. Zatem kwestia zadłużenia 

Szpitala jest priorytetowym działaniem, gdyż obecnie jest to największy jej problem, a nie jest problem 

braku rentowności na działalności podstawowej, która z miesiąca na miesiąc ulega poprawie. Szansą 

na tą zmianę jest zmiana formy organizacyjno-prawnej jednostki  i rozwiązania przedstawione w części 

ustawy z dnia 15 kwietnia o działalności leczniczej, które umożliwiają przekształcenie SP ZOZ-u 

w spółkę kapitałową, co wiąże się z otrzymaniem dotacji z budżetu państwa na częściową spłatę 

zobowiązań cywilno-prawnych oraz umorzeniem części zobowiązań publiczno-prawnych. Dane 

finansowe Szpitala dotyczące działalności podstawowej wskazują, iż utworzona spółka przy obecnym 

poziomie finansowania ma szansę na funkcjonowanie, zgodnie z rachunkiem ekonomicznym, przy 

jednoczesnym zapewnieniu bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców północnej części województwa. 

Przekształcenie Szpitala w Gorzowie w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością polegałoby właśnie 

na wdrożeniu czynności opisanych w ustawie z dnia 15 kwietnia 2011 roku o działalności leczniczej. 

Wstępne wyliczenia wskazują, iż województwo lubuskie mogłoby się starać o pomoc finansową 

z budżetu państwa w wysokości, szacujemy około 150 mln zł. Niemniej jednak pozostaje jeszcze 

do zrestrukturyzowania kwota powyżej 80 mln.  W tym zakresie są dwa rozwiązania: albo województwo 

lubuskie przejmie więcej zobowiązań po przekształconym Szpitalu Wojewódzkim niż minimalny 

obowiązek ustawowy, a spłatę zobowiązań będzie negocjowało z wierzycielami, albo pozostałe 

zobowiązania będą stanowiły obciążenie dla nowej spółki. Ważnym jest, że zgodnie z zapisami ustawy 

o działalności leczniczej, pracownicy przekształconego Szpitala z dniem przekształcenia staną 

się pracownikami nowej spółki. Ponadto warto zauważyć, że spółka przejmie prawa i obowiązki 

wynikające m.in. z kontraktu z NFZ. Dodatkowymi czynnikami przemawiającymi za przekształceniem 
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Szpitala w spółę jest nowoczesne zarządzanie, odpowiedzialność zarządu i rady nadzorczej spółki, 

możliwość prowadzenia działalności komercyjnej, a także uwiarygodnienie placówki dla kontrahentów, 

banków i innych. Tak jak już Pani Marszałek wspomniała projekt uchwały poddaliśmy opinii związków 

zawodowych, o których mowa w ustawie o związkach zawodowych, a także pod opinię związków 

zawodowych działających przy jednostce oraz Radzie Społecznej Szpitala. Jak już wspomniano Rada 

Społeczna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Związki zawodowe wyraziły negatywną opinię 

w tej sprawie. Dziękuję 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pan Dyrektor Marek Twardowski.  

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie Marek Twardowski: 

Witam Państwa, ja dzisiaj do tego pulpitu podchodzę bez dokumentów, które zawsze tu przynoszę 

bo dzisiaj przyszedł czas podejmowania decyzji. Dłużej w takiej formule i w takim stanie finansowym 

Szpital nie może prosperować. Państwo jako radni macie do podjęcia trudną, ale i odpowiedzialną 

decyzję. Ja do tego podchodzę merytorycznie, bez emocji. Samodzielne publiczne szpitale mogą 

egzystować w takiej formule do końca 2013 roku. Tak stanowi ustawa. Do tego czasu z punktu widzenia 

formalno-prawnego nie mogą upaść, ale po 1 stycznia 2014 ta ochrona się kończy. Szpital praktycznie 

walcząc codziennie o to aby mógł prosperować leczy nadal pacjentów, to jest dla mnie najważniejsze. 

Natomiast jeżeli nie dokona się spektakularnego oddłużenia Szpitala, a metodą do tego jest 

przekształcenie Szpitala, to nie da się go po prostu uratować i w 2014 z wielkim, największym hukiem 

w Polsce Szpital upadnie. I to co wszystkim wydaje się niemożliwe, stanie się oczywiste. Bo proszę 

nie wierzyć w zapewnienia, że jeżeli mamy kilkaset w Polsce szpitali dużych, oprócz tego powstało 

mnóstwo szpitali prywatnych, to naraz państwo ruszy z pomocą do jednego Szpitala kładąc na szalę 

ponad ćwierć miliarda zł, a pozostałe mogłoby sobie pozwolić na to żeby nie udzielić im pomocy. Stan 

i sytuacja państwa jest w tej chwili taka i wszyscy zdają sobie z tego sprawę, że nie ma Rząd 

10,7 mld zł na oddłużenie kolejny raz szpitali. Zresztą myślę, że wielu dyrektorów szpitali, które poniosło 

bardzo wielką ofiarę, ciężką pracę, załoga dużą ofiarność i dzisiaj nie są zadłużone tylko generują zyski 

są po prostu rentowne, oburzyło by się na to, że część szpitali otrzymałoby kolejną pomoc. Chcę 

Państwa zapewnić, że nie stałbym tutaj przed Państwem gdybym nie był orędownikiem przekształcenia, 

oddłużenia Szpitala i gdybym nie był przeświadczony, że Szpital doskonale sobie poradzi w nowej 

formule. Bo Szpital sobie doskonale poradzi. Od miesiąca sierpnia Szpital się bilansuje w działalności 

bieżącej, po 7 miesiącach tego roku miał stratę w wysokości 7,5 mln. Bilans oczywiście zamkniemy 
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31 marca, natomiast metodą na to żeby Szpital był rentowny jest oczywiście zwiększanie przychodów 

i zmniejszanie kosztów. I robimy to systematycznie od miesiąca sierpnia z efektem takim, że mogę 

już teraz powiedzieć, nie określając jeszcze w pełni wysokości kwoty, że Szpital mimo olbrzymich 

kłopotów finansowych rok 2012 zamknie zyskiem. Prawdopodobnie kilkumilionowym, mimo, że obsługa 

długu wyniosła 36.700 000 zł. To są pieniądze, które zostałyby po stronie Szpitala gdybyśmy tego długu 

nie mieli. Z tego część oczywiście poszło na spłatę zadłużenia, ale były to środki zajmowane 

komorniczo albo w NFZ w Zielonej Górze, albo w naszym banku w Gorzowie. Do tego odsetki i do tego 

koszty obsługi komorniczej, które są niemałe bo wynoszą jak Państwo wiecie 15%. Do tego trzeba 

doliczyć jeszcze, że dług się zwiększył z 258.500.000 w styczniu 2012 do 266.000.000 w styczniu 

2013 roku, czyli tak naprawdę jak doliczycie Państwo te sumy to się okaże, że to kosztowało prawie 

45.000.000 zł. A to jest trzymiesięczny średni przychód Szpitala. Wszyscy po to leczyli pacjentów, 

po to pracowali żeby zaspokoili się tym wierzyciele, którym się pieniądze słusznie należą, ale i ci którzy 

żerują na tym, czyli całej armii komorników, która w tej chwili była bardzo aktywna. Ale wiecie Państwo 

dlaczego? Dlatego, że to jest ostatni dzwonek dla nich żeby zarobić jak najwięcej. Jeżeli będą 

podpisane ugody i wierzyciele będą wiedzieli dokładnie, kiedy będą zaspokojeni w tym miejscu 

dla komornika już w Szpitalu w Gorzowie mam nadzieję nigdy nie będzie. Chcę też powiedzieć, 

że spotkałem się kilkadziesiąt razy ze związkami zawodowymi, których w Szpitalu mamy 6, które 

są przedstawicielami naszej załogi. Z tymi związkami uzgodniłem, tak mogę już w tej chwili powiedzieć, 

choć jeszcze brakuje podpisów niektórych związków bo tą sprawę dopiero dokończyłem w zeszłym 

tygodniu tzw. „pakt socjalny”. Bo załoga się niepokoiła - co się może zdarzyć w nowej formule. 

Nic nowego się nie zdarzy, bo przejmujemy zarówno zobowiązania finansowe, jak i przejmujemy całą 

załogę w sposób płynny, bo tak stanowi ustawa o działalności leczniczej, więc to jest diametralna 

różnica, jak przed kwietniem roku 2011 przekształcały się szpitale. Bo przekształcały się wtedy 

na zasadzie upadłości. W tej chwili cała załoga ma tą pewność, że będzie pracować, miała miejsca 

pracy, świadczyć usługi w nowej formule. Program naprawczy został zrealizowany w ponad 90%. 

W tej chwili w Szpitalu się zmniejszyło 91 tzw. etatów przeliczeniowych, natomiast chcę powiedzieć, 

że robiliśmy to w sposób bardzo ewolucyjny, nie rewolucyjny. W sposób jak najmniej dotykający 

pracowników. W związku z tym bezpośrednio osób, które zostały zwolnione z pracy jest tylko 

kilkanaście. Starałem się to robić metodą jak kiedyś robiono w górnictwie i hutnictwie. Bo jeżeli jest 

załoga dość duża to również jest naturalna duża rotacja kadr. Ludzie odchodzą na emerytury, renty, 

na świadczenia rehabilitacyjne. Część z różnego rodzaju, z powodów osobistych zmienia miejsca 

zamieszkania, żenią się, wychodzą za mąż i tak dalej. Z tego tytułu 44 osoby opuściły Szpital. 

W związku z tym nie musiałem robić rzeczy najbardziej nieprzyjemnych aby to zatrudnienie, które było 
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zbyt obszerne zmniejszyć. Zostało nam w tym względzie jeszcze trochę pracy, ale również postępujemy 

tutaj bardzo roztropnie. Ja mogę tylko życzyć sobie i Państwu żeby wreszcie Szpital w Gorzowie 

przestał być tą czerwoną latarnią w Polsce, jaką był zawsze odkąd w 2007 roku. Miałem przyjemność 

być wiceministrem zdrowia i trochę mi było wtedy z drugiej strony nieprzyjemnie, że wytykano moje 

województwo, z którego pochodzę i w którym mieszkam od lat, że tutaj jest Szpital, który właśnie 

stanowi przykład jak nie powinno się szpitali prowadzić, aby one takimi szpitalami nie były. I myślę, 

że to jest czas zakończyć dyskusję, podejmować decyzję i mam nadzieję, że wspólnie z Zarządem 

Województwa uda nam się to zrobić, co jest napisane dokładnie w formule jak należy przekształcać 

zarówno na stronie internetowej, zresztą również nie stroniliśmy od tego aby słuchać rad szpitali 

w Polsce, urzędów marszałkowskich, które już takich przekształceń przed nami dokonały. Nigdy dość 

takiej wiedzy. Jesteśmy do tego przygotowani. Padło pytanie o kwestionariusz szpitalny. Oczywiście 

Pani Marszałek bardzo dokładnie tutaj powiedziała jaka jest formuła i jaka jest kolejność, ale chcę 

uspokoić Pana Radnego Pańtaka, że już w sierpniu 2012 roku zgodnie z tym jak się umówiliśmy 

z Panią Marszałek, taki kwestionariusz już dostarczyliśmy do Urzędu Marszałkowskiego. Oczywiście 

jest rok 2013 więc na pewno on będzie musiał być aktualizowany, pewne dane muszą być uzupełniane. 

To jest naturalna procedura, natomiast to jest potrzebne już do tego aby potem wpisywać spółkę 

do KRS-u  itd. Natomiast aby nadać bieg sprawy zarówno polityczny, jak i merytoryczny, jak i finansowy 

musi być podjęta nie tylko intencja o uchwale, ale sama uchwała. Bo ja czekam oczywiście 

z niecierpliwością, kiedy Pani Marszałek poprzez swoich pracowników, poprzez prawników, czy swoich, 

czy z wynajętej kancelarii usiądzie w Szpitalu w Gorzowie, oczywiście z naszą wydatną pomocą. 

Od czego się absolutnie nie uchylamy i będziemy negocjować z wierzycielami, bo jeżeli udałoby 

się jeszcze uszczknąć nieco odsetek to również te odsetki mogą być bonusem dla Zarządu 

Województwa. Oczywiście największą odpowiedzialność podejmuje Zarząd Województwa. Bo wszyscy 

zadawali, dla mnie nieco dziwne, ale świadczące o braku znajomości rzeczy pytania. Mówiące, 

a ile Szpital Wojewódzki w Gorzowie otrzyma z tego tytułu pieniędzy? To jest niewiedza, jeżeli ktoś 

takie pytania zadawał. Największa odpowiedzialność, największa praca jest przed Zarządem 

Województwa bo to Zarząd Województwa przecież przejmuje zobowiązania i Zarządowi Województwa 

w myśl ustawy o działalności leczniczej zostaną te środki zrefundowane, a zostaną to wiemy dlatego, 

że w tej sprawie tak stanowi prawo bo wszyscy chcieliby również zapewnienia na piśmie ze strony Pani 

Marszalek albo Ministra Zdrowia jaka to będzie kwota. Pewnością jest prawo, które obowiązuje 

w Polsce bo ono działa w dwie strony. Nam daje możliwość ubiegania się o te środki, a Ministrowi 

Zdrowia nakłada na niego obowiązek jeżeli te zobowiązania przez nas zostaną dokonane, wypełnione 

nakłada właściwie obowiązek aby te środki przekazać. W związku z tym również dobrze z punktu 
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widzenia politycznego jest, że w tej chwili działa kompatybilnie politycznie Zarząd Województwa 

z Ministerstwem Zdrowia. Bo mogło być troszeczkę gorzej jak mówi życie, gdyby to były opcje 

przeciwne, a jeżeli są to opcje, które działają w jednej koalicji to myślę, że tym bardziej uda się to i  to 

będzie pokazanie całej Polsce, że w jednym z największych Szpitali  w Polsce można zrobić wiele 

dobrego. Finansowanie w tej chwili, co stanowi olbrzymią wartość Szpitala na poziomie 189 mln zł 

i to nie jest kwota zamknięta bo kończymy w tej chwili właściwie mamy kosmetykę łóżek podstawowego 

zabezpieczenia sądowego. W tej sprawie prowadzę rozmowy z Funduszem. Fundusz ogłosi konkurs, 

czyli pozyskamy w niedługim czasie również następne środki finansowe. I właściwie tyle żeby 

nie przedłużać i bardzo proszę o podjęcie konkretnej decyzji bo to naprawdę na co czekają mieszkańcy 

Gorzowa i regionu gorzowskiego to nie w jakiej formule będzie pracował Szpital. Bo tak naprawdę 

nic się nie zmieni, przecież w tej chwili stuprocentowym właścicielem jest Marszałek Województwa, 

a po przekształceniu stuprocentowym właścicielem będzie Marszałek Województwa. Też musicie 

Państwo wiedzieć, że tak naprawdę naszych obywateli w ogóle nie interesuje jaka jest struktura 

własności obiektu ochrony zdrowia, do której przychodzi. Prawie 100% praktyk lekarzy rodzinnych 

w województwie lubuskim jest prywatnych, w dokładnym tego słowa znaczeniu. Mimo to wszyscy 

ubezpieczeni w Narodowym Funduszu Zdrowia uzyskują całkowicie nieodpłatną tam pomoc, również 

jak w wielu praktykach specjalistycznych prowadzonych przez lekarzy specjalistów. Oni przychodząc 

do tych podmiotów, które mają podpisaną umowę z publicznym płatnikiem nie mają żadnej wiedzy 

i nie jest im ona właściwie do niczego potrzebna, że to jest podmiot prywatny. Najważniejsze 

dla pacjenta by uzyskał dobrą opiekę za to co mu się słusznie należy jeżeli jest ubezpieczony. Dziękuje 

bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proponuję 

teraz w dalszej części musimy wyczerpać względy formalne. Po pierwsze proszę Panią 

Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych o przestawienie opinii. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Ale Panie Przewodniczący zgodnie ze statutem 

najpierw są wystąpienia Klubowe i proszę przestrzegać statutu, reguluje wyraźnie - jest wystąpienie 

przedstawiciela Zarządu następnie są wystąpienia Klubowe później są opinie Komisji i dyskusja. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze, jeszcze 

nie skończyłem. 
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Radny Województwa Lubuskiego Rober Paluch: Panie Przewodniczący, zgodnie ze statutem jak się 

parlamentarzysta zgłasza to się mu udziela głos.  

 

Przewodniczący Semiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: A kto się zgłosił? Dobrze, 

przechodząc do naszego dalszego punktu - wpłynęły 2 wnioski. Pierwszy Klub Radnych Platformy 

Obywatelskiej i Polskiego Stronnictwa Ludowego o głosowanie imienne. Ja przeczytam go, zgodnie 

z art. 32 Statutu Województwa Lubuskiego Kluby Platformy Obywatelskiej i Polskiego Stronnictwa 

Ludowego wnioskują o przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad projektem uchwały 

w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie 

Wielkopolskim w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. Taki sam wniosek Klubu Radnych Sojuszu 

Lewicy Demokratycznej na podstawie § 32 ust. 4 Statutu Województwa Lubuskiego Klub Radnych 

Sojuszu Lewicy Demokratycznej Sejmiku Województwa Lubuskiego wnosi o głosowanie jawne imienne 

przy projekcie uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego 

w Gorzowie Wielkopolskim w spółkę z  ograniczoną odpowiedzialnością - druk nr 391. Pan Edward 

Fedko jak rozumiem podpisał. Proszę bardzo wystąpienia Klubowe. Pani Radna czy Pan Radny. 

Pan Radny Andrzejczak proszę bardzo.  

 

Wniosek o przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej 

i Polskiego Stronnictwa Ludowego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Wniosek o przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego Klubu Radnych Sojuszu Lewicy 

Demokratycznej stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak:  Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, 

Pani Marszałek, myśli Klubu w tej bardzo istotnej sprawie przelane zostały na papier, a to dlatego żeby 

sprawniej można było je Państwu przekazać i by mniej Państwu czasu w tej sprawie zabrać. 

Stanowisko Klubu Radnych SLD Sejmiku Województwa Lubuskiego  w sprawie projektu uchwały 

o przekształceniu Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie w spółkę 

z ograniczoną odpowiedzialnością. Waga zagadnienia spowodowała, że członkowie Klubu SLD 

wykonywali szereg czynności, których efektem jest wypracowane stanowisko w sprawie przekształcenia 

Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie w spółkę z ograniczoną 

odpowiedzialnością. Posiedzenie Klubu odbyło się w Gorzowie 8 lutego z udziałem członka Zarządu 

Województwa Romualda Krenia,  dyrektora Tomasza Wróblewskiego z Departamentu Zdrowia, 
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przedstawiciela Rady Społecznej i Radnych Miasta Gorzowa i przedstawicieli Urzędu Miasta. Podstawą 

do podjęcia stanowiska Klubu są po pierwsze: analiza opinii wyrażonych w ramach konsultacji 

społecznych, Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Szpitala w Gorzowie, Ogólnopolskiego 

Porozumienia Związków Zawodowych, Zarządu Wojewódzkiego Forum Związków Zawodowych 

Województwa Lubuskiego, Rady Ogólnopolskiego Porozumienia Związków Zawodowych, Zarządu 

Regionu Gorzowskiego NSZZ „Solidarność”  na temat projektu uchwały, a także uzasadnienia do niej. 

Jako drugie uzasadnienie do uchwały Zarządu Województwa w sprawie przekształcenia Samodzielnego 

Publicznego Szpitala w Gorzowie w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością oraz uzasadnienia 

do uchwał Zarządu Województwa odrzucających w całości stanowiska wyżej wymienionych podmiotów 

społecznych. Następna podstawa trzecia: opinie przedstawicieli miasta, radnych miasta, członka 

Zarządu Województwa Romualda Krenia i innych osób obecnych na posiedzeniu Klubu Radnych SLD. 

Czwarte: informacje ogólnopolskie dotyczące zobowiązań szpitali oraz działalność dotychczas 

przekształconych i aktualnie przekształcanych szpitali, w tym wyłączeń z procesu komercjalizacji. 

Po piąte: zawartość przyjętego przez Zarząd Województwa programu naprawczego dla Samodzielnego 

Szpitala w Gorzowie i strategii funkcjonowania Szpitala po jego przekształceniu w spółkę kapitałową, 

wraz ze stopniem realizacji tego przyjętego programu do stycznia 2013 roku włącznie.  

Odnośnie sprawy pierwszej, czyli analizy opinii ciał społecznych. Opinie wszystkich uczestników 

konsultacji społecznych zawierają negatywny stosunek do proponowanej komercjalizacji Szpitala 

w Gorzowie. Z wieloma spójnymi następującymi argumentami: jako jedyny powód przekształcenia 

podano konieczność redukcji zobowiązań przy jednoczesnym braku gwarancji pozyskania na ten cel 

środków, wariantowość, a tym samym niejednoznaczność intencji Zarządu Województwa 

co do pozostawionych nowopowstałej spółce zobowiązań; niedookreślenie sposobu i zakresu 

wyposażenia spółki w majątek nieruchomy, ewentualny koszt dzierżawy, brak decyzji o organizacji 

Szpitala po przekształceniu, konsekwencji dla pacjentów i pracowników, nieudokumentowanie 

możliwości i woli ciągłości udzielenia świadczeń zdrowotnych, tym bardziej tych mniej opłacalnych 

w kontraktowaniu z NFZ; brak gwarancji jednoosobowego właścicielstwa, a tym samym 

nieprywatyzowania jednostki i inne argumenty. Reasumując uzasadnienie uchwały oparte jest 

na niepewnych przesłankach i nie daje możliwości rzeczowego odniesienia się tym podmiotom 

społecznym, a samą czynność konsultacji stanowił całkowicie pozorną stąd jednoznacznie negatywna 

opinia.  

Odnośnie drugiej sprawy. Uzasadnienie do uchwały Zarządu Województwa w sprawie przekształcenia 

Samodzielnego Szpitala w Gorzowie w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością zawiera głównie dane 

ekonomiczne, w tym zobowiązania, które argumentują, według Zarządu, konieczność przekształcenia 
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Szpitala. Nadto, bez najmniejszego umotywowania mówi się, że spółka ma szansę funkcjonowania 

zgodnie z rachunkiem ekonomicznym, przy zapewnieniu bezpieczeństwa zdrowotnego. Następnie, 

na podstawie zapisów ustawy o działalności leczniczej informuje się, że cytuję „wyliczenia wskazują 

na możliwość uzyskania przez województwo lubuskie pomocy finansowej około 150 mln i że pozostaje 

jeszcze do zrestrukturyzowania kwota około 83 mln zł”. Teza ta pozostaje jednak bez odpowiedzi 

co do konkretnych intencji, które Zarząd zastosuje. Uzasadnienia do wszystkich uchwał Zarządu 

Województwa odrzucających w całości stanowiska organizacji społecznych biorących udział 

w konsultacjach nie wnoszą żadnych nowych i konkretnych deklaracji Zarządu do procesu i skutków 

przekształcenia, choć zawierają istotne wyjaśnienia aspektów prawnych, w tym ewentualnej 

prywatyzacji. Jednak wciąż Zarząd wzbrania się przed jednoznacznym oświadczeniem w tej sprawie. 

Odnośnie trzeciego - punktu opinie osób uczestniczących w posiedzeniu Klubu SLD, w tym Radnych 

Miasta i reprezentujących Prezydenta Miasta również nie były przychylne inicjatywie przekształcenia 

Szpitala. Zgłaszano te same wątpliwości i obawy, które artykułowały podmioty społeczne biorące udział 

w tzw. konsultacjach. Natomiast Członek Zarządu Województwa Pan Romuald Kreń przedstawił kolejne 

warianty przekształcenia Szpitala w kontekście przejęcia przez samorząd zobowiązań bez informacji, 

do którego z nich Zarząd zmierza. Prócz powtórzenia wcześniej używanych przez Zarząd powodów 

przekształcenia, przedstawiciel Zarządu nie udokumentował jakichkolwiek nowych przedsięwzięć 

wykonanych przez Szpital, bądź Urząd Marszałkowski oświadczając jednocześnie, że przyjęty 

w październiku program naprawczy jest aktualny.  

Czwarte - sprawy dotyczące informacji, które zdołaliśmy zgromadzić z forum ogólnopolskiego na temat 

działalności przekształconych i nieprzekształconych szpitali. Krajowe informacje podawane przez media 

z przytaczaniem danych ministerialnych o funkcjonowaniu szpitali publicznych i przekształconych 

nie są spójne, a bywa, że są sprzeczne. W niektórych regionach Polski szpitale publiczne w latach 

2010-2012 rokrocznie zwiększały długi nawet o 50%. Na około 130 spółek zadłuża się ponad 25%, 

podczas gdy wśród samodzielnych publicznych prawie 70%. Przykłady są różne: na 6 szpitali 

przekształconych w województwie mazowieckim 4 zadłużyły się na 36 mln zł, dane z 2012 roku. 

„Dziennik Gazeta Prawna”- część samorządów szuka jak pozbyć się problemu. Jednym z nich jest 

sprzedaż udziałów  spółce, inne ratują się stawiając na komercyjnych pacjentów albo ograniczając 

udzielanie słabo wycenianych świadczeń przez NFZ. Ogromne problemy finansowe mają jednostki 

podległe Ministrowi Zdrowia, niezależnie od tego, że do kasy resortu mają zdecydowanie bliżej i według 

prasy, niejednokrotnie z niej korzystały. Centrum Zdrowia Matki Polki 263 mln zł, Centrum Kliniczne 

Gdańsk 230 mln długu, Centrum Zdrowia Dziecka 240 mln . Z dostępnych informacji wynika, że Rząd 

wyłączył instytuty ze swej reformy, czyli przekształcenia, a innego pomysłu nie ma.  
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I ostatnie zagadnienie piąte, wcześniej przywoływane, czyli program naprawczy. Deklarowany 

na wrzesień, a ujawniony w listopadzie 2012 roku, opracowany odpłatnie przez zewnętrzną firmę plan 

naprawczy Szpitala w Gorzowie z zarysem strategii jego prowadzenia w przyszłości, zaakceptowany 

przez Zarząd Województwa, jest naszym zdaniem wykonany zdecydowanie lepiej od poprzedniego, 

za który samorząd w 2007 roku zapłacił 300 tys. zł. Szczególnie sumiennie opracowana jest część 

diagnostyczna. Pozwala ona na prawidłowe wyciąganie wniosków. Jednak sugestie tam zawarte 

nie doczekały się żadnych dalszych opracowań, a jeśli one istnieją, nie są przedłożeniem 

do przedmiotowej uchwały Sejmiku. Od 102 strony tego dokumentu opisanych jest wiele zadań, które 

należy wykonać, w tym przed przekształceniem Szpitala. Mimo zapytań nie przedstawiono żadnych 

opracowań, motywów wyboru, formy prawnej, organizacji wewnętrznej, perspektyw dla zakładu 

opiekuńczo-leczniczego, wykorzystania nieruchomości, wyboru sposobu ich przekazania do wykonania 

czynności statutowych, ewentualne koszty dzierżawy, wycena majątku, zakresu przyszłych świadczeń, 

zamiaru wprowadzania świadczeń komercyjnych, dostosowania bazy łóżkowej, wdrożenia 

kompleksowej informatyzacji, optymalizacji zatrudnienia, analizy systemu budżetowania oddziałów, 

biznesplanu spółki na 2013-2018, sposobu całkowitego oddłużenia, wyposażenia w kapitał obrotowy 

rzędu 15 mln zł, wyznaczenia strategicznych projektów inwestycyjnych i źródeł ich realizacji w latach 

2013-2015 z uwzględnieniem 6 wymienionych w tym programie. To są wszystko elementy, które 

od, jak wspomniałem wcześniej 102 strony są zawarte w tym programie, a co do których w żaden 

sposób nikt z radnych, a przynajmniej z naszego Klubu nie miał dostępu aby się z tym zapoznać, 

by móc świadomie głosować nad dzisiejszą uchwałą.  

Podsumowanie: większość organizacji w swej negatywnej opinii akcentuje przede wszystkim brak 

możliwości opiniowania projektu uchwały bez przedstawienia wymienionych wyżej dokumentów, 

świadczących o przygotowaniu Szpitala do przekształcenia i jego przyszłej pracy. Ponieważ jest 

to faktem, to uchwały Zarządu o odrzucaniu w całości wszystkich opinii są siłowym rozwiązaniem 

nie liczącym się z tym faktem. Aby się nie powtarzać zauważę tylko, że odpowiedzi choćby 

na postawione zadania w przyjętym programie naprawczym, zarówno radnym, jak i podmiotom 

społecznym, ułatwiłyby opiniowanie uchwały  o przekształceniu i decyzję o głosowaniu. Niestety oprócz 

życzeń dalszego nowoczesnego zarządzania i rozwoju nie ma żadnych analiz, za i przeciw 

przekształceniu. Nie ma przyszłej organizacji, zapewnienia ciągłości zakresu świadczeń, nie mówiąc 

o planie awaryjnym, na przypadek mniejszego niż się oczekuje dofinansowania samorządu. Nie ma 

wzmianki o sposobie wykonywania niezbędnych, wymienionych w programie inwestycji. Nie ma słowa 

o wyłączeniu Szpitala z dalszych zmian struktury właścicielskiej. Trudno oprzeć się wrażeniu, że Zarząd 

Województwa i dyrekcja Szpitala od lipca ubiegłego roku, kiedy przeforsowano uchwałę intencyjną 
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o zamiarze przekształcenia, wykonali jakąś poważniejszą pracę na rzecz bezpieczeństwa tego 

przekształcenia. Miała być utworzona komórka do spraw przekształceń szpitali, podobno tworzy 

się aktualnie. Miała być wycena majątku, będzie zlecona po podjęciu uchwały. Projekt aktu 

przekształcenia nie jest potrzebny na tym etapie, a istniejący według Dyrektora Marka Twardowskiego 

program funkcjonowania Szpitala spółki nie zostanie ujawniony przed podjęciem uchwały 

o przekształceniu. Tyle dowiedzieliśmy się w piątek na posiedzeniu Komisji Zdrowia. Tyle udało 

się wyjaśnić na posiedzeniu Komisji Zdrowia w ostatni piątek. Udało również się zmienić poglądy Rady 

Społecznej Szpitala, chociaż niejednomyślnie. Piątkowej czterogodzinnej debaty w Gorzowie 

przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego także niczym nowym nie wzbogacili. Nastąpiła jednak 

identyfikacja jednoznacznych oczekiwań mieszkańców obecnych w auli. Zarząd Województwa z definicji 

działającej pro publico bono postępuje niewłaściwie, nie podając do publicznej wiadomości szczegółów 

swych decyzji. Rzecz dotyczy setek tysięcy mieszkańców, to rodzi obawy, podejrzenia i bywa - skrajne 

domysły. Nie głosujemy więc nad powołaniem spółki, lecz nad bliżej nieokreślonym podmiotem, 

na którym spoczywać będzie ogromna odpowiedzialność bez udokumentowania gwarancji jego 

wydolności. Mimo to rządząca koalicja PO - PSL jest zdeterminowana w takiej formie przyjąć uchwałę. 

Takie postępowanie nie otrzyma głosów poparcia Radnych SLD. Dziękuję za uwagę.  

 

Stanowisko Klubu Radnych SLD stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Ze względów czasowych Pani Radna, proszę Pana Marka Cieślaka Starostę Żarskiego, jednocześnie 

Przewodniczącego Konwentu Starostów w województwie lubuskim ze względu na ograniczony czas 

Pana Starosty. 

 

Starosta żarski Marek Cieślak: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Panie Przewodniczący jesteśmy na etapie 

wystąpień klubowych. Ja nie rozumiem, czy obowiązuje nas regulamin, czy nie? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Obowiązuje, ale są 

jednocześnie sprawy związane z czasem Pana Przewodniczącego Konwentu.  
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Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Proszę Pana, Statut mówi wyraźnie - poza 

kolejnością mogą zabrać na sali głos parlamentarzyści. Kolega starosta jest parlamentarzystą, czy nie?  

 

Starosta żarski Marek Cieślak: Jeszcze nie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jeszcze nie, ale na pewno 

będzie.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Życzę wszystkiego dobrego.  

 

Starosta żarski Marek Cieślak: Dziękuję bardzo.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Proszę przestrzegać zasad Statutu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo.  

 

Starosta żarski Marek Cieślak: Dziękuję bardzo i bardzo przepraszam, że wszedłem w kolejność, 

ale naprawdę w Żarach są 2 szpitale i tam też są problemy, i muszę szybko wracać. Szanowni Państwo 

już raz mnie Pan Przewodniczący Pańtak wygonił  zza tego pulpitu, kilka lat temu i ja to pamiętam. 

Szanowni Państwo ja chciałbym przedstawić stanowisko Konwentu, nie jest ono nowe, pochodzi sprzed 

dwóch lat. Przedstawiałem je bardzo szczegółowo w trakcie debaty przeprowadzonej na tej sali 

i my starostowie lubuscy nie akceptujemy istniejącego stanu rzeczy, bo pieniądze, którymi samorząd 

wojewódzki musi wspierać Szpital w Gorzowie, mogłyby być przeznaczone na inne równie ważne,  

równie ważkie dla lokalnych społeczności zadania. Ja dam tylko przykład - obwodnica Lubska, 

kluczowa dla tamtego subregionu, przekładana jest od wielu lat. Prowadzi do ruiny stare, piękne 

miasteczko, ponieważ tamtędy przejeżdża ogromny transport ciężarowy. Przekształcenie proszę 

Państwa moim zdaniem, już mówię za siebie, jest konieczne i nieodzowne bo wtedy i tylko wtedy 

można oczekiwać, że zarządzanie będzie przebiegało zgodnie z przyjętymi regułami ekonomicznymi. 

Ustawa o zakładach opieki zdrowotnej jest kulawa, jest kaleka od wielu lat, ponieważ nie przewiduje 

konsekwencji upadłościowych za niewykonanie, że tak powiem za nierównowagę ekonomiczną. Tu Pan 

Radny z Klubu SLD mówił, że na 5 szpitali w województwie mazowieckim, 4 mają kłopoty. Na 5 szpitali 

przekształconych w województwie lubuskim wszystkie sobie bardzo dobrze radzą, a najstarszym 
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szpitalem przekształconym jest Szpital w Żarach i tu Państwu gwarantuję, że on po prostu działa 

bez zadłużenia, działa w równowadze, może inwestować i może doskonale obsługiwać lokalną 

społeczność, także nie ma obaw tego typu. Ja po za tym, pozwolicie Państwo jeszcze słówko, nie ma 

alternatywy dla przekształcenia. Jeśli nie przekształcenie, to pytanie, co? Spłacenie 250 mln zł długu, 

stać nas na to?  Ja protestuję, jako mieszkaniec tego województwa. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo Panie 

Przewodniczący, Panie Starosto. Proszę Pani Radna Elżbieta Płonka Przewodnicząca Klubu Radnych 

PiS.   

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: I tak ad vocem pozwolę sobie najpierw do Pana 

Starosty. To właśnie groźnie zabrzmiało, co Pan powiedział o upadłości spółek szpitalnych. To także 

będzie groźne dla Szpitala regionalnego, wojewódzkiego w Gorzowie Wielkopolskim i dla jego 

kontraktu, ale przejdę teraz do wystąpienia klubowego. Moje odczucie jest takie i mojego Klubu, 

że poważna sytuacja pojawiła się w tej chwili z propozycji Zarządu Województwa. Poważna sytuacja, 

ponieważ jest ona niedopracowana jako projekt, tego co ma się dziać. Pani Marszalek powiedziała 

dzisiaj - raz na zawsze rozwiąże problem dzisiaj uchwała Sejmiku, problem Szpitala gorzowskiego. 

Też się tego przestraszyłam. Może raz na zawsze nie, ale obawiam się, że będzie bardzo trudno. 

To poważny moment dla naszego województwa, a szczególnie dla mieszkańców Gorzowa 

Wielkopolskiego i północy województwa. Byt szpitala rangi regionalnej, szpitala wielospecjalistycznego 

jest zagrożony po podjęciu tej decyzji, która jest zaproponowana. To początek poważnych problemów 

dla bezpieczeństwa zdrowotnego 300 tysięcy potencjalnych pacjentów z północy. Zarząd Województwa 

upiera się i domaga się od swojej koalicji, aby Sejmik podjął decyzję o przekształceniu gorzowskiego 

wojewódzkiego szpitala w spółkę, czyli podmiot gospodarczy o charakterze komercyjnym. Co to znaczy, 

a no to, że spółka rządzi się prawem zysku i  może upaść. Upaść na podstawie prawa, prawa 

upadłościowego i to w trybie bardzo szybkim, ponieważ w dniu powołania spółki już to prawo jest 

aktualne dla niej. Wykładnia prawna  tej ustawy Pana Doktora Horosza została Państwu rozdana. 

Ja także ją mam przed sobą. Doniosły skutek, o którym pisze Pan Doktor Horosz, prawnik - „jednym 

z najdonośniejszych z punktu widzenia prawa gospodarczego skutków komercjalizacji Szpitala jest 

uzyskanie przez niego zdolności upadłościowej, a zatem możliwości wszczęcia i prowadzenia 

w stosunku do niego postępowania upadłościowego, regulowanego w ustawie z 28 lutego 2003 prawo 

upadłościowe i naprawcze. Owa zasadnicza zmiana w sytuacji ekonomiczno-prawnej 

komercjalizowanego szpitala następuje niejako automatycznie z chwilą jego przekształcenia w spółkę 
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kapitałową wynikając z regulacji zawartych w ustawie”. Pytanie do Pani Marszałek. Czy samorząd 

województwa jest gotowy w dniu zarejestrowania spółki na przejęcie długu Szpitala? Wiadomo jakiego 

rzędu. Jest też to ważki dzień dzisiaj i okazja aby przypomnieć sobie decyzje brzemienne w skutkach 

z przeszłości i niektóre fakty. Rok 2002 - Sejmik podejmuje decyzję o połączeniu trzech gorzowskich 

szpitali w jeden z długiem 80 mln łącznie przekraczającym kontrakt trzech szpitali. Rok 2005 dług grubo 

ponad 200 mln przekracza kontrakt o około 100 mln. Decyzja Zarządu Województwa i Wojewody 

o włączeniu Szpitala do ustawy o pomocy publicznej. Przy tym długu Szpital otrzymuje 20 mln, 

czy dwadzieścia kilka milionów pomocy z Banku Gospodarstwa Krajowego, a zatem nie ma szans 

on na restrukturyzację tego długu samodzielnie. Rok 2006 na tej sali lipiec, czy wrzesień Sejmik 

poręcza kredyt komercyjny, kredyt Szpitalowi 46.500.000 mimo tego, że Szpital domaga się o wiele 

większego poręczenia. Dług Szpitala nadal galopuje do około 300 mln . Rok 2007, pełen niepokojów 

wobec Szpitala i o byt województwa. Pomocy Szpitalowi udziela Sejmik pożyczką 87.500.000 łącznie 

i Szpital zamyka pomyślnie restrukturyzację rozpoczętą w 2005 roku. Po raz pierwszy następuje w tym 

roku umorzenie kilkudziesięciu milionów długów i następuje ich restrukturyzacja oraz zahamowanie 

ujemnego wyniku i tak naprawdę odbicie od dna. W materiale nam przekazanym, tak jakoś bardzo 

trudno się to przebija, że zawsze był zadłużony, w dzisiejszym materiale widzę jest to jakoś lekko 

wypunktowane. Niestety rok 2008 - zmiana dyrektora po kontroli NIK-u. Zmiana wyniku finansowego 

na znacznie bardziej ujemny, niezrozumiałego przez nowego dyrektora Szpitala. Temat do dyskusji, 

dług jest około 240 mln w tym okresie, a następnie lata 2009-2012 wzrost długu i wzrost obsługi 

zadłużenia o około 15 mln, chociaż nadal ciągle systematycznie rośnie kontrakt z Narodowego 

Funduszu Zdrowia. Dwie rzeczy się rozbiegają. Zarządzanie Szpitalem jest poddane tutaj w tym 

momencie dyskusji. Co takiego, gdzie jest pies pogrzebany, co takiego w tym Szpitalu się działo, że był 

on w stanie pozyskiwać środki z Narodowego Funduszu, a jednocześnie problemy wewnętrznego 

zarządzania. Jakie są zatem przesłanki do przekształcenia w spółkę, a no możliwość ustawowego 

skorzystania z dotacji z rezerwy rządowej na rok 2013 - 600 mln. Pani Marszałek mówiła ponad miliard, 

ale to dotyczy perspektywy wieloletniej do podziału miedzy samorządy, które dokonają przekształcenia 

w spółkę swoich szpitali. A zatem długi, które posiada Szpital stanowią pewne zagrożenie, a wyścig 

o rezerwę rządową jest również zagrożeniem dla funkcji tak naprawdę tego Szpitala, ponieważ jeżeli 

przegra samorząd wyścig z innymi samorządami, a jest szansa na to, że może być duży poślizg 

czasowy mimo podania nam tutaj harmonogramu, to wtedy zostaniemy ze spółką bez powrotu, ale bez 

dotacji. Zatem w imieniu Klubu wnioskuję o dokument promesę dotacji, o uchwałę Zarządu 

o przekazaniu dotacji Szpitalowi i w jakim zakresie finansowym, o projekt regulaminu spółki, 

o dokumenty dotyczące udziałów samorządu województwa lub aportu, promesę dla spółki kontraktu 
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z Narodowego Funduszu Zdrowia bo obawiam się, że apetyty na kontrakt, który ma obecnie Szpital 

Wojewódzki niestety w okolicach są szpitali, czy na południu, czy wokół są duże, zresztą słyszałam 

o tym, że za dużo szpital gorzowski już dostawał pieniędzy z Narodowego Funduszu. Jest okazja aby 

to odzyskać. Nie jest pewne, że ten kontrakt taki będzie. I aktualne wreszcie wyniki jako wniosek kolejny 

za rok 2012 i aktualne wyniki za styczeń 2013. Pani Marszałek mówi, że to wszystko się tak zmienia, 

że radni muszą mieć zaufanie do Zarządu Województwa. Bez takich dokumentów, o których mówiłam 

poza tymi wynikami, bo częściowo otrzymaliśmy w ostatniej chwili, nie wczytałam się, ale też tak nie 

powinno być. Powinniśmy mieć to na Komisji Zdrowia. Dajemy dzisiaj przyzwolenie Zarządowi 

Województwa, żeby w naszym imieniu „zagrał w ruletkę”. Ja mówię to celowo w przenośni. Zagrał 

w ruletkę, wystartował o dotację rządową. Zarząd nie ma doświadczenia, nie ma doświadczenia 

w przekształcaniu spółek takiej rangi, takiej wielkości szpitala. Oczywiście może być to efekt końcowy 

pozytywny, ale może być bardzo negatywny, ale nie w tym rzecz. Problemem jest co innego. Problem 

to zatrudnienie, zakład pracy półtora tysiąca pracowników Szpitala, kilkaset lekarzy i pielęgniarek, 

ale największy problem to jest bezpieczeństwo zdrowia i życia ponad 300 tys. mieszkańców, a przede 

wszystkim mieszkańców miasta Gorzowa Wielkopolskiego - 125 tysięcznego miasta, które nie 

ma innego szpitala. Choćby dla podstawowych usług szpitalnych jak: pediatria, jak choroby 

wewnętrzne, chirurgia ogólna, ginekologiai położnictwo. Jest to jedyny Szpital specjalistyczny, publiczny 

dla mieszkańców powiatów strzelecko-drezdeneckiego, ziemskiego gorzowskiego i południowej części 

województwa zachodnio-pomorskiego. To koło ratunkowe dla szpitali spółek w tychże powiatach. 

Tu leczą się poważnie chorzy, kosztowne schorzenia w sensie ekonomicznym. Eksperyment, którego 

chce się podjąć koalicja, jest eksperymentem bez odwrotu. Czy Państwo radni mają świadomość 

właśnie tego, że nie będzie możliwości zlikwidowania tej spółki na takiej zasadzie, nie ma dotacji 

to cofamy uchwałę. Nie będzie takiej możliwości, ja się obawiam, że puszka Pandory zostaje otwarta. 

Z 500 wierzycieli, którzy byli w roku 2007 mamy 800, to jest w ogóle nieprawdopodobne i decyzja, którą 

mamy podjąć to także kompletny demontaż publicznej ochrony zdrowia na północnej części 

województwa. To jest ostatni Szpital i zresztą najbardziej operatywny, przyjmujący wszystko to co się 

tylko mieści w ramach jego umiejętności. Jest to decyzja niekonstytucyjna, z punktu widzenia 

zabezpieczenia zdrowotnego obywateli. Szanowni Państwo radni wzywam tutaj po imieniu kolegów 

radnych z północy - Pani Basiu, Panie Mirku, Panie Romanie, decydujemy tutaj wspólnie o sytuacji, 

która przed nami stoi jako niewiadoma. Nie możemy na podstawie tylko słów dać swojego przyzwolenia 

za powstaniem spółki kapitałowej jako eksperyment w skali kraju. Wzywam Was w imieniu swojego 

Klubu i swoim osobistym. Wzywam Was jako lekarz rodzinny, jako lekarz polityk, jako lekarz, który 
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zarządzał także tym Szpitalem. Nie głosujcie za szpitalną spółką Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie 

Wielkopolskim, bo ryzyko upadłości jest tuż przy nim. Dziękuję bardzo.    

 

Stanowisko Klubu Radnych PiS stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pan Radny Mirosław Marcinkiewicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dzień dobry, ogólnie wszystkim. 

Nie chciałem zabierać głosu, ale wywołany do tablicy to powiem krótko. Tak, jestem mieszkańcem 

Gorzowa, pod Gorzowa. Tak, korzystam z publicznej służby zdrowia, również z usług Szpitala 

w Gorzowie, gdzie są faktycznie wspaniałe zespoły lekarskie i potrafią leczyć i bardzo się z tego cieszę 

i właściwie podpisuję się pod tym co przedmówczyni powiedziała. Tak 300 tys. ludzi musi, musi bo takie 

mamy konstytucyjne prawa, korzystać ze służby zdrowia, bo jest to potrzebne. I powiem więcej 

i zagłosuję dzisiaj na tak. Dlatego żeby ratować Szpital gorzowski, żebyśmy mogli się w nim leczyć, 

żeby pewien marazm, który panuje od wielu, wielu lat, kiedy narzekamy, kiedy liczymy długi, kiedy 

zastanawiamy się w kolejnym roku ile ten dług narośnie, żeby ta sytuacja się skończyła, żeby przyszedł 

taki moment żeby dyrektor, Zarząd tego Szpitala mógł skupić się na zarządzaniu, lekarze by mogli 

skupić się na leczeniu pacjentów, a żebyśmy przestali wreszcie rozgrywać pewne rzeczy politycznie. 

Dzisiaj można sobie zadać takie pytanie. Jeżeli nie podejmiemy nic, co będzie jutro, co będzie 

za tydzień w tym Szpitalu, co będzie za miesiąc? Aż boję się pytać siedzącego tutaj Pana dyrektora, 

jak dramatycznie to może wyglądać? Przyszedł taki czas, jest to najwyższa pora i to jest nasza 

odpowiedzialność. Po to jesteśmy też wybrani żeby podjąć taką decyzję, którą daje, którą stwarza nam 

ustawa obowiązująca. Co więcej, żebyśmy wszyscy tak jak tu siedzimy, dopilnowali działań Zarządu, 

który od dzisiaj począwszy ma do wykonania bardzo ważną pracę. Nie straszmy ludzi, nie straszmy 

mieszkańców Gorzowa i północy i wywołany do tablicy powiem krótko. Ratujmy Szpital gorzowski, 

ścieżka jest wskazana. Wszystkie siły po to, żeby ten Szpital mógł funkcjonować i dobrze działać. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Pani 

Grażyna Stawowczyk w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej i później Pani Kucharska 

w imieniu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego.  
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Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk: Pani Marszałek, Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, Panie i Panowie, zaprezentuję stanowisko Klubu Radnych Sejmiku Województwa 

Lubuskiego Platformy Obywatelskiej i Polskiego Stronnictwa Ludowego w sprawie przekształcenia 

Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie w spółkę. Sprawa najbardziej zadłużonego Szpitala w Polsce 

od wielu lat nie była rozwiązana. Zmieniali się kolejni dyrektorzy w gorzowskiej lecznicy, zmieniały 

się władze, a zadłużenie zamiast maleć rosło. Obecny Zarząd Województwa Lubuskiego nie planuje 

rewolucji, która jest wymysłem regionalnych polityków. Takie rozwiązanie - przekształcenie Szpitala 

w spółkę i uzyskanie dotacji na spłatę zobowiązań, zostało przygotowane przez Rząd. Lecznice 

w całym kraju korzystają z możliwości oddłużenia i my też chcemy skorzystać. Wokół przekształcenia 

narosło wiele mitów. My patrzymy na to jednak inaczej. Oddłużenie jest historyczną szansą dla Szpitala 

- bez zobowiązań, narastających lawinowo odsetek, bez problemów z wierzycielami i komornikami. 

Dyrektor Szpitala będzie mógł zająć się rozwojem Szpitala, zamiast gaszeniem pożarów. Pozytywne 

zmiany odczują też pacjenci. Dziś kontrakt lecznicy to prawie 200 mln zł rocznie i to się akurat 

nie zmieni. Każdy ubezpieczony będzie nadal leczony za darmo, ale warunki leczenia znacznie 

się poprawią. Lecznica będzie mogła inwestować w nowy sprzęt, wymieni aparaturę medyczną 

na nowszą. Można chcieć lepszej rekomendacji? Na przekształceniu skorzysta każdy pacjent. Do tej 

pory wsparcie władz województwa do lecznicy było astronomiczne. Do Szpitala popłynęło łącznie ponad 

160 mln zł. Placówka zrealizowała 8 projektów unijnych, które pozwoliły poprawić diagnostykę, jakość 

leczenia, warunki pobytu, zmniejszyć zużycie ciepła i energii. Tych inwestycji nie można zaprzepaścić. 

Podczas dzisiejszej sesji Sejmiku, zamierzamy te inwestycje i cały Szpital uratować. Zagłosujemy 

za przekształceniem gorzowskiej lecznicy w spółkę. Dziękuję.  

 

Stanowisko Klubu Radnych PO i PSL stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pani Barbara Kucharska w imieniu Klubu Radnych PSL.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, 

Szanowni Państwo, Koleżanki i Koledzy Radni. Występuję w imieniu Klubu Polskiego Stronnictwa 

Ludowego i od razu powiem, że Klub podjął jednomyślną decyzję o głosowaniu nad uchwałą 

za przekształceniem Szpitala w spółkę. Tutaj moi przedmówcy spierali się szczególnie Pani Płonka, 

mówię osobiście dlatego, że zostałam również osobiście wywołana do tablicy. Chciałabym 

też przeczytać z „Gazety Prawnej” cytaty, które jak gdyby nam wskazują drogę – jedną, jedyną 
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i możliwą. Ustawa o działalności leczniczej, co znaczy działalność nie muszę chyba nikomu tłumaczyć. 

W 2013 roku stratę wykazują niektóre szpitale. Na podstawie tegorocznych sprawozdań samorządy 

zdecydują co dalej z ich szpitalami. Pierwszy scenariusz wynikający z ustawy przewiduje, 

że do 1 października 2013 roku, czyli w ciągu 3 miesięcy od zatwierdzenia sprawozdań pokryją ujemny 

wynik szpitala w sytuacji, gdy przerasta to możliwości finansowe samorządu, a tak się dzieje u nas. 

Ten w ciągu kolejnych 12 miesięcy musi wybrać jedno z dwóch możliwych działań - albo przekształcić 

SP ZOZ w spółkę kapitałową lub jednostkę budżetową, albo go zlikwidować. Proszę Państwa nie mogę 

się przyczynić do likwidacji tego Szpitala. Jest jednoznaczne, że  nie jesteśmy w stanie, jako 

województwo przejąć tak wielkiego długu. Dyrektor Twardowski wyraźnie nam powiedział jaki jest 

kierunek. Pani Radna Płonka sama powiedziała - jeżeli przegramy wyścig, a przegramy jeżeli będziemy 

ciągle dreptać  w miejscu i ciągle domagać się innych danych finansowych. Zresztą w tej samej gazecie 

pisze „impulsem do tego będzie pomoc państwa. Zachętą są przewidziane w ustawie umorzenia oraz 

dotacje przewidziane oraz dotacje z budżetu państwa na spłatę niektórych zobowiązań. Rząd 

przeznaczy na ten cel 1,4 mld zł. To istotny argument za przekształceniem. Samorządy 

z przekształceniami będą musiały się spieszyć…” Więc proszę Państwa, spieszmy się. Warunkiem 

skorzystania z rządowych pieniędzy jest zarejestrowanie spółki w rejestrze przedsiębiorców do końca 

grudnia tego roku. A dodatkowo powiem jeszcze, że mieszkam obecnie w powiecie, który przekształcił 

szpital powiatowy w spółkę. Była sytuacja bardzo podobna dlatego, że budżet powiatu wynosił 30 mln, 

a zadłużenie szpitala 24 mln. Obecnie szpital bardzo dobrze funkcjonuje, przede wszystkim pacjenci 

mają zagwarantowaną wysokiej jakości obsługę medyczną, a szpital generuje zyski. Także nasz Klub 

i ja osobiście będę głosowała za przekształceniem. Dziękuję bardzo.  

 

Stanowisko Klubu Radnych PSL stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję bardzo. Były 

to wystąpienia Klubowe. Proponuję teraz pytania poszczególnych radnych jeżeli tylko są, a następnie 

czytanie opinii. Proszę bardzo Pani Poseł Rafalska. 

 

Poseł na Sejm RP Elżbieta Rafalska: Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni,  Pani Marszałek 

nie skorzystam z tego przywileju, który przysługuje parlamentarzystom, jak gdyby zabierania głosu poza 

wszelką kolejnością, bo byłam niezwykle zainteresowana wystąpieniami klubowymi. Chciałam 

też usłyszeć wystąpienia Pani Marszałek, Pana dyrektora i Zarządu, i chciałam usłyszeć jakiś konkret  

i proszę Państwa muszę powiedzieć, że jestem po prostu porażona brakiem rzeczowych konkretnych 



53 

 

informacji, chwilę przed tym jak ma być przegłosowany tak ważny, nie tylko dla Gorzowa, ale myślę, 

że dla całego województwa, tak ważna uchwała. Postaram się do kilku głosów po kolei odnieść. 

Pani Marszałek powiedziała, że to nie pierwszy przekształcony szpital w Polsce. Tak Pani Marszałek, 

pewnie ani pierwszy, ani ostatni. Ale proszę Państwa dzisiaj macie Państwo podjąć uchwałę w sprawie 

przekształcenia największego do tej pory w Polsce szpitala. Szpitala, który ma ponad 1000 łóżek, 

a te, które były największe do tej pory przekształcane to był Szpital Bródnowski w Warszawie - 600 

łóżek i Szpital Rydygiera w Krakowie, czyli w takich metropoliach, gdzie podmioty się uzupełniają. 

Proszę Państwa Gorzów będzie jedynym miastem tej wielkości, który będzie miał jeden szpital, szpital 

niepubliczny i będzie otoczony wianuszkiem takich samych niepublicznych powiatowych szpitali. 

To z powiatowych szpitali do publicznych przywozi się pacjentów powikłanych, a nie odwrotnie, 

z Gorzowa nie wozimy pacjentów, ani do Drezdenka, ani do Słubic, ani do obok po sąsiedzku 

sprywatyzowanego Szpitala w Kostrzynie, który drogę do prywatyzacji miał, drogę przez komercjalizację 

i gdzie dzisiaj samorząd powiatowy zostanie ze 110 milionowym długiem. Podczas gdy szpital jest 

już w prywatnych rękach, ale to tak w odpowiedzi do Pani Marszałek, że pewnie nie pierwszy, ale wagę 

jakby doniosłości Państwo musicie po prostu znać. I do apelu Pana Radnego Mirka Marcinkiewicza, 

ratujmy Szpital. Ratujmy Szpital, ale na litość boską miejmy jakąś wiedzę. Panie Radny czy Pan wie, 

który z wariantów odnośnie wskaźnika zadłużenia będzie przyjęty. Bo ja widzę trzy warianty: całkowite 

oddłużenie, oddłużenie na poziomie 0,5, oddłużenie na 0,38. Nad czym będziecie dzisiaj Państwo 

głosować? A ta nowopowstała spółka kapitałowa z ograniczoną odpowiedzialnością. Czy ona będzie 

miała jakiś majątek? Czy ona będzie prowadziła działalność dzierżawiąc ten majątek? Czy my coś 

wiemy o tym? Czy nie wiemy, że za chwileczkę wielkość zobowiązań przerośnie wielkość majątku 

i rzeczywiście upadłość, o której mówiła Pani Przewodnicząca Płonka będzie faktem? Pan Radny 

Andrzejczak mówił o spółkach, które powstały, są raporty NIK-u. Taki raport jest, który mówi, 

że sprawdzono 54 spółki, 30 generowało stratę. Jedna z większych strat to jest ponad 5 mln zł straty 

rocznej. A proszę mi powiedzieć, co będzie jak obciążona niewiadomo jakimi zobowiązaniami 0,5 

lub 0,38, nie wiemy tego, czy Pani Marszałek może coś nam więcej powiedzieć w tej sprawie? 

Nowopowstała spółka zacznie generować stratę, to co wtedy będzie się działo?  Pani Marszałek, 

czy możemy coś powiedzieć i wiemy na temat regulaminu organizacyjnego? Czy wiemy, czy oddziały 

deficytowe, o których mówił kiedyś Pan dyrektor Twardowski, że  1/3 oddziałów w Szpitalu generuje 

straty. Czy te deficytowe oddziały będą utrzymane? Jaki będzie akt założycielski? Jaki będzie 

akt przekształcenia? Co z tymi pozostałymi długami? Co z długami spornymi? Tych pytań jest bardzo 

wiele, te pytania bardzo ładnie ujął w swoim wystąpieniu Pan Przewodniczący Andrzejczak, jakby 

wymieniając ile jest pytań, co do których można by było jak się zna odpowiedzi uczciwie powiedzieć, 
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że wiem za czym podnoszę rękę. A Państwo wiecie jakie jest odczucie w Gorzowie i w tej części 

północnej województwa? Ja zazdroszczę dyrektorowi Twardowskiemu, że może mówić bez emocji, 

bo ja chociaż sobie obiecywałam, że dzisiaj Rafalska będzie racjonalnie i merytorycznie, to nie mogę 

się od tych emocji uwolnić. Ludzie mówią - my się czujemy tam u nas na północy dyskryminowani. 

Ja to kiedyś Państwu mówiłam, a wy dzisiaj chcecie żeby było pęknięcie tego województwa - północ 

i południe. Chcecie żeby część miała dostęp do publicznej służby, a część miała tylko do niepublicznej 

służby zdrowia. Ja oczywiście wiem, że błędy są w rozwiązaniach systemowych, że rzeczywiście dzisiaj 

jest dyskryminacja podmiotów publicznych i ona wynika ze złego przyjęcia prawa, zawartego w ustawie 

o działalności leczniczej. Ja nie wiem ile Pani Marszałek województwo lubuskie otrzyma tych pieniędzy. 

Czy to będzie 130, czy 150 mln zł, ale nawet pomijając tą kwestię tych pieniędzy, proszę mi wierzyć 

to nie jest koniec, jak tu większość ma przekonanie, kłopotów nowopowstałej spółki. To nie jest koniec, 

bo automatycznie rzeczywiście tak się dzieje, że spółka szpitalna wchodzi w ustawę prawo 

upadłościowe i naprawcze. I jeden wierzyciel, który ma zobowiązanie wobec, którego są zobowiązania 

wymagalne, może wystąpić z wnioskiem o przeprowadzenie postępowania upadłościowego, a Członek 

Zarządu spółki i Zarząd będzie miał obowiązek, nie tylko prawo, ale i obowiązek zgłoszenia takiego 

wniosku jeżeli zobowiązania przerosną wartość majątku spółki, o której nic nie wiemy. Ja mam proszę 

Państwa wrażenie, a byłam wtedy na tej sesji kiedy podejmowana była ta uchwała intencyjna, 

że poziom wiedzy, ale takiej konkretnej, rzeczowej i otwartej naprawdę nie jest większy niż wtedy 

na tamtej sesji. On nie jest większy. To co mówił Pan dyrektor Twardowski jakby z samej natury 

ogólnych informacji to niewiele naprawdę się różni od tego co było wtedy w sierpniu. My nie jesteśmy 

w konkretach, ani o krok dalej. Proszę mi wierzyć, że ja rozumiem, że ta sytuacja tego Szpitala jest 

dramatyczna, ale my musimy też mieć świadomość absolutnej nieodwracalności postępowania 

prawnego. W ustawie o działalności leczniczej nie ma drogi powrotnej z przekształconej szpitalnej spółki  

do publicznego szpitala. W Polsce nie będzie można już tworzyć szpitali publicznych, bo model zmierza 

do tego, żeby zdemontować rzeczywiście służbę publiczną. A proszę mi nie mówić, że nie ma żadnych 

społecznych skutków proszę Państwa, są już raporty, które wskazują, że jednak kontraktowanie usług 

medycznych w szpitalach spółkach jest inne od szpitali publicznych, że nadwykonania tam nie 

są realizowane, że tam pacjent powikłany nie jest przyjmowany, tylko jest odsyłany, że jest wykaz 

całych katalogów usług medycznych, które są nieopłacalne, niekontraktowane i ktoś  kto prowadzi 

działalność o charakterze gospodarczym nie może być zmuszony do prowadzenia działalności, która 

z punktu jego widzenia jest działalnością nieopłacalną. A obietnice dzisiaj składane Pani Marszałek, 

że to będzie spółka ze stuprocentowym udziałem samorządu na długość kadencji, w której Państwo 

sprawujecie władzę. Tylko długość kadencji, bo każda następna władza nie musi się czuć zobowiązana, 
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tymi dzisiejszymi deklaracjami do podtrzymania tego argumentu o stuprocentowym udziale samorządu. 

Bo może przyjść taka sytuacja, że powiemy, że ratunkiem tylko dokapitalizowanie, dosprzętowienie, 

rozwój nowych inwestycji to jest wprowadzenie zewnętrznego kapitału, a potem się okaże, że pakiet 

mniejszościowy to jest coś zupełnie nieopłacalne dla samorządu, bo nie mamy wtedy 

nic do powiedzenia. Także te gwarancje dzisiaj mają długość 1,5 roku, do wtedy kiedy kończy 

się ta kadencja, a decyzja jest naprawdę proszę Państwa  bardzo poważna. Ja nie będę apelować 

do Państwa emocji bo już to robiłam. Do Państwa rozumu również bo jestem posłem opozycji i rzadko 

nawet rzeczowe argumenty są brane pod uwagę, ale naprawdę apeluję też do czystości sumienia. 

Czy dzisiaj mamy proszę Państwa taką pełną wiedzę, że możecie z czystym sumieniem powiedzieć - 

jaka będzie ta spółka? Czy ona sobie rzeczywiście da radę i czy Wy wszystko wiecie, to co powinniście 

wiedzieć, podejmując tak ważną decyzję?  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Zdzisław Paduszyński: Dziękuję bardzo 

Pani Poseł. Teraz kolega Pańtak. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja przepraszam, ale Pan 

Robert Dowhan. Pan Senator chce zabrać głos. Proszę. 

 

Senator RP Robert Dowhan: Pani Poseł, Pani Marszałek, Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, 

Szanowni Państwo, pozwolę się nie zgodzić z Panią Poseł ponieważ odebrałem tą wypowiedź bardzo 

emocjonalnie, aż za bardzo. Ta wypowiedź zabrzmiała jakbyśmy dzisiaj podejmowali decyzję 

nie o ratowaniu Szpitala, ale jego likwidacji. Tak to zostało przedstawione, nie tylko przez Panią Poseł, 

również tutaj przez Panią Radną, a przecież Zarząd Województwa i większość radnych chce w końcu 

coś z tym Szpitalem zrobić. Bo gdzie Pani Poseł i gdzie inni radni byli kilka, czy kilkanaście lat temu, 

kiedy ten problem nawarstwiał się, przecież to nie od wczoraj wiadomo, że Szpital jest zadłużony, 

że był źle zarządzany, że było nadzatrudnienie, że była prywata i było wiele innych rzeczy, o których 

dowiadywaliśmy się z mediów. Czas najwyższy z tym skończyć. Szpital jako spółka prawa handlowego 

będzie miała takie same realia jak inne firmy, które działają, przecież inne firmy, które dzisiaj nawet 

z udziałem Skarbu Państwa, takie jak PGNiG, czy LOTOS, czy inne, no przecież działają normalnie, 

prawda. Podlegają prawom rynku handlowego. Czy dzisiaj ktoś widział firmę dobrze zarządzaną 

w takiej sytuacji, w takiej strukturze, w jakiej jest dzisiaj Szpital, przecież to jest absurd. Głos rozsądku 

Pana Radnego z Gorzowa, naprawdę Pana Marcinkiewicza, chylę czoło. Powiedział wszystko 

spokojnie, powiedział to o co chodzi. Powiedział w konkretach i nie przedłużał żadnych wypowiedzi, 



56 

 

które mają na celu dzisiaj demagogię, politykę, a nie zrobienie w końcu czegoś, na co i tak Zarząd 

Województwa bardzo dobrze, że się dzisiaj na to zdecydował. Tak samo bardzo źle odbieram słowa 

o dyskryminacji północy, południa. Możemy dzisiaj przytaczać różne rzeczy. Szpital jako szpital, 

komendę. Nie wiem, czy Pani była na Komendzie Policji w Zielonej Górze, zapraszam w jakich 

warunkach pracują tam policjanci, w Żarach chociażby. Nikt nie mówi o dyskryminacji, to też możemy 

porównać bo Pani takich słów użyła. Ja myślę, że warto wykorzystać tą szansę, spróbować i trwać 

w tym, w czym dzisiaj Zarząd postanowił. Ja również jako przedsiębiorca, jako polityk widzę naprawdę 

jedyną szansę, aby ten Szpital uratować i aby o tych wszystkich rzeczach, bo służba zdrowia jest 

ważna, być może najważniejsza, o których się tutaj mówi, miał rację bytu w takim mieście jak Gorzów, 

Zielona Góra, czy inne. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję Panie Senatorze. 

Według kolejności zgłoszeń. Pan Radny Kazimierz Pańtak, później Pan Wiceprzewodniczący Tomasz 

Wontor.                                           

                 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Senatorze Dowhan, do Pana mówię. 

Mam trochę dziwne uczucie, bo Pan zrecenzował wszystkich łącznie z Panią Poseł.  Nie wiem może 

Pan jeszcze mnie zrecenzuje po zabraniu głosu. Jest Pan widzę po raz pierwszy, tu u nas zabiera głos, 

świetnym recenzentem, kto źle, kto dobrze, kogo pochwalić. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przepraszam, ale proszę 

mówić Panie Radny na temat, a nie komentować inne rzeczy. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, 

problem polega na tym co próbowałem na wstępie, może i nawet emocjonalnie zrobić, że całość tkwi 

poprzez manipulacje prawem. Przeczytałem art. 76 ustawy, powtarzam w randze rozporządzenia jest 

określony wzór samodzielnego kwestionariuszu przekształcenia w spółę kapitałową, niech Pan nie 

bierze mikrofonu, to są ważne słowa. Dlaczego o tym mówię i miałem dobre zdanie o Panu Dyrektorze 

Marku Twardowskim, dzisiaj mam to zdanie nawet jeszcze lepsze. Bo Pan dyrektor odrobił zadanie  

i przekazał ten kwestionariusz. Ten kwestionariusz jest kopalnią wiedzy. Nawet jak się nazywa 

ta spółka, firma, czyli nazwa spółki. Ja dzisiaj zadałem pytanie. A jak się ta spółka nazywa? Nikt nie wie, 

firma spółki jest jednym z elementów, łącznie z jej skrótem i logo, ale przepraszam my podejmując, 

niech Pan nie bierze mikrofonu. My podejmując tę decyzję powinniśmy o tym wiedzieć. Pan powiedział 
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Panie Senatorze - każdy chce coś zrobić, ja chcę coś zrobić. Mówił to Pan Bogusław Andrzejczak, 

że my chcemy tylko nie mamy wiedzy. Dla nas zablokowano wiedzę i teraz pytam się. Skoro 

Pan Dyrektor Twardowski, jeszcze raz powtarzam, wykonał, odrobił lekcje, dał ten kwestionariusz. 

Dlaczego my go nie mamy, czyli albo jest, że tak powiem delikatnie mówiąc biurokracja nie bardzo, albo 

coś się chce ukryć, albo coś się chce nam nie dać do informacji. Być może są tam rzeczy, można 

w jakimś trybie, nie wiem czy poufnym, ale na zasadzie proszę radni, czy na klub. 

Nie rozpowszechniajcie tego, bo to jest w pewnym sensie, jest to też powiedzmy jakaś zasada, 

tajemnicy handlowej, mogą tam być. I teraz te pytania, które mnie się tu powiedziały. Ja nie mam 

przesłanek i obaw natury politycznej północy Gorzowa. Wielokrotnie stąd jak Katon mówiłem - coś 

trzeba zrobić z tym Szpitalem bo nam województwo się przez ten Szpital dołuje, ale my z pełną wiedzą 

chcemy to zrobić. Ja i moi koledzy. I teraz parę tu takich wybrałem powiedzeń: np. Pani zwróciła 

na to uwagę, czy my tam chcemy wnieść aportem nieruchomości, czy skapitalizować użytkowanie? 

To są proszę Państwa kapitalne rzeczy. Bo jeżeli wniesiemy aportem to upadłość spółki przyszłej jest 

do nieuniknięcia, znaczy może ona być nieunikniona bo my dalej nie mamy przyczyny dlaczego i gdzie 

te pieniądze poszły. Może jakiś dalej błąd tkwi w systemie i my się wyzbędziemy Szpitala w Gorzowie, 

natomiast jeżeli damy użytkowaniem to my Szpitala się nie wyzbędziemy. Mianowicie bo nawet 

wierzyciele muszą bardziej szanować ten Szpital, bo wiedzą, że mogą zostać bez pokrycia swoich 

należności. O dwóch rzeczach chcę powiedzieć. Panie, tak Pana bardzo pochwalił Pan Senator, 

którego bardzo cenię i pozdrawiam, mianowicie Pan powiedział, że jesteśmy na ścieżce. Ja słyszałem 

nawet w innym języku, że jesteśmy na kursie i na ścieżce. Do dzisiaj pamiętam te słowa, oby nie było 

to tak samo. Sprawa druga my chcemy to reformować, nie zróbmy tej reformy jak już Platforma 

Obywatelska przeprowadziła z koleją na Śląsku. Przecież to była wspaniała wzorcowa reforma… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale proszę na temat Panie 

Radny, bez bardzo ogólnych przykładów, które nic tutaj nie wnoszą.    

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Jeszcze raz, proszę dać mnie i moim kolegom 

szansę na poparcie tej uchwały, ale proszę nam dać informacje, niezbędne informacje nakazane 

ustawą. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Pan 

Wiceprzewodniczący Tomasz Wontor. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor:  Ja może na początek 

ad vocem Panu staroście, nie wiem czy jeszcze jest na sali i Panu dyrektorowi, ale jak nie ma 

to widocznie nie jest to aż tak ważny temat żeby musiał być, albo ważniejsze są  w Żarach. W każdym 

bądź razie, do Pana starosty. Niepotrzebnie wykorzystał swoją funkcję, którą pełni i naciągnął naszego 

przewodniczącego, który pozastatutowo udzielił mu głosu, bo poza dwoma pierwszymi nic nie 

znaczącymi zdaniami, potem podkreślał, że wypowiada się prywatnie. Prywatnie mógłby 

się wypowiadać w sprawach różnych. Ja mam pytania, ale widocznie nie dostanę odpowiedzi. 

Ile starostwa pomogły, dołożyły się do Szpitala w Gorzowie, szczególnie te z północy. Jeżeli tak bardzo 

jest zatroskany o ten Szpital w Gorzowie i powiem szczerze średnim autorytetem dla mnie jest starosta, 

który ma tak poważne kłopoty ze swoimi szpitalami. Proponowałbym całą energię przeznaczyć 

na załatwienie problemów ze szpitalami w tamtym starostwie, a nie pouczać samorządu województwa, 

prywatnie co powinien robić. Ad vocem Panu dyrektorowi. Panie dyrektorze, my jako radni jesteśmy 

różnych profesji, mamy różne wykształcenie. Nie każdy z nas jest specjalistą w dziedzinie ochrony 

zdrowia, służby zdrowia i wydaje mi się niestosownym Panie były wiceministrze, już dzisiaj nie polityku, 

ale dyrektorze szpitala upominać, napominać radnych, że nie mają podstawowej wiedzy w zakresie 

przekształceń, w zakresie szczegółowych ustaw, rozporządzeń dotyczących przekształceń, a tym 

bardziej, że samemu się nie jest w porządku, bo Pan jako dyrektor powinien mieć podstawową 

elementarną wiedzę na temat prawa szczególnie ustrojowego i to nie Zarząd przejmie długi tylko 

samorząd województwa Panie dyrektorze. To nie Pani Marszałek jest właścicielem Szpitala tylko 

samorząd województwa. To nie Pani Marszałek będzie stuprocentowym właścicielem Szpitala tylko 

samorząd województwa, chyba, że Pan coś wie czego my nie wiemy, że Pani Marszałek Elżbieta Polak 

zamierza 100% udziałów prywatnie wykupić. I teraz już konkretnie pytania do Pana, Panie dyrektorze 

i od tego Pan jako dyrektor Szpitala tutaj jest, a nie od polityki, nie od upominania radnych. 

Otrzymaliśmy informację o stanie należności i zobowiązań ZOZ-ów. Ja bym prosił o odpowiedź, punkt 

a 4 - inne należności  15 ponad mln, z tego wymagalne ponad 12 mln. Czego to dotyczy? Informacja 

o przychodach i kosztach Szpitala. Panie dyrektorze bardzo niepokojąca, co najmniej niepokojąca 

informacja, wynagrodzenie w administracji, w ludziach, którzy Pana m.in. obsługują wzrosło o prawie 

milion, a w personelu medycznym prawie o milion zmalało, skąd ten wzrost szczególnie w administracji, 

jeżeli mówimy o restrukturyzacji, o oszczędnościach. I kolejna rzecz straty nadzwyczajne ponad 3 mln 

zł, też bym prosił o wyjaśnienie szczegółowo, czego dotyczą te straty nadzwyczajne. I pytanie bardziej 

chyba do Pani Skarbnik niż do Pana dyrektora, może do obojga Państwa. Jeżeli przewija się problem, 

czy pomysł przekazania aportem ruchomości, bądź nieruchomości to mam pytanie. Czy trzeba będzie 
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zapłacić podatek VAT od tego aportu, jeżeli nie, to na jakiej podstawie? A jeżeli tak to ile? Dziękuję 

bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę już o krótkie 

wypowiedzi. Proszę bardzo Pan Radny Robert Paluch. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Pani Skarbnik ta kwestia była lekko dotknięta 

na naszej Komisji, którą odbyliśmy kilka godzin prędzej, ale bardzo mnie zaabsorbowała ta sprawa, 

a mianowicie część zobowiązań tego Szpitala niestety w jakiejś krótszej, bądź dłużej perspektywie 

czasowej spadnie na budżet województwa lubuskiego i w tym  momencie kiedy on spadnie, złamie 

nam wszelkie wskaźniki. Sobie pozwoliłem przed chwilą to wyliczyć, na pewno przekroczymy progi 

zadłużenia, czyli krótko mówiąc wszystkie wskaźniki konstytucyjne, jeżeli chodzi o zadłużenie. 

Co się stanie jeśli w okresach między rozliczeniowych, czyli między sprawozdaniami budżetu rocznego, 

bądź półrocznego. Bo takie mamy okresy rozliczeniowe, o czym Pani wie z Regionalną Izbą 

Obrachunkową, złamiemy te wskaźniki. Czy to będzie tak, że zamiast radnych i zamiast Marszałka 

Województwa Lubuskiego będzie tutaj zasiadał i zarządzał województwem lubuskim komisarz. No bo to 

w tym kierunku idzie. Co się stanie kiedy nie dostaniemy w tym czasie, w którym Państwo planujecie 

tego zasilenia stu czy tam stu kilkudziesięciu milionów zł? To jest jedna sprawa i druga sprawa. 

W swoim czasie taki był dość głośny temat, nie wiem czy on ucichł, czy on nie ucichł, ale z tego 

co wiem on jest kontynuowany, a mianowicie uruchomienia w województwie lubuskim wydziału 

medycznego. W tamtym czasie nie doprecyzowano się, ale mówiono o tym bynajmniej takie słowa 

padały, że jeden z dużych szpitali, czy to nie wiem szpital gorzowski, czy zielonogórski miałby 

być szpitalem uniwersyteckim. Co się stanie jeśli ten Szpital zostanie skomercjalizowany i czy będzie 

ewentualnie w perspektywie nie wiem roku, pięciu, dziesięciu, być może w ramach uczelni lubuskiej, 

czy będzie miał w ogóle kiedykolwiek szanse stania się szpitalem uniwersyteckim? Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Szanowni 

Państwo mam prośbę już o to żeby, że tak powiem, kończyć dyskusję, jeżeli mogę. Pani Marszałek 

Elżbieta Polak proszę, później Pani Mirosława Winnicka i Pani Elżbieta Płonka. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Panie Przewodniczący, Drodzy 

Parlamentarzyści, Dostojni goście. Proszę Państwa, postaram się odnieść do pytań, konkretnych, które 

tutaj padły w większości postarałam się wynotować. Jestem bardzo zdziwiona niektórymi wystąpieniami 
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ponieważ odpowiedzi na pytania, które Państwo po raz kolejny stawiacie znajdują się w samym 

uzasadnieniu do uchwały oraz zostały udzielone Państwu na posiedzeniach Komisji i na naszej stronie 

internetowej. Przesłane również do Państwa e-mailami, bo i Rada Społeczna takie pytania zadawała  

i też uzyskała odpowiedzi. Np. nie pamiętam już tutaj ktoś z klubu zadawał pytanie - jakie faktycznie jest 

uzasadnienie, nie ma uzasadnienia na utworzenie spółki? Przedstawialiśmy to uzasadnienie 

wielokrotnie. Ja już dzisiaj szczegółowo nie wymieniałam tych powodów, bo jestem przekonana, 

że doskonale wszyscy Państwo o tym wiecie, a to tylko są takie nie wiem polityczne pytania i  nie wiem 

czy przeciąganie tematu. Mianowicie spółka prawa handlowego, co też znajdziecie w uzasadnieniu, 

będzie mogła pozyskiwać dodatkowe dochody, także nie tylko kontrakt, będzie można legalnie zarabiać, 

również są takie usługi, które świadczy Szpital, które z powodzeniem mogą pomnożyć dochód. 

Następna bardzo ważna sprawa to odpowiedzialność kadry zarządzającej. Do tej pory niestety 

wielokrotnie się zdarzało i to właśnie jak Pan Andrzejczak nadzorował ochronę zdrowia, jak Pani 

Płonka, że dyrektorzy zadłużali ten Szpital. Nie byli odpowiedzialni za ten Szpital. Jak ja nadzorowałam 

Szpital się nie zadłużał, Pani Radna. Jak Pan Szmit zaciągnął tą pożyczkę, która jest w CBA, 

nadzorował Pan Gierczak Szpital w tym czasie. Proszę Państwa no nie chcę żebyśmy tu zaczęli 

historycznie analizować i sprawdzać. Ja Państwu przedstawiłam jak rósł dług, mimo pożyczki i tu nie 

mogliśmy się doliczyć, gdzie poszły te 87 mln bo zobowiązania nie zmniejszyły się o taką kwotę, 

ale to już inne organy się tym zajmowały. Też nie mogły się doliczyć, ale chcemy wprowadzić 

normalność, czyli działalność w oparciu o zasady ekonomiczne. Właśnie tak jak powiedział Pan dyrektor 

i dlatego spółka. Wskaźniki, wskaźnik jest znany na dzień dzisiejszy to jest 1,18. O tym też 

informowaliśmy Państwa, także naprawdę nie rozumiem skąd, po co te kolejne pytania. Montaż 

finansowy, jakie zobowiązania przejmie samorząd, jakie zobowiązania mogą zostać po stronie Szpitala, 

też o tym mówiliśmy. Za chwilę poproszę Panią Skarbnik żeby jeszcze raz to przedstawiła. Była tutaj 

debata publiczna w tej Sali, prezentowaliśmy możliwe montaże finansowe, no, ale jak ktoś nie chce 

słuchać, albo wciąż zadawać te same pytania no to trudno, będziemy przedstawiać, będziemy 

przedłużać, będziemy wyjaśniać jeszcze raz. Bo to są fakty znane, wielokrotnie to opisywaliśmy. Przy 

Szpitalu nie może być większe zadłużenie niż 0,5, rozmawialiśmy w Ministerstwie Zdrowia, wyliczaliśmy 

też jaka kwota jest możliwa do uzyskania. Ja mogę powtórzyć po raz kolejny, pożyczki udzielone przez 

organ tworzący. Na dzień dzisiejszy to jest 80 mln, zobowiązania publiczno-prawne na to też możemy 

dostać dotację, na cywilno-prawne. Tu nie wiemy jaką kwotę bo to będziemy ustalać w drodze 

negocjacji, tak że niektóre liczby są to wyliczenia do ustalenia i to jest chyba normalne. Ja też nie 

manipuluję liczbami tylko takie są fakty, że inny był wynik finansowy, inny stan zobowiązań na koniec 

grudnia 2012, inne dane podaliśmy w uchwale bo takimi dysponowaliśmy na dzień 31 października 
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2012, a dzisiaj sytuacja finansowa w Szpitalu też się różni, bo udało się Panu dyrektorowi uzyskać 

zapłatę za nadwykonania, ale też z drugiej strony musiał zaciągnąć dodatkowe zobowiązania. Szpital 

realizuje też program naprawczy i już widoczne są efekty tych działań. Klub SLD zadał pytanie - kto tak 

naprawdę pracuje nad przekształceniem? Pracuje zespół, który został powołany zarządzeniem 

Marszałka. Pracami zespołu kieruje Pan Wicemarszałek Romuald Kreń. W skład zespołu wchodzą 

przedstawiciele departamentów, które mają pracę do wykonania, ale żeby tą pracę wykonać w tym 

zespole potrzebna jest uchwała w sprawie wyrażenia woli. Niektórzy radni tak naprawdę mam wrażenie 

opozycji, nie wiedzą jakiej treści jest uchwała. Wyraża się zgodę na przekształcenie, natomiast 

przekształcenie przeprowadza Zarząd Województwa, który został wyznaczony przez ustawodawcę jako 

organ odpowiedzialny za przeprowadzenie całego procesu. Dokumenty, o które Państwo pytacie 

są niektóre już w dyspozycji, niektóre są w przygotowaniu, a w jakim terminie będą przygotowane 

też Państwa poinformowaliśmy. W załączeniu do uzasadnienia uchwały jest harmonogram 

przekształcenia i w tym harmonogramie są wskazane dokładnie terminy: 14 grudnia przyjęcie projektu 

uchwały Sejmiku, 17 grudnia skierowanie do konsultacji, 16 stycznia zebranie opinii związków 

zawodowych, luty 2013 podjęcie przez Sejmik właśnie tej uchwały nad, którą procedujemy, dalej luty 

przystąpienie niezwłocznie po podjęciu uchwały do negocjacji z wierzycielami, następnie sporządzenie 

przez Szpital kwestionariusza wraz z wymaganymi dokumentami. My wiemy naprawdę, co trzeba zrobić 

bo minister w schemacie przekształcenia bardzo dokładnie i skrupulatnie wymienił etapy postępowania 

w tym procesie przekształcenia. Pan dyrektor też powiedział, że już się przygotowuje, że już 

kwestionariusz w sierpniu miał gotowy, który teraz podlega aktualizacji, zgodnie z obecnym stanem 

faktycznym i finansowym Szpitala i przedłożenia, będziemy go analizować, uzupełniać. Bo nikt 

nie wpisze spółki do Krajowego Rejestru, ani też nie będziemy mogli złożyć wniosku o dotację, gdy nie 

będzie tych wszystkich danych. Jakie nieruchomości, kolejne było pytanie, zostaną wniesione 

do spółki? Ano takie jak wyliczymy finansowo jaka jest potrzeba żeby pokryć ujemny wynik, 

to zdecydujemy się na wniesienie aportem takiej nieruchomości, o takiej wartości, ale decyzję 

w tej sprawie podejmie Sejmik, tak że w kolejnych etapach będziemy Państwu przedstawiać 

rozwiązania. Żeby jednak rozpocząć prace, procedowanie takie już szczegółowe, potrzebna jest 

ta właśnie uchwała w sprawie wyrażenia woli. Ja nie mogę zaciągać żadnych zobowiązań finansowych 

i zlecać firmie ekonomicznej, czy też prawniczej przygotowania już konkretnych aktów skoro nie ma 

decyzji. Będzie decyzja, będziemy mogli konkretnie dalej już procedować tak jak w harmonogramie 

pokazaliśmy. I Pani Poseł ja nie zamierzam tylko półtora roku tutaj pracować. Myślę, że przede mną 

jeszcze wiele lat pracy, do 67 roku życia i mam zamiar przeprowadzić to przekształcenie ze skutkiem 

pozytywnym i dobrym efektem dla mieszkańców całego województwa. Bo tak naprawdę to całe 
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województwo składa się w tej chwili na te długi, na ten problem, a my go chcemy rozwiązać. Inne 

pytania, które jeszcze Państwo zadaliście. Co się będzie działo gdy spółka będzie generować straty? 

No o tym mówi wyraźnie kodeks spółek handlowych. Co się dzieje w takich sytuacjach, ale my nie 

zakładamy czarnego scenariusza. My zakładamy scenariusz optymistyczny i radni przedstawiali właśnie 

taki wariant - ratujmy Szpital. My nie działamy w celu likwidacji Szpitala. Fakty są takie, że w dalszym 

ciągu w 100% właścicielem Szpitala, który będzie zmienioną miał formę będzie w 100% samorząd 

wojewódzki. Nie zakładamy innych scenariuszy, nie zakładamy innych rozwiązań, nie mówimy o nich. 

Chcemy żeby w 100% właścicielem był samorząd województwa. Było też pytanie Państwa - co 

z oddziałami deficytowymi. Odpowiadaliśmy, powtórzę po raz kolejny - Szpital będzie prowadził 

działalność w takiej samej strukturze. Wszystkie oddziały, które są w tej chwili, będą w dalszym ciągu 

prowadzone. Mamy na to podpisany kontrakt, na kwotę 190 mln w tym roku, a jaki będzie kontrakt 

w przyszłych latach to zobaczymy. Stan Państwa, stan również kontraktów, kasy w Narodowym 

Funduszu Zdrowia też się zmienia. Będziemy starać się negocjować żeby był jak najwyższy i jak 

najlepszy. Bardzo proszę Panią Skarbnik o przedstawienie, powtórzenie tego montażu finansowego, 

który był prezentowany na Komisji.  

 

Skarbnik Województwa Lubuskiego Józefa Chalecka: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo,  

ja tak jak zwykle Skarbnik, rachunki. 14 lutego ponieważ uaktualniam pewne dane i te dane 

też 14 lutego były aktualne. W tej chwili już należności i zobowiązania są ruchome, ale konstrukcja 

wyglądała tak: wskaźnik 0,5 to jest wskaźnik ten do jakiego poziomu po prostu musimy zejść, 

ustawowy, musimy. Ja właściwie oscyluję koło tego wskaźnika dlatego, że zawsze robię analizę 

na ile województwo stać i w tym momencie, w tym duchu skupiam się nad analizą. Mianowicie 

zobowiązanie według stanu na dzień 14 lutego - 238 mln zł i teraz dotacje ponieważ przeanalizowaliśmy 

sobie ścieżkę w Ministerstwie Zdrowia, także w tym uczestniczyłam, byłam i pozycje, o których będę 

mówiła, to nie są takie wymyślone przeze mnie, ale wstępnie uzgodnione. Co się łapie, co nie, na co 

możemy otrzymać, a na co nie, także są to sprawy jakby przedyskutowane, a nie tylko mój koncert. 

A więc 80.375.000 wszystko wskazuje na to, że otrzymamy dotację i są to te 2 pożyczki, które zostały 

jeszcze do spłaty przez Szpital dla województwa. Natomiast 36.000.000 kredyt, jest to udzielone 

poręczenie przez samorząd dla Szpitala, na to także otrzymamy dotację. Zobowiązania publiczno-

prawne - 9.222.000, one wiemy, że będą umorzone. Mamy też zobowiązanie wobec BGK-u, jest 

to kwota około 6.500.000 i tutaj np. w tej chwili jesteśmy na etapie wyjaśniania. Czy te zobowiązania 

powinny zostać przy Szpitalu? Czy my, czy województwo, czy samorząd województwa będzie mógł 

wystąpić do BGK-u o umorzenie? O ile tak, to też byśmy przejmowali te zobowiązania.  O ile byśmy 
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mieli np. informację, że to Szpital, no to zostanie przy Szpitalu, ale wtenczas np. te, ja mówię to jest 

około 6.500.000, mówię już o różnicy Panie dyrektorze. Bo ja wiem, że to jest wyższa kwota, 

ale ja mówię o tej różnicy, która prawdopodobnie będzie podlegała umorzeniu. Ja mówię dlatego 

prawdopodobnie. Następnie Urząd Skarbowy, te zobowiązania też np. to jest czy po stronie Szpitala 

było, czy u nas, ale to jest ta kwota, o której mówiliśmy na spotkaniu, że wszystko wskazuje na to, że to 

też podlega umorzeniu. I teraz kwota, którą, chodzi mi o te 0,5, do której musimy zejść, to Urząd 

musiałby przejąć jeszcze 7.425.000 zobowiązania żeby Szpital osiągnął wskaźnik 0,5, czyli 

województwo tak wstępnie musiałoby przejąć 141.000.000 od Szpitala, na zobowiązania ogółem 

238.000.000, czyli po stronie Szpitala zostałoby 96.978.000 prawie 97.0000.000, ale w tych 97.000.000 

to jest 80.375.000 zobowiązanie wobec nas i jak ten problem rozwiążemy to też ja mówię jak Państwo 

podejmiecie decyzję to w tym momencie będzie odpowiednia po prostu procedura wdrożona. 

Na tą pożyczkę my otrzymujemy dotację, ale ustawodawca przewidział tak, że na dzień przekształcenia 

to zobowiązanie musi zostać przy Szpitalu. I czym my to zrównoważymy i na jaki okres to też dopiero 

będzie podjęta decyzja tzn. będzie propozycja Zarządu, a Sejmik podejmie uchwałę. Co dalej, 

bo są różne opcje, ale w tej chwili bez odpowiedniej opinii prawników nie możemy tutaj zdecydowanie 

mówić, która opcja będzie proponowana, a przez Państwa wybrana, bo to jeszcze w tym momencie jest 

za wcześnie. Reasumując zobowiązania 238.000.000, województwo przejmuje 141.000.000, zostaje 

w Szpitalu prawie 97.000.000, z tego ta pożyczka wobec nas 80.375.000, czyli w Szpitalu generalnie 

zostałoby około 16.625.000 no 16.600.000. Według mnie, jako Skarbnik jako ekonomista uważam, 

że gdyby nam się udało i gdyby faktycznie przy Szpitalu został taki dług to według mnie 

nie ma naprawdę zagrożenia żeby Szpital sobie z tym poradził. Mówię to jako ekonomista i jestem 

co do tego przekonana i przy takiej konstrukcji wierzę w to, że po prostu naprawdę ta forma 

się powiedzie i się naprawdę wszystko to zakończy pozytywnie. Jak Państwo mówicie tu o jakiś 

uszczegółowieniach, to naprawdę nam muszą pomóc prawnicy, a nie można było zawrzeć umów póki 

nie ma uchwały Sejmiku, czyli ten pierwszy krok trzeba zrobić żeby można było następne robić. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo, ponieważ 

obradujemy już dosyć intensywnie bez przerwy, ale Szanowni Państwo kończymy tą dyskusję. Tak rękę 

podniosła Pani Radna Winnicka i Pani Radna Płonka, ale proszę o merytoryczne, krótkie wypowiedzi.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Szanowni Państwo ja tylko nawiążę tutaj 

do protokołu kontroli NIK, który jest akurat w internecie i każdy może go przeczytać nawiązując do tej 
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pożyczki, jeszcze przez dyrektora Szmita. I przeczytam - NIK  zwraca uwagę, że Szpital nie posiadał 

wtedy wystarczająco środków na spłatę wszystkich zobowiązań, co spowodowało wydłużenie spłaty 

długu, czasowe zawieszenie spłaty, zaciąganie nowych zobowiązań na spłatę poprzednich 

tzw. rolowanie długu. Kontrolerzy NIK oceniają, że gdyby Szpital uzyskał środki finansowe na spłatę 

zobowiązań, nie tylko zaoszczędził by na kosztach obsługi długów, ale stałby się wiarygodną stroną 

w rozmowach z wierzycielami. Zauważają, że obecnie na bardzo wysokim zadłużeniu lecznicy 

korzystają pośrednicy, którzy dokonują skupu długu. I moje pytanie jest, to co ja wcześniej 

powiedziałam, bo kiedy my wchodzimy radni północy tutaj na tą salę to słyszymy - Gorzów znowu 

roszczenia i co z tym Szpitalem. Tutaj Pan starosta i jego wystąpienie. Rozumiem, że miał to wyuczone 

albo ktoś mu napisał więc rozumiem jego sytuację. Chciałabym krótko i rzeczowo jeszcze raz zapytam. 

Skoro mówimy o zobowiązaniach, o obsłudze długu 36 mln. Panie dyrektorze ja mam pytanie - z jakich 

środków Pan reguluje zobowiązania, z jakich środków Pan płaci tą obsługę długów, bo jeżeli to idzie 

ze środków NFZ, no to oczywiście tu dyscyplina finansów publicznych jest bardzo mocno naruszona 

i się dziwię, że NIK jeszcze nie zareagował bo zgodnie z definicją art. 5 pkt. 34 ustawy o świadczeniach 

opieki zdrowotnej jest jasno napisane co jest świadczeniem medycznym, także obsługa długów 

na pewno nie jest. Dlatego się pytam co robi NFZ, co robi organ nadzoru skoro tego jeszcze 

nie zauważył, a to odbija się oczywiście na tym, że brakuje później na inne świadczenia medyczne. 

To po pierwsze. Po drugie Pan Senator Dowhan dobrze powiedział, że trzeba coś zrobić z tym 

Szpitalem. Pytanie co? Kiedy to zawsze politycy, tutaj z Zielonej Góry i z południa podejmowali decyzję, 

historycznie patrząc. Jeszcze nie było Marszałka z Gorzowa i w związku z powyższym Panie senatorze, 

proszę uderzyć się w pierś. Źle zarządzany. Ma Pan racje, źle był zarządzany Szpital, ale to organ 

nadzorczy za to odpowiada, tak i proszę mi powiedzieć, gdzie był nadzór nad Szpitalem w Gorzowie 

skoro pozwolono żeby takie zadłużenie było, tak urosło do tych rozmiarów? Proszę mi powiedzieć 

ma Pan rację źle zarządzany, ale proszę to przy kawie z kolegami tutaj z Zielonej Góry i z południa 

omówić jak to możliwe, że dopuścili żeby Szpitalem źle zarządzano. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja przepraszam, ale 

te wypowiedzi to nie są pytania. Te pytania można zawrzeć w dwóch zdaniach. Proszę nie czytać 

dokumentów NIK, ani innych rzeczy z internetu.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka:  Szpital w Gorzowie jest bardzo ważnym 

tematem żeby tak po łepkach sobie go odpukać mówiąc brzydko. Mam teraz konkretnie, rozumiem, 

że sam projekt, sama procedura przekształcenia Szpitala to rzeczywiście to żaden problem. Pytanie 



65 

 

co dalej? I teraz moje pytania rzeczywiście skonkretyzuję. Czy Departament Zdrowia Urzędu 

Marszałkowskiego przygotował jakiś plan awaryjny, czy wielowariantowość tutaj cały czas szła. 

Czy po prostu jest to plan Pana dyrektora, a Departament Zdrowia po prostu bezdyskusyjnie 

to przyklepał? Czy przeanalizowano, bo to teraz na tym etapie, zanim dojdzie do aktu komercjalizacji, 

przedyskutowano co będzie jeżeli coś nam się nie uda? Bo to pytanie ja powtarzam jak mantrę, 

ale dalej odpowiedzi na to nie ma. Dalej, czy ktoś może mi przedstawić, to jest pytanie konkretnie 

do Pana dyrektora. Jaki kształt będzie miał Szpital w Gorzowie? Usłyszeliśmy, że Szpital 

po przekształceniu będzie szpitalem wielospecjalistycznym. Moje pytanie Panie dyrektorze - co 

to znaczy szpital wielospecjalistyczny? Jakie specjalizacje będą wiodące? Czyli co będzie ciągnęło 

rozwój naszego Szpitala w Gorzowie? Czy to zostało już omówione? Bo to uważam powinno być 

wyjściem do dyskusji o przekształceniu Szpitala, a nie dług. Dalej mam pytanie. Kontrakt z NFZ 

w momencie przekształcenia w spółkę oczywiście trzeba na nowo negocjować ten kontrakt i załóżmy, 

że NFZ będzie przychylny do tego. Czy to zostało omówione, że Szpital jeżeli przy przychylności NFZ 

przejmie ten kontrakt o takiej samej wysokości, to czy również nowopowstała spółka zapewni, zachowa 

te same świadczenia i oddziały? Czy to też zostało omówione z NFZ? Ja wiem Basiu to musi być, 

ale czy NFZ, czy w ogóle te rozmowy były prowadzone? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja przepraszam, ale proszę 

się naprawdę skoncentrować.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Dobrze. Czy zostało omówione w ogóle 

przekwalifikowanie Szpitala w spółkę z punktu widzenia ekonomicznego, no niech będzie, że cały czas 

o tym dyskutujemy, ale z punktu widzenia społecznego? Ponieważ trzeba pamiętać, że nasze                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

województwo się starzeje. W związku z powyższym są osoby starsze. Każde leczenie z powikłaniami 

jest kosztochłonne, żeby nie było, że potem będziemy pacjenta odsyłać, ponieważ nie ma miejsca. 

Ale, gdzie go odeślemy? Szpital – spółka będzie się rozwijał. Mam pytanie do Pana Dyrektora, do Pani 

Marszałek: co to znaczy, że szpital będzie się rozwijał? Czy jest opracowany plan finansowo-

inwestycyjny na lata 2014 i dalej? Organ założycielski przecież finansuje w szpitalu wszelkie inwestycje, 

remonty i tak dalej. Ale, ja nie widziałam w WPF środków zabezpieczonych na inwestycje w Szpitalu  

w Gorzowie Wlkp. Znowu powrócę do dyscypliny finansów publicznych, ponieważ NFZ tylko świadczy  

i pokrywa procedury medyczne, na zakup sprzętu itd., ale nie inwestycje, nie remonty. Dlatego pytam 

również Zarząd, o jakich inwestycjach mówimy, co to znaczy, że ten szpital będzie się rozwijał? I mam 

pytanie: czy ktoś mi powie, czy będzie w nowym szpitalu – spółce Rada Nadzorcza? Jakie będą koszty, 
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ponieważ na ten moment mamy Radę Społeczną, koszty zero, ewentualnie zwrot delegacji? I to są 

takie konkretne pytania: czy będzie ta Rada Nadzorcza i czy ktoś przeanalizował te koszty? Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

Pani Radna Elżbieta Płonka. Proszę krótkie wystąpienia. Później Pan Czesław Fiedorowicz i Pan Marek 

Zaręba. 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Panie Przewodniczący! Tylko chcę powiedzieć 

wyraźnie, że 2 lipca 2012 roku wyraziliśmy wolę, a dzisiaj wyrażamy zgodę. Żebyśmy tego nie mylili. 

Przed chwilą Pani Marszałek mówiła, że my znowu jakąś wolę wyrazimy. Nie, dzisiaj wyrażamy zgodę 

na powołanie spółki. Natomiast, do Pana Dyrektora Twardowskiego. Powiedział Pan rzecz taką 

dyscyplinującą, że Szpital nie może istnieć powyżej roku 2014. Na jakiej podstawie? Jeżeli 

Pan tak świetnie zarządza, tak cudownie Pan od sierpnia uzyskał zmniejszenie kosztów, chyba jakąś 

złotą różdżką, od 1 czerwca. Przepraszam, może powiedziałam złośliwie. To Pan świetnie może nadal 

ten SP ZOZ prowadzić powyżej roku 2014, ponieważ to nieprawda, że on nie może być szpitalem 

publicznym. Może być. Dlatego pytam: dlaczego Pan mówi, że nie może być, skoro on uzyskuje coraz 

lepsze wyniki bieżące. I zgłaszam wniosek formalny. Obawiam się, że ta spółka zlikwiduje niektóre 

oddziały w Gorzowie, dlatego proszę o rozważenie przez Zarząd Województwa wyłączenia z tego 

przekształcenia oddziałów niezbędnych dla szpitala i dla mieszkańców Gorzowa Wielkopolskiego 

podstawowych: chirurgii ogólnej, pediatrii...Zanim powołamy spółkę taka możliwość byłaby. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jeżeli mogę?  

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: A jeżeli nie, to wiadomo, że ograniczenie 

dostępności dla mieszkańców będzie, ponieważ pojadą sobie do Drezdenka się leczyć w tym zakresie. 

Do Barlinka, do Skwierzyny i tak to będzie wyglądać, ponieważ to nie są, aż tak bardzo dochodowe 

funkcje. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proponuję, 

najpierw Pani Marszałek Elżbieta Polak. Szanowni Państwo ustalmy zasady. Cały czas są zapytania 

radnych. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Ja, w związku z wypowiedzią Pani Marszałek. 

Pani Marszałek może mi odpowiedzieć.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Moment, Panie Radny. 

Proszę, Pani Marszałek.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Dziękuję bardzo. Faktycznie jest bardzo dużo 

pytań. One się często powtarzają, także dziękuję za głos. Kontrakt, pytanie czy spółka przejmie 

kontrakt? To jest uregulowane ustawowo. Zarząd przekształcając Szpital, 30 dni przed 

przekształceniem informuje Narodowy Fundusz Zdrowia i kontrakt przechodzi na zasadzie cesji. Także 

jest to uregulowane. Nie ma żadnego zagrożenia. Rozwój Szpitala. Tak, to nie tylko te oddziały, które 

są w tej chwili w strukturze. Zamierzamy rozwijać oddziały wysoko specjalistyczne, zwłaszcza 

onkologiczne na podstawie programu, który Zarząd przyjął wcześniej. Program został wypracowany 

przez zespół specjalistów, a dotyczy on zwłaszcza usług wysoko specjalistycznych, usług medycznych 

w leczeniu chorób nowotworowych. Taka debata już się przetoczyła, więc byłam przekonana, 

że Państwo wiecie. Wpisaliśmy budowę radioterapii do Programu Strategii Polski Zachodniej, gdzie 

została ograniczona znacznie liczba projektów kluczowych z 25 do 7. Ale wśród tych 7 jest właśnie 

budowa radioterapii. Także to są takie konkretne fakty, które chyba budziły tu najwięcej niepokoju. 

Natomiast, Pan dyrektor też był często wywoływany. Jeżeli Pan dyrektor mógłby osobiście 

odpowiedzieć, bo wiele pytań tutaj bezpośrednio było do Pana. I myślę, że najlepiej Pan to zrobi.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, część  

z tych pytań się powtarza. Nie wiem, czy to jest forma obstrukcji politycznych, żeby jak najdłużej 

zadawać pytania? Ja, prosiłem na początku, żeby szanować czas swój i innych, a nie bawić się w jakieś 

wypowiedzi.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący, w danym temacie można 

dwa razy zabrać głos, więc w końcu się dyskusja wyczerpie. Proszę się nie obawiać. Można? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Możemy siedzieć naprawdę 

długo.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący, można?  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Momencik, zaraz. 

Pan Czesław Fiedorowicz krótkie pytanie. Pani Płonka już była. Zgodnie z obietnicą - Pan Marek 

Zaręba, Pan Romuald Kreń i dalsze pytania, jeżeli będą. Proszę, Pan Przewodniczący Czesław 

Fiedorowicz. Za dużo jest osób zgłaszających się, od razu mówię. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Skoro, gazety piszą, że to jest 

najważniejsze głosowanie w tej kadencji, to być może 5 minut dłużej nie zaszkodzi. Aczkolwiek, nie  

w kategoriach ocen innych, tylko prośby o to, by nie przekazywać informacji, które są nieprawdziwe. 

One obrazują też naszą sytuację. Sejmik, który jakby nie czytał tej lawiny informacji, jaką jesteśmy 

zbombardowani. Akurat w sprawie przekształcenia Szpitala w Gorzowie Wlkp. jesteśmy zbombardowani 

przez te blisko 3 lata największą liczbą informacji. I tutaj Pani Radnej Płonce chciałbym tylko 

przypomnieć. Kiedy Pani była Wicemarszałkiem to zadłużenie Szpitala wynosiło 249 milionów, a po tych 

5 latach jest 259 milionów. Czyli przez 5 lat to jest 10 milionów. A już nie chcę mówić o tym, 

że za wszystkie miliony Pani odpowiada. Ani, też nie chcę mówić o tym, bo Pani Radna Winnicka 

powiedziała, że jakiś Marszałek z południa jest czemuś winny. Przypomnę tylko, że na tego Marszałka, 

na którego najbardziej narzekano w mediach, to był z SLD, Andrzej Bocheński. Tak dla przypomnienia. 

Chyba z południa. Aczkolwiek, chcę powiedzieć o tym, że ta współodpowiedzialność mówi o tym, 

że my musimy analizować fakty. I oczywiście, szanowna Pani Poseł Elżbieto Rafalska, nie mamy 

idealnego ustawodawstwa w Polsce. Ale, skoro jesteśmy państwem prawa, to szanujmy te ustawy 

i to prawo w sposób taki, jak ono mówi. Albo przekształcimy w tym roku ten Szpital i będzie on spółką  

i skorzystamy z tego oddłużenia, a jeśli nie, to po prostu Szpitala w Gorzowie Wlkp. nie będzie. 

I ja chociaż jestem z południa, ponieważ tu są wywoływane te upiory północy i południa, to w imię 

odpowiedzialności za to, że chcę, aby Szpital w Gorzowie był, to każdy tak racjonalnie myślący musi 

podjąć tą decyzję za przekształceniem, bo nie ma innej drogi. I wmawianie opinii publicznej, że jest 

jakaś trzecia droga, jest niestety kłamstwem przekazywanym do opinii publicznej pacjentom. Bardzo 

bym prosił. Choć wiemy o tym, że szpitale i publiczne, i nie publiczne dzielą się na dobre i złe. 

Wmawianie opinii publicznej, ze szpital przekształcony w spółkę wiąże się z możliwością niedostępności 

do tych usług, to ja zachęcam Panią na wycieczkę do Guben, gdzie jest prywatny szpital Ewangelickiej 

Fundacji „Wilke-Stift”, który jest ulubionym szpitalem mieszkańców. Mimo tego, że on jest prywatnym 

szpitalem, żadne usługi nie są tam niedostępne dla pacjentów. Ale z drugiej strony, jak Pani wróci 

do Gubina i muszę to powiedzieć, to mnie mieszkańcy Gubina pytają: dlaczego „Wy” zajmujecie 

się tylko Szpitalem w Gorzowie Wlkp., kiedy my w Gubinie szpitala już w ogóle nie mamy? A też 

chcemy. Skoro tutaj cały czas powołujemy się na mieszkańców Gorzowa, a co mieszkańcy Gorzowa, 
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a co mieszkańcy Gubina? Nie ma szpitala w ogóle i koniec. Niezależnie od tego z jakich powodów 

on przestał funkcjonować, to przestał funkcjonować. I chodzi o to, że jeśli mamy odrobinę determinacji, 

odwagi, ale też rozsądku, to nie możemy podjąć innej decyzji, jak oczywiście przekształcić. Ponieważ 

nie mamy innego rozwiązania. Właśnie jesteśmy pod tą ścianą, która zachęca nas do takiej decyzji. 

Zmusza nas do takiej decyzji. A koleżankom i kolegom radziłbym, żebyśmy czytali materiały, które 

mamy. Mam świadomość tego, że Zarząd Województwa będzie musiał przedłożyć wszystkie 

dokumenty, łącznie z kwestionariuszami, łącznie z dokumentami, aby proces przekształcenia 

przeprowadzić zgodnie z polskim prawem. Ja, mam zaufanie do Zarządu, że rzeczywiście tych norm 

prawnych dokona.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuje. Proszę, Pan 

Marek Zaręba.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Marek Zaręba: Nie wiem od czego zacząć. Zgadzam się, że nie 

mamy innego wyjścia. Szpital, żeby istniał musi być przekształcony. Sojusz Lewicy Demokratycznej nie 

ma pretensji o to, że musimy przekształcić, ponieważ będzie protestował. Mamy pretensje do Zarządu  

o to, że materiały, które powinny do nas trafić, żebyśmy mogli bardziej, jakby być przekonani  

o bezpieczeństwie tego przekształcenia, przy założeniu, że musimy przekształcać. To będziemy 

wiedzieli nad czym głosujemy, ponieważ będziemy wiedzieli, że będziemy bezpieczni po tym 

przekształceniu. Tutaj, nie wiem, czy Państwo zwróciliście uwagę, Pani Skarbnik wprowadziła 

88 dodatkowych milionów. I ja już teraz zastanawiam się, czy te dane, które Państwo podaliście 

są prawdziwe. Ponieważ, jeżeli umówimy się, że dług nasz jest pomiędzy 238, a 270 mln, gdyż on jest 

cały czas labilny, a maksymalnie możemy dostać z Warszawy 150 mln zł, to gdzieś 90 mln zł zostanie. 

Albo zostanie, że będziemy brali kredyt i Szpital będzie oddłużony, albo według tego wskaźnika 

zostanie gdzieś tam te 83 mln, czy 88 mln zł przy Szpitalu, ponieważ wypełnimy ten wskaźnik. Jeżeli 

mówimy o spółce, to żeby spółka nie rozpoczęła z kapitałem ujemnym, musimy aportem wnieść 

zabezpieczenie tego długu. Czyli rozumiem, ze nieruchomości, place, jakieś tam urządzenia, będą 

pokrywały ten dług. Proszę Państwa, Szpital w Zielonej Górze rocznie inwestuje 20 mln zł środków 

swoich własnych, ma 15 mln zł amortyzacji rocznie i gdyby nie inwestował, amortyzacja nie jest 

wydatkiem, jest tylko kosztem finansowym, to by miał 35 mln zł zysku. Więc, ja się nie boję o ten 

Szpital, jeżeli inżynieria finansowa przekształcenia zabezpieczy jego start. Nie będę mówił, że Szpital 

w Gorzowie ma od razu inwestować, ponieważ najpierw ma spłacić ten dług, prawda? Więc nie może 

inwestować i spłacać dług, gdyż zabraknie po prostu pieniędzy. Musi bardzo powoli wychodzić z tego 
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zadłużenia. Natomiast inwestować ze środków zewnętrznych, które nie będą obciążały jego budżetu. 

Rozumiem w ten sposób, że struktura zobowiązań, która zostanie przy Szpitalu, będzie dla niego 

bezpieczna. Bezpieczna w jakim sensie? Te prawa upadłościowe spółek handlowych mówią o tym, 

że każdy z wierzycieli, może w każdej chwili zażądać spłaty. Jeżeli to będą gorące zobowiązania, 

nie poukładane, może to być niebezpieczne. Druga sprawa - na pewno Szpital na początku będzie 

potrzebował trochę kapitału, ponieważ nie może startować od zera przy obciążeniach. Nad tym też 

trzeba się zastanowić i też tu spokojnie o tym informować. Szkoda, że nie mamy tego, o czym mówił 

Pan Mecenas, papierów. Wiem, że wszystkich nie możemy dostać, ponieważ one wynikają tak, jak Pani 

Marszałek powiedziała, że dopiero trzeba zlecić. Firma bardzo dobra, zajmująca się inżynierią 

przekształcania takich podmiotów w spółki może to przygotować. Ale, my możemy mówić. Proszę 

Państwa, przekształcenie w Polsce SP ZOZ-u w spółkę jest karą. To nie jest nagroda. To jest kara, 

proszę Państwa. Jak prześledzicie przekształcenia wszystkich szpitali w Polsce, może jeden 

ten pierwszy pleszewski od Pachciarzowej był przekształcany w spółkę bez długów, albo z minimalnym. 

Jak się przyjrzycie Państwo, to wszystkie szpitale ratowały się wychodząc z SP ZOZ-u, przekształcały 

się w spółkę. Także jest to kara dla szpitala. Na pewno. Ale my nie mamy innej możliwości. Troszeczkę 

polityki, proszę Państwa, wszyscy my tutaj odpowiadamy za to, że Szpital się zadłużał od 1999 roku. 

Pamiętacie Państwo, że raz opozycja, później koalicja chodziła ze związkami i mówiła: „nie zwalniajcie 

ludzi, trumna, Gorzów, gdzie są nasi pracownicy, pacjenci na ulicy” itd., każdy wykorzystywał politykę w 

ochronie zdrowia. I lewa strona i prawa. Także równo bym rozłożył na wszystkie partie to, do czego 

teraz jesteśmy zmuszani, czyli do przekształcania. Jeżeli chodzi o program naprawczy, to on jeszcze 

nie jest realizowany de facto. Ponieważ z tych danych, które ja tutaj mam, mogę powiedzieć, że 

zwolnienie 50 osób w zasadzie Pan dyrektor nam przygotował porównanie lat 2011-2012 zatrudnienia, 

to w zasadzie ono się nie zmieniło. Rzeczywiście dziwne jest 942 tys. wzrostu wydatków na 

administrację. Być może to jest ogólne hasło, być może są tam jakieś inne zadania. Przychody obu 

szpitali wojewódzkich są bardzo duże, ogromne w skali Polski. Te szpitale powinny tak, jak Szpital 

Wojewódzki w Zielonej Górze mieć 30 mln do 35 mln zysku rocznie, przy takiej strukturze przychodów, 

naprawdę. Tak, jak Szpital Wojewódzki w Zielonej Górze, tak i Szpital w Gorzowie Wlkp., bez obciążeń 

będzie dawał sobie radę. Tylko my, jako Klub boimy się tej inżynierii, tego zabezpieczenia tego startu, 

żeby coś dodatkowego nie wyszło, czego my byśmy później żałowali, ponieważ byliśmy nie 

przygotowani i glosowaliśmy „za”. A można było wcześniej, czy zrobić audyt, czy zaprosić firmę, która 

już wcześniej przekształcała np. szpitale, która by nam instrumentalnie pokazała, że tego się nie bójcie, 

to można zrobić w ten sposób. I my byśmy wtedy spokojnie mogli głosować „za”.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Moment, Pan Radny 

jeszcze mówi. Proszę, Pan Marszałek Kreń.  

 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Romuald Kreń: Szanowny Zarządzie, Szanowni 

Państwo Radni i Szanowni Goście. Ja bym bardzo, ale to bardzo chciałbym podziękować Panu 

Doktorowi za zabranie głosu. Mieli Państwo okazje wsłuchać się, jeżeli komuś jeszcze starcza siły 

na merytoryczny, wyważony głos. Ja się z wszystkimi danymi, które Pan Doktor tutaj przedstawił 

utożsamiam. Chociaż, poskarżę się. Na jednym z takich spotkań, z drużyną Pana Doktora musiałem 

wysłuchiwać, prawie jak sołtys na zebraniu gminnym odpowiadałem. Szczególnie zależy mi na Panu 

Radnym Pańtaku, którego darzę estymą i też się zgadzam. Panie Mecenasie: tak, przyznaję 

powinienem Państwu przedstawić chociaż w jakiejś części te dane, o które Pan prosi. A mianowicie: 

czy umowa spółki od samej nazwy nie jest ważna? Jest, drodzy Państwo. Prawa, obowiązki, organy, 

zarząd, rada nadzorcza, regulamin organizacyjny. Ale, cóż z tego, gdybym dostarczył je dzisiaj, skoro 

nie potrafiłbym i mógłbym się spotkać z zarzutem Pana Mecenasa: a tak ważna rzecz jak kapitały, 

czemu tam jeszcze nie ma? Nie mogę tej kwestii najważniejszej jeszcze dzisiaj Państwu przedstawić. 

Jako Marszałek, któremu podlega zdrowie, jako osoba, która będzie odpowiedzialna za przedstawienie 

rekomendacji Zarządowi, potem Sejmikowi, tych wariantowych rozwiązań, czemu mówię wariantowych, 

czemu to jest „randka w ciemno” i macie głosować w „toto-lotka”. Tak, drodzy Państwo, ponieważ 

my jeszcze pewnych szczegółów nie znamy do końca. Jest mi przykro. Padło tutaj dzisiaj określenie 

z ust Pana Mecenasa: czemu ja nie znam, skoro Pan dyrektor już załączniki przedstawił i to kilka 

miesięcy temu. Zgoda. To jest taka wielkość, stos. Czemuż tylko jednego Radnego miałbym wyróżnić. 

Ale, skoro wiem, że dyrektor ma obowiązek te załączniki przynieść mi zweryfikowane za miesiąc. 

A więc każdy z Was mógłby mi zadać pytanie: a tam jeszcze te dane nie są ważne? Nie są. Chociażby: 

dyrektor za kilka dni mi dostarczy dokument finansowy, z którego będzie wynikało, jakie są dochody 

tego roku. Tak, ale ja mogę powiedzieć, że dopiero prawidłowy ten dokument będzie na marzec, kiedy 

się rozliczy z NFZ-tem. Ba, a ja chciałbym mieć go może sprawdzonego przez nie zależnych audytorów. 

Ba, trzy razy liczę ten współczynnik zadłużenia na dzień poprzedzający zgłoszenie i tak dalej. Drodzy 

Państwo, ostatnia rzecz, ponieważ chcę to potem rekapitulować politycznie. Argumenty już wybrzmiały. 

Chcę tylko pochylić głowę, że zgadzam się z częścią Państwa, że mógłbym Państwu więcej tej wiedzy 

przynieść, ale naprawdę spotkałbym się również z zarzutem, że: a jeszcze tego nie mam. Chociażby 

taka najważniejsza rzecz - jeżeli ktoś z uwagą się wsłuchuje, że samo powołanie spółki nie jest lekiem 

na całe zło, nie jest to panaceum. Ponieważ dobre zarządzanie, to gdybyśmy nawet przedstawili 

te wszystkie dokumenty i załączniki, mogę się spotkać z zarzutem, najważniejszą kwestią jest podanie, 
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jaka osoba będzie Prezesem. Czy ona daje gwarancję i rekomenduje do prawidłowego zarządzania, 

też jest ważne. Czas mnie będzie ponaglał, a ja muszę przedstawić i zanieść do organów, do KRS 

i do innych, już nazwisko Prezesa, wszystkich członków rady. A, jak ja mam się w Gorzowie udać 

do kogoś i prosić go: czy Pan by się zgodził? A on mówi: człowieku, nie spal mnie na starcie, ty najpierw 

powiedz, że ta spółka się przekształci. Masz jeden głos przewagi w Sejmiku i mi chcesz proponować, 

jeszcze prasie powiedz to. A więc, drodzy Państwo, tych szczegółów, których Państwo nie otrzymali jest 

dużo. Ale jeden Państwu mogę dać gwarancję. Dziękuję za głos Kolegi Fiedorowicza.     

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Romuald Kreń: Już kończę, naprawdę. Obiecuję, 

że tylko 30 sekund. Drodzy Państwo, o jednym Państwu daję gwarancję. To jest tylko sprzeczanie 

się, czy spółka źle zarządzana będzie dryfowała do portu upadłości. Ja, Wam dzisiaj daję gwarancję, 

że, jeżeli tej uchwały nie podejmiemy, to stoimy na równi pochyłej. Nie mówimy o upadłości, 

czy likwidacji przeczytała to Pani Barbara, czy wszyscy radni, którzy z jakichś powodów, braku 

szczegółów dzisiaj nie uzyskali by wiedzy pełnej, mają świadomość, że musieli by podnieść rękę 

co roku za około 40 mln zł długu wspierania tego podmiotu. Drodzy Państwo, wiem, że nie zaspokoiłem 

ciekawości  wszystkich. Zobowiązuję się przed Państwem, że te symulacje, nad którymi pracuje zespół, 

a jest ich kilka, w najbliższym czasie przedstawię Sejmikowi, Zarządowi do akceptacji. A, jeżeli komuś 

te dane będą potrzebne, Zarząd chciałby przejąć więcej zobowiązań niż wskazuje na to ustawa. 0,5 

chcielibyśmy, żeby to było 0,38, a więc wyraża to się przejęciem zobowiązań na kwotę około 90 paru 

mln zł. z tym też ekonomiści z Uniwersytetu Ekonomicznego, czyli dawnej Akademii Ekonomicznej 

podpowiadają, że jest sposób nie przekazywania aportu i pokrycia kapitału ujemnego spółki poprzez 

konwersję, ale też bym dzisiaj tego wątku nie chciał przed Państwem rozwijać. Najbliższe tygodnie 

te niepokoje Państwa radnych rozwieją. Dziękuję bardzo.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proponuję 

tak: Pan Radny Andrzejczak, Pan Radny Pańtak i dwaj Panowie. Ale kończymy już dyskusję. Krótko  

i na temat. Proszę.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak: Pani Marszałek, w obliczu mnogości 

pytań Pani dość zręcznie odpowiada na niektóre mówiąc zresztą, że się powtarzamy.  

A w konsekwencji, jak ktoś czegoś nie rozumie, to najprawdopodobniej nie doczytał. Nie ma naprawdę 
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wielu spraw istotnych z punktu widzenia programu naprawczego, który Zarząd przyjął. I żeby nie rodzić 

mnogości pytań, zapytam wprost: jest program funkcjonowania szpitala po przekształceniu jego  

w spółkę, dlaczego w piątek na Komisji Zdrowia dowiedzieliśmy się, że on jest tajny i dopiero może 

być ujawniony po głosowaniu? Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ponieważ, gdyby był jawny, 

nie był by tajny, Panie Radny. Proszę, Pan Radny Pańtak krótkie pytanie. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Dziękuję. Panie Przewodniczący, Pani 

Marszałek, spór między nami nie jest o to, czy przekształcać Szpital. Tylko, że Pani chce, żeby Zarząd 

otrzymał upoważnienie blankietowe. To upoważnienie blankietowe myśmy już dali, bodajże w lipcu. 

Natomiast, my chcemy to samo minimum pewnych danych, o których Pan powiedział teraz. Dziękuję 

za konsultacyjny głos Pana Marszałka, który przed chwilą zabrzmiał. Oczywiście, oprócz tego, żeby 

dać aport można skapitalizować użytkowanie i różnie to wszystko można robić. I nasze głosy 

nie są, żeby robić obstrukcję. My naprawdę chcemy podjąć wiedzę, ponieważ za to chcemy 

odpowiadać, a nie Zarząd robi za nas wszystko lepiej. Ja też chcę wiedzieć, ponieważ też ponoszę 

odpowiedzialność i też mamy twarz swoją przed ludźmi. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję, za glosy „za” 

ze strony Radnych Klubu SLD. Proszę, dwaj Panowie krótkie pytanka.    

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Powiem tak. Miałem taki dylemat - złamać 

dyscyplinę klubową i głosować „za” restrukturyzacją, ale po tak płomiennym wystąpieniu Marszałka 

Krenia, ośmielę się twierdzić, że każdy radny powinien dwoma rękoma głosować przeciwko 

restrukturyzacji. Zdecydowanie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Proszę, Pan Radny Paluch. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ja też, jestem pod wielkim wrażeniem wystąpienia 

Senatora Dowhana. Panie Senatorze, jestem pod wrażeniem pańskiego wystąpienia. Chciałem zapytać 

o taką o to rzecz: czy podczas pańskiej już prawie półtorarocznej działalności senackiej poruszał 

Pan ten problem z Ministrem Zdrowia? 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja, przepraszam, ale to nie 

dotyczy szpitala gorzowskiego, Panie Radny. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Proszę, mi dać powiedzieć. Mam prawo, chociaż 

ad vocem z Panem Senatorem polemizować. Czy złożył Pan interpelację w sprawie tego Szpitala 

i jak pańska troska odzwierciedliła się w pańskiej pracy senackiej? Ponieważ przed chwilą 

przeglądnąłem stronę internetową senatu i ani widu, ani słychu, jeśli chodzi o szpital gorzowski. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Ale, uważam, 

że może później. Szanowni Państwo, te wypowiedzi moim zdaniem są już nie konstruktywne. Wobec 

tego o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą 

Komisji Panią Bożenę Osińską. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Komisja 

Zdrowia pozytywnie zaopiniowała  uchwałę w sprawie komercjalizacji Szpitala, stosunkiem głosów: 

6 za, 5 przeciw, wstrzymujących brak.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Komisja zaopiniowała 

pozytywnie stosunkiem głosów: 6 za, 3 przeciw.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wpłynęły 

dwa wnioski o głosowanie imienne, w sumie trzy, czyli Klub Radnych PO, PSL i SLD. Na podstawie 

paragrafu 32 punktu 4 Statutu Województwa Lubuskiego: na wniosek klubu radnych, zgłoszony 

na piśmie, przewodniczący obrad zarządza głosowanie imienne. Punkt 5: w głosowaniu imiennym 

przewodniczący obrad lub wyznaczony przez niego wiceprzewodniczący Sejmiku odczytuje z listy 
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obecności nazwiska radnych, którzy głosują „za” lub „przeciw” lub „wstrzymuje się” i potwierdzają swoje 

głosowanie na kartach z pieczęcią Sejmiku oraz imieniem i nazwiskiem, składając je do protokołu. 

Jesteśmy przygotowani. Będę odczytywał listę nazwisk. Najpierw rozdamy jednak karty do głosowania. 

Chcę przypomnieć, że karty są imienne. Czy wszyscy radni otrzymali karty do głosowania? 

Przypominam, że obowiązuje zasada czytelnego podpisu. Czy radni są gotowi? Proszę skreślić 

„za”, „przeciw” lub „wstrzymuje się” i czytelnie podpisać. Teraz będę odczytywał nazwiska radnych. 

Karty do głosowania będzie odbierać Pani Dyrektor Biura Sejmiku.  

 

Bogusław Andrzejczak: Jestem przeciw. 

Tadeusz Ardelli: Jestem przeciw. 

Józef Bartkowiak: Jestem przeciw.  

Roman Dziduch: Jestem za. 

Edward Fedko: Jestem przeciw.  

Czesław Fiedorowicz: Jestem za.  

Ireneusz Ganczar: Jestem za. 

Grzegorz Grabarek: Jestem przeciw.  

Lidia Gryko: Jestem przeciw.  

Zbigniew Kołodziej: Jestem za.  

Zbigniew Kościk: Jestem przeciw.  

Jarosław Kropski: Jestem za.  

Barbara Kucharska: Jestem za.  

Mirosław Marcinkiewicz: Jestem za.  

Tomasz Możejko: Jestem za.  

Bożena Osińska: Jestem za.  

Zdzisław Paduszyński: Jestem za.  

Tadeusz Pająk: Jestem za.  

Robert Paluch: Jestem przeciw.  

Kazimierz Pańtak: Jestem przeciw.  

Elżbieta Płonka: Jestem przeciw. 

Elżbieta Polak: Jestem za.  

Grażyna Stawowczyk: Jestem za.  

Stanisław Tomczyszyn: Jestem za.  

Leszek Turczyniak: Jestem za.  
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Paweł Tymszan: Jestem przeciw.  

Mirosława Winnicka: Jestem przeciw.  

Tomasz Wontor: Jestem przeciw.  

Zaborowski Bogusław: Jestem za.  

Marek Zaręba: Jestem przeciw.   

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę jeszcze 

Radnych o podpisanie tej listy, którą odczytałem. Po kolei. Jeszcze nie ogłosiłem przerwy. Panowie 

jeszcze minutę, zakończmy wszystkie sprawy proceduralne. Minutę czasu i zaraz zrobimy dłuższą 

przerwę. Poczekajmy na wynik. Proszę, żeby radni podpisali listę tą, z którą chodzi pracownica Biura 

Sejmiku. To jest lista potwierdzająca odbiór karty. Żeby nie było żadnych wątpliwości, że karty zostały 

odebrane. Bardzo proszę, żeby wszyscy radni podpisali listę potwierdzającą odbiór karty. Karty 

stanowią załącznik do protokołu, są jawne imienne i nie ma tutaj żadnych innych elementów.  

Szanowni Państwo, podaję wyniki głosowania imiennego uchwały w sprawie przekształcenia 

Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie Wielkopolskim w spółkę  

z ograniczoną odpowiedzialnością – druk nr 391.  

Za 16, przeciw 14, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, ze uchwała została podjęta. 

Dziękuję bardzo. Ogłaszam 35 minut przerwy, do godziny 16:00.  

 

Karty z głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIV/358/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

przekształcenia Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie Wielkopolskim 

w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, 

zapraszam do stołów. Rozpoczynamy dalsze obrady. Przed nami punkt 9.  

 

Do punktu 9. 
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Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regionalnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 

dla Województwa Lubuskiego na lata 2012-2015” – druk nr 368, wersja 2. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Łucję Wojewódzką, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są zapytania, wystąpienia 

klubowe? Proszę, Pan Radny Czesław Fiedorowicz. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Odbyliśmy jedną debatę. Mam takie uwagi. 

Jedna, taka porządkowa, ponieważ chyba w paragrafie 1 tej uchwały ktoś zjadł słowo ”zdrowia”. To taka 

porządkująca uwaga, mówiąca o pewnym porządku pisania dokumentów. Może to też jest przyczyną 

do tej krytyki. Natomiast w uzasadnieniu mamy wpisane, że Sejmik, czyli „My”, mamy do tej rady wybrać 

dwóch, albo jednego członka z pośród kandydatów przedstawionych. Mamy tutaj zaproponowanych 

konkretnych kandydatów. A, gdzie jest ta lista 5, 10 kandydatów wskazanych przez Wojewodę, 

10 wskazanych przez Wojewódzką Komisję Dialogu Społecznego, 10 wskazanych przez Radę Pożytku 

Publicznego?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przepraszam, Panie Radny, 

ale Pan chyba mówi o punkcie 10.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: A, my jesteśmy w punkcie 9. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Przepraszam bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czy są zapytania, 

wystąpienia klubowe? Nie widzę.  

 

Opinia Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych (pozytywna) stanowi załącznik nr 23 

do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Regionalnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 

dla Województwa Lubuskiego na lata 2012-2015” – druk nr 368, wersja 2 poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 25, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/359/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

przyjęcia „Regionalnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Województwa Lubuskiego 

na lata 2012-2015” stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Do punktu 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia – druk nr 380. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę o zabranie głosu 

Panią Katarzynę Jurczak, Dyrektora Biura Sejmiku.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Dyrektor Biura Sejmiku Katarzyna Jurczak: Czy mam od razu odpowiadać na pytanie Pana Radnego 

Fiedorowicza? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jeżeli chodzi o to pytanie 

odpowiem Panu w ten sposób. Kandydaci, którzy zostali zgłoszeni są zapisani w tej uchwale. I teraz 

poszczególne ciała statutowe przedstawiały swoich kandydatów. Znajdują się oni tutaj. Nie mamy 

wpływu na obsadę tychże miejsc. Sejmik może wypowiadać się tylko i wyłącznie w postaci dwóch 

kandydatów z ramienia jego. Proszę, Panie Radny. 
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Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Przepraszam. W uzasadnieniu mamy 

nawet to napisane. Nie chcę przywoływać tej ustawy. Sejmik Województwa wybiera dwóch członków 

spośród kandydatów wskazanych przez Wojewodę. Czyli może wskazać nam piętnastu, 

a my wybieramy dwóch najlepszych. Dwóch członków spośród kandydatów wskazanych przez 

Wojewódzką Komisję Dialogu Społecznego. Ja, rozumiem, że to do nas należy, których my wybierzemy 

spośród tych wskazanych. A, to nie jest powiedziane tak, że ma wskazać nam dwóch. Chyba, 

że to uzasadnienie jest źle napisane. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny Pańtak. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Tu akurat muszę się z Tobą nie zgodzić, 

Czesław. Mianowicie, dwóch i dwóch wskazał. My w zasadzie mamy tylko jeden ruch, czy dwa ruchy, 

ponieważ mamy dwóch z inicjatywy Sejmiku. I tu jest nieprawidłowość, ale ja jej nie podnoszę, 

ponieważ są to osoby, które były w poprzedniej kadencji i one się sprawdziły. Powinno być tak, 

że my mamy najpierw wybrać tych dwóch, a później całą Radę. My tylko konstruujemy Radę. 

Deklaratoryjna nasza uchwała jest. Wojewoda sobie wskazuje, my nie możemy wybierać spośród tego. 

On wskazuje dwóch, a my mogliśmy tylko jednego, pierwszego i drugiego. Robiliśmy to w poprzedniej 

kadencji. Ale, np. jeżeli chodzi o przedstawicieli Sejmiku to był rzeczywiście może pewien skrót  

działania, ale to były osoby z poprzedniej kadencji. Myśmy to na Komisji podnosili, ale ponieważ 

są to osoby, które się sprawdziły to nie chcieliśmy grzebać w tych kandydaturach. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Proszę, Pan Radny 

Czesław Fiedorowicz.     

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Ja, rozumiem, że do pewnych rozwiązań 

się przyzwyczajamy. I to wcale nie jest dobry obyczaj, ponieważ jeśli mówimy o tym, że to do nas 

należy wybór dwóch kandydatów spośród wskazanych przez Wojewodę, to wcale Wojewoda 

ma nie przedstawiać nam dwóch. Dobrze, ja czytam uzasadnienie tej uchwały. Jeśli jest ono źle 

sformułowane, to prosiłbym, żeby właśnie takich uzasadnień nie było. Jeśli my mamy wybrać tych, 

których Wojewoda wskazuje i Wojewoda nie może wskazać więcej. Jeśli mamy wybrać wskazanych 

przez nie tylko Wojewodę, ale konkretne instytucje, to oczywiście tak. Natomiast, oczywiście ten skład 

jest dosyć dziwny i te kandydatury są dosyć dziwne.    
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Dyrektor Biura Sejmiku Katarzyna Jurczak: Czy ja mogłabym się odnieść, jeżeli chodzi o konstrukcję 

uzasadnienia? Uzasadnienie powstawało na bazie zapisów wprost z ustawy. Natomiast Wojewoda, 

czy inny organ, który wskazywał swoich kandydatów, mógł wskazać więcej niż jest to w wykazie składu 

liczby wskazywanych do Rady. Natomiast, akurat tak się złożyło, że instytucje, które wskazywały 

lub organy, które wskazywały swoich kandydatów, wskazały konkretnie w takiej ilości, w jakiej mogli 

zasiadać w Radzie.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny 

Zbigniew Kościk.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Ja mam innego rodzaju refleksję i problem. 

Jakoś kojarzę Pana Ostroucha, Pana Gierczaka, Pana Sierżanta, Pana Porwicha, Pana Woźniaka  

i Pana Ciepielę. Wszyscy oni w zasadzie są z Gorzowa Wielkopolskiego, może z wyjątkiem Pana 

Sierżanta. I chciałem zapytać, czy te pozostałe osoby, reprezentują trochę inną prowincję terytorialną 

niż Gorzów Wielkopolski i najbliższe okolice, ponieważ, przypomnę, że oddziałem NFZ jest Zielona 

Góra? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie Radny, generalnie 

trudno odpowiedzieć na to pytanie, ponieważ mamy takie, a nie inne kandydatury.  

 

Dyrektor Biura Sejmiku Katarzyna Jurczak: Wszyscy Państwo dostaliście takie krótkie notki 

biograficzne na temat każdego z poszczególnych kandydatów. Tak, w dzisiejszych materiałach. 

Zgodnie z sugestią przedstawioną przez członków Komisji Zdrowia.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę. Czy mamy Radcę 

Prawnego? Rozumiem, że głosujemy całość uchwały, tak? Pani Pracel, proszę do mikrofonu, jeżeli 

można, będzie się nagrywać.  

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Dzień dobry Państwu. Sejmik ma prawo wyboru dwóch swoich 

przedstawicieli. I tu ma dowolność, jeżeli chodzi o wskazanie osoby, które mogą być wskazane w skład 

Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia. Natomiast, jeśli chodzi  

o kandydatów wskazanych przez podmioty, które są wymienione, ma dowolność wyboru spośród 

kandydatów, którzy są zgłoszeni. Tylko i wyłącznie. Więc, jeśli chodzi o osoby wymienione w punktach 
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porządkowych od 3 do 9, to tu nie ma swobody, żeby wybrać innych poza tymi, którzy zostali wskazani. 

Pytanie tylko - ile te podmioty, które są upoważnione do wskazania tych osób, tych kandydatów 

wskazali, żeby ocenić, czy istnieje możliwość wyboru innych, czy też nie? Natomiast, proszę Państwa, 

chcę zwrócić uwagę, że kadencja Rady już upłynęła i nie można czekać w nieskończoność  

z powołaniem Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia, ponieważ 

nie będzie organu ustawowego. Jeśli chodzi o kwestię możliwości wyłonienia innych, aniżeli 

określonych w tej uchwale osób, to tylko Państwo macie swobodę, jeśli chodzi o punkt 1 i punkt 2. 

Natomiast w stosunku do pozostałych to możemy się tylko i wyłącznie ograniczać do kręgu tych 

kandydatów, którzy są wskazani. Jeżeli jest więcej niż miejsc powiedzmy tych mandatowych, to można 

wybierać spośród tych wskazanych kandydatów. Ale tylko i wyłącznie z pośród tych, którzy zostali 

wskazani przez podmioty uprawnione. Więc pytanie zasadnicze - ilu kandydatów zostało wskazanych 

przez te osoby? Jeśli więcej niż liczba mandatowa, to Sejmik ma prawo wyboru i ma możliwość 

głosowania nad zmianą kandydata wskazanego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Tomasz 

Wontor.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Pani Mecenas, jeżeli 

można jeszcze? Zgoda, my nie możemy zgłaszać swoich kandydatów z uwagi na to, że są podmioty, 

które mają do tego uprawnienia, a my nie. Ale, przecież możemy zagłosować i nie poprzeć takiego 

kandydata, nie wybrać go. Nie zgłaszać swojego, ponieważ nie możemy, ale możemy go nie wybrać, 

po prostu. Możemy, czy nie możemy? Tak, albo nie, Pani Mecenas? Ja, np. będę głosował przeciw 

i co, przecież nikt mnie nie zmusi? 

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Jeśli ustawodawca przewiduje możliwość wyboru, to oczywiście 

Sejmik musi mieć faktycznie taką możliwość. Więc może być taka sytuacja, nie można jej wykluczyć, 

że kandydat wskazany przez podmiot uprawniony nie uzyska akceptacji. Więc, ja nie wykluczam takiej 

możliwości, że jeśli Sejmik nie chce wybrać wskazanego kandydata, to go nie wybierze. To wtedy 

należy wystąpić do tego podmiotu uprawnionego o wskazanie kolejnej kandydatury, która uzyska 

akceptację ze strony Sejmiku. Chciałabym jeszcze uzyskać informację, ponieważ nie mam tej wiedzy - 

czy podmioty, które są uprawnione do wskazania kandydatów, wskazały większą ilość niż miejsc 

mandatowych, czy tylko tyle ile tutaj jest? 
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Dyrektor Biura Sejmiku Katarzyna Jurczak: Wskazały tylko tyle, ile jest tutaj przewidziane.    

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Więc, jeśli któryś z kandydatów, jeden, czy dwóch nie uzyska 

akceptacji w ten sposób, że... Radni mają tylko projekt uchwały, tak? To radni maja możliwość zmiany 

tegoż projektu, jeśli któryś z kandydatów wskazanych przez upragniony podmiot nie uzyskał akceptacji. 

Dosyć iluzoryczną staje się możliwość wyboru dwóch spośród dwóch zgłoszonych, ponieważ tutaj  

w zasadzie nie ma żadnego wyboru. Podmiot uprawniony powinien wskazać taką ilość kandydatów, 

aby Sejmik miał możliwość wyboru, czyli wypowiedzenia swojej własnej woli, a nie na zasadzie głosuję 

na kandydatów przedstawionych, ponieważ istnieje taka możliwość. Ale zasadniczo Sejmik powinien 

mieć możliwość wyboru z pośród kandydatów zgłoszonych.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Jeszcze moment, 

Pani Mecenas. Czy my możemy zatem, ponieważ jesteśmy najwyższą władzą, jako Sejmik, 

przegłosować tą uchwałę dzisiaj, ale na tej zasadzie, że rozpoczynamy głosowanie imienne niemalże 

nad każdą osobą, która tutaj jest na zasadzie punktowej. I teraz biorąc pod uwagę, ze jest tak: 

Kaszkowiak, Macała, Ostrouch, Gierczak, Sierżant, Porwich, Woźniak, Malinowski, Ciepiela, że każda  

z tych osób, które znajdują się w tejże uchwale otrzyma głosy za, przeciw, wstrzymujące się. Stworzymy 

kartę do głosowania i wtedy stanie się tak, że np. niektóre osoby mogą uzyskać naszą rekomendację,  

a niektóre nie.  

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Tak. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czy istnieje możliwość 

zrobienia szybko takich kart do głosowania? Ma Pani rację.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący, żebyśmy nie wylali 

dziecka z kąpielą. My możemy wybrać całość, albo nie wybrać. Nie możemy manipulować w składach 

organów suwerennych, które zostały wskazane. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pan Radny 

Ardelli. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Ja myślę, że to Sejmik 

powinien zdecydować, czy będzie głosować całą listę, czy na poszczególne osoby będziemy głosować. 

Od tego powinniśmy zacząć.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pan 

Marcinkiewicz.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Ja też potwierdzam to, co tutaj Kaziu 

mówił przed chwilą. My powinniśmy głosować na tą listę. To nie my wskazujemy tych kandydatów, tylko 

uprawnione organy. I jeżeli my nie przyjmiemy tej listy, my wskazujemy tylko dwie osoby. Proszę 

Państwa, nie wariujmy. Chyba, że nie wybierzemy tej listy, czyli tak, jak usłyszeliśmy w dalszym ciągu 

nie będzie Rady Nadzorczej i wystąpimy o kolejne osoby. Chyba, że dostaniemy te same, ponieważ 

osoby, które wskazały mogą je zgłaszać.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny Czesław 

Fiedorowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Jedno słowo. Jesteśmy, proszę 

Państwa, swojego rodzaju notariuszem w tym momencie, przy tym głosowaniu. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Oczywiście nie będąc prawnikiem  

w odróżnieniu od Pana Radcy Pańtaka, wskazuję jednak na problem szacunku do prawa. 

Pan Wojewoda, jako instytucja często kwestionuje uchwały z powodów bardzo błahych. Już mówię 

dlaczego. Jako Poseł napisałem interpelację wskazując, że województwo lubuskie najrzadziej korzysta 

z instytucji tak zwanej „nie istotnego naruszenia prawa”. Wpisaliśmy do ustawy, kiedy tworzyliśmy 

system, a tworzyłem ten system, taką możliwość, aby w przypadku nie istotnego naruszania prawa 

nie uchylano uchwał. Województwo lubuskie w tej mierze bryluje w Polsce. Najrzadziej stosuje 

tą instytucję. Jeżeli w ustawie zapisano, że Wojewoda ma wskazać kandydatów, których my mamy 

wybrać, to jeśli traktuje poważnie prawo, a my mamy wybrać, to znaczy, że mamy wybrać z pośród 

większej liczby kandydatów niż dwóch, których on może desygnować. Inaczej takiego zapisu prawa 

by nie było. Jeśli mówimy o szacunku dla prawa, to właśnie chciałem też zapytać - czy Sejmik 

zaproponował więcej kandydatów niż dwóch i z pośród tych dwóch Komisja, albo jakiś inny organ 

wybrała tych dwóch? Jeśli nie, to sami też dajemy zły przykład. Być może jest to problem tylko 
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interpretacji. Moim zdaniem jest to pewna nielogiczność, mówiąca o tym, że albo mamy się zgodzić 

z kandydatami zaproponowanymi, a wybór w postaci takiej, że ktoś przedstawia kandydatów, 

a my mamy to przyjąć, nie jest w żadnej mierze, ani logiczny, ani możliwy do przeprowadzenia.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny Pańtak. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Proszę Państwa, o ile część pierwsza 

wypowiedzi jest to „kamyk do naszego ogródka”, że my na Komisji to mówiliśmy. Nie wybieraliśmy 

własnych kandydatów. Powinna to Komisja Zdrowia zaakceptować. Ale, ja się z tym zgodziłem tak, 

jak mówiłem, ponieważ były to osoby, które pełniły poprzednią kadencję, ok. Natomiast, przeczytam 

przepis. My nie wybieramy, my powołujemy. Czytam przepis: w skład Rady Nadzorczej Oddziału 

Narodowego Funduszu Zdrowia wchodzi dziewięciu członków będących ubezpieczonymi, 

zamieszkujących na obszarze działania danego województwa funduszu, powoływani przez Sejmik 

Województwa, w tym dwóch wskazanych itd. Czyli my nie wybieramy, tylko ... Dobrze powiedział tutaj 

Mirek, że my jesteśmy tutaj notariuszami. Oczywiście, my możemy nie powołać ich, a oni znów 

nam przyślą tych samych. I możemy sobie tak robić, a Rada nie będzie miała żadnej kontroli 

społecznej. I będzie to, co pasuje dyrektorowi Oddziału. Naprawdę my nie mamy możliwości 

pojedynczego głosowania. Możemy nie przyjąć i wtedy znów oni muszą wskazać. Nie możemy grzebać. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przepraszam, ale z tego, 

co zrozumiałem z wypowiedzi Pani Pracel, mamy możliwość przegłosowania pojedynczego. 

Czy na listę?  

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Przeprasza, a propos wypowiedzi Pana Mecenasa Pańtaka. Przepis 

mówi o powołaniu dwóch członków spośród kandydatów. Jeden członek spośród kandydatów 

wskazanych to jest quazi wybór. To znaczy, że powinno być więcej kandydatów spośród, których 

Sejmik wybiera. Proszę Państwa, to jest propozycja, jeśli któryś z kandydatów nie uzyska wymaganej 

większości. Przecież Państwo macie możliwość zgłoszenia formalnego wniosku w postaci usunięcia  

z listy jednego z kandydatów, wskazanych przez Wojewodę. Jeśli jeden z kandydatów nie uzyska 

wymaganej większości, to nie zostanie powołany. 

 



85 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, jeżeli 

dobrze rozumiem, proszę mnie skorygować Pani Mecenas. Możemy zgłosić wniosek o głosowanie 

pojedyncze nad wszystkimi kandydatami, czyli tymi dziewięcioma. Zarówno objąć nie tylko dwóch 

z Sejmiku, ale siedmiu pozostałych.  

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Tak. I jeśli ustawodawca daje Sejmikowi prawo możliwości powołania 

określone osoby w skład tej Rady spośród kandydatów, dla mnie to jest jednoznaczne z tym, że to nie 

podmiot wyznaczający decyduje o tym, kto wchodzi, tylko Sejmik. To byłaby kompetencja Sejmiku 

iluzoryczna, gdyż w zasadzie musiałby się zgodzić tylko i wyłącznie na te osoby, które są wskazane. 

Więc, jeśli któraś z nich nie uzyska akceptacji, nie widzę przeszkód, żeby przeprowadzić głosowanie 

nad tym, czy dana osoba zostanie powołana w skład, czy też nie. Istnieje możliwość głosowania 

nad poszczególnymi kandydatami.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny Pańtak. 

  

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Pani Mecenas, Pani tu jest urzędowo, 

a ja jestem tylko prywatnie, jako Radny, Radca Prawny. Proszę przeczytać brzmienie przepisu. 

My powołujemy z własnej inicjatywy i spośród kandydatów wskazanych przez właściwego Wojewodę, 

konwent itd. I my mamy spośród więcej, mamy spośród tych, których nam wskazali. Jeżeli wskazali 

dwóch, to wybieramy spośród tych. Jeżeli by wskazali trzech, to wybieramy spośród tych. I głosujemy 

łącznie. Jeżeli liczba kandydatów jest równa liczbie członków Rady, to głosujemy łącznie. I proszę 

naprawdę się zastanowić, co Pani mówi.  

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Podtrzymuję dokładnie to, co powiedziałam.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Ja, też podtrzymuję. W związku z tym słowo 

na słowo. I mój zawód jest tak samo uprawniony jak i Pani.  

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Ja wyrażam opinię, a Państwo podejmujecie decyzję. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Mam pytanie: czy Wojewoda mógł zgłosić, 

zaproponować czterech kandydatów? Mógł. To zgłaszając dwóch Pan Wojewoda ma problem, nie my.  
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Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Panie Przewodniczący, przepraszam, 

jeszcze jedno słowo. Może tak zastanówmy się tak chwileczkę. Chcecie Państwo powiedzieć, 

że Wojewódzkiej Komisji Dialogu Społecznego powiemy teraz, że nie przyjmujemy ich kandydatów  

i prosimy o wskazanie następnych. Tak? Przepraszam bardzo, ale może zastanówmy się nad tym, 

czy to chcemy zrobić, czy o to nam chodzi? Wydaje mi się, że niektóre pomysły są co najmniej... 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny 

Andrzejczak. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak: Szanowni Państwo, nie chciałem, 

co prawda mówić, ale Przewodniczący wołał. To ja, sugeruję, że w takim razie wszystkie gremia, które 

są uprawnione do zgłaszania osób spośród, których mamy wybierać, proponowały może nie czterech, 

ale może co najmniej pięciu kandydatów, którymi ewentualnie Sejmik w Komisjach się zajmie. I wtedy 

będziemy doprowadzali do tego, że wybierzemy taką liczbę, jaka wynika w ustawy. Dochodzimy 

już chyba do takiego procesu, który sami nie będziemy potrafili obronić.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny 

Kazimierz Pańtak.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Czyli się koresponduje to, co mówi Bogusław. 

My nie mieszajmy się w kompetencje innych. Zgłosili nam tylu, myśmy swoich skrótem myślowym 

powołali, na których się tu grzecznie zgadzamy. Żadnych dyskusji nie było na naszych. A my chcemy 

już kogoś rozliczać za to. My nie mamy takich kompetencji. My możemy przyjąć, albo nie przyjąć  

i powiedzieć Sejmik nie przyjął, dajcie inne kandydatury. I teraz będzie tak - oni znów nam dadzą 

te same. A oprócz tego w prawie istnieje tzw. uzus, czyli przypadek, który już był rozwiązany. 

Tak powołaliśmy już dwie kadencje temu. Już trzecią kadencję powołujemy. I powoływaliśmy tak samo. 

I nagle mamy to zmienić, to po prostu sami jesteśmy nie poważni.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Proszę Państwa, rzeczywiście ten wątek 

był na Komisji Zdrowia poruszany i tu zgadzam się z Panem Radnym Pańtakiem. Podobne uwagi 

dotyczyły również kandydatów do Rad Społecznych, zgłaszanych przez nas. Ja, myślę, że jak 
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zaczniemy grzebać zbyt głęboko, to zagrzebiemy się po pachy. Przegłosujmy. Mamy pozytywne opinie 

Komisji i nie debatujmy nad czymś, z czego pozytywnego wydźwięku nie będzie. Choć zdajemy sobie 

sprawę z tego, że skład Rady Społecznej Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia w kontekście 

zmian, jakie są przygotowywane jest bardzo istotny. I będzie miał istotny wpływ na to, jak w przyszłości 

będzie wyglądać plan zabezpieczenia w ochronie zdrowia. Jak będzie wyglądać finansowanie jednostek 

ochrony zdrowia. Ale to jest jakby niedaleka historia.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Szanowni Państwo, 

proszę przemyśleć tą sytuację i zgłaszać konstruktywne wnioski.  Proszę, Pan Radny Ganczar. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Przewodniczący, składam wniosek, 

aby przegłosować en block tą listę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czyli uchwałę tak, jak jest. 

Proszę, Pan Radny Kościk. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Odwrotnie. Proponuję to, co sugerowała Pani 

Mecenas i Pan Przewodniczący, czyli glosowanie nad każdą z kandydatur. Skorzystanie z tej ścieżki, 

którą Pani tutaj wygłosiła.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Gdybyśmy wybierali to tak, tu chodzi  

o powołanie. Proszę do statutu zobaczyć, gdzie jest powołanie, gdzie jest wybieranie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Posiadamy dwa oficjalne 

wnioski. Pierwszy Pana Radnego Ireneusza Ganczara o przegłosowanie tej uchwały w tej postaci,  

w jakiej jest. Drugi Pana Radnego Zbigniewa Kościka o przegłosowywanie każdego z członków tegoż 

ciała, czyli przegłosowywanie dziewięciu osób. Czy są jeszcze wypowiedzi klubowe, albo wnioski? 

Mamy przed sobą dwa wyjścia, albo głosowanie en block całości, albo głosowanie tych dziewięciu osób, 

każdego z nich.  
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Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący, jeżeli Pan już dopuścił, 

że takie są wnioski formalne, to trzeba w kolejności zgłoszenia. Jeżeli pierwszy uzyska większość, 

to nie znaczy, że lista będzie przyjęta. Tylko głosujemy. A, jeżeli nie uzyska, wtedy będzie ten drugi 

wniosek i będziemy głosować, na ile to będzie mądre, to nie wiem.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze, jesteśmy gotowi? 

Szanowni Państwo, mamy wniosek w sprawie przegłosowania całości proponowanego składu do Rady 

Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia. Kto z Państwa radnych jest 

za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 18, przeciw 6, wstrzymało się 3.  

Stwierdzam, że głosujemy uchwałę w postaci przygotowanej i dostarczonej dla nas. Rozpoczynamy 

głosowanie punktu 10 - podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Lubuskiego Oddziału 

Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia – druk nr 380. 

 

Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 20, przeciw 1, wstrzymało się 6.  

Stwierdzam, ze uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/360/2013 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

powołania Rady Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Do punktu 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela do składu Rady Społecznej Wojewódzkiej 

Stacji Pogotowia Ratunkowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Zielonej Górze – druk nr 381. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Łucję Wojewódzką, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są zapytania, wystąpienia 
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klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę 

Przewodniczącą Komisji Panią Bożenę Osińską. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Komisja 

Zdrowia zaopiniowała projekt pozytywnie. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela do składu Rady Społecznej Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zielonej Górze – druk nr 381 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 2. 

Stwierdzam, ze uchwała została podjęta.  

 

Uchwała Nr XXXIV/361/2013 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

wyboru przedstawiciela do składu Rady Społecznej Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 30 

do protokołu. 

 

Do punktu 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Lubuskiego Ośrodka Rehabilitacyjno-

Ortopedycznego im. Dr Lecha Wierusza w Świebodzinie – Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej – druk nr 382. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Łucję Wojewódzką, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są zapytania, wystąpienia 



90 

 

klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę 

Przewodniczącą Komisji Panią Bożenę Osińską.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia Komisji 

jest pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie zmiany statutu Lubuskiego Ośrodka Rehabilitacyjno-Ortopedycznego im. Dr Lecha 

Wierusza w Świebodzinie – Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – druk nr 382 

poddaję pod głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 25, przeciw 0, wstrzymało się. 0 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/362/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

zmiany statutu Lubuskiego Ośrodka Rehabilitacyjno-Ortopedycznego im. Dr Lecha Wierusza 

w Świebodzinie – Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej stanowi załącznik nr 33 

do protokołu. 

 

Do punktu 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad gospodarowania mieniem ruchomym Województwa 

Lubuskiego – druk nr 371. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Sylwię Wojtasik, Dyrektora Departamentu Administracyjno-Gospodarczego. Czy są zapytania, 

wystąpienia klubowe, uwagi? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę 
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Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza. Nie ma. Proszę Wiceprzewodniczącego 

Komisji Pana Tadeusza Pająka o opinię Komisji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji jest pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

uwag i pytań projekt uchwały w sprawie zasad gospodarowania mieniem ruchomym Województwa 

Lubuskiego – druk nr 371 poddaję pod głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 2. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/363/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

zasad gospodarowania mieniem ruchomym Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 36 

do protokołu. 

 

Do punktu 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny prawa własności 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Drezdenko, będących w użytkowaniu wieczystym 

Województwa Lubuskiego – druk nr 372. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, informacje? Nie widzę. O przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Wiceprzewodniczącego Komisji Pana Tadeusza Pająka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
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Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

uwag, wystąpień i pytań poddaję projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny 

prawa własności nieruchomości stanowiących własność Gminy Drezdenko, będących w użytkowaniu 

wieczystym Województwa Lubuskiego – druk nr 372 pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest 

za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 26, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, ze uchwała została podjęta.  

 

Uchwała Nr XXXIV/364/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny prawa własności nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Drezdenko, będących w użytkowaniu wieczystym Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 39 

do protokołu. 

 

Do punktu 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Samodzielny Publiczny 

Szpital Wojewódzki w Gorzowie Wielkopolskim pomieszczeń położonych przy ul. Walczaka 42  

w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 373. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu i Finansów proszę Wiceprzewodniczącego Komisji Pana Tadeusza Pająka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji jest pozytywna. 
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Opinia Komisji stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

uwag, pytań i wystąpień klubowych projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

przez Samodzielny Publiczny Szpital Wojewódzki w Gorzowie Wielkopolskim pomieszczeń położonych 

przy ul. Walczka 42 w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 373 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 25, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, ze uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/365/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Samodzielny Publiczny Szpital Wojewódzki w Gorzowie 

Wielkopolskim pomieszczeń położonych przy ul. Walczaka 42 w Gorzowie Wielkopolskim stanowi 

załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Do punktu 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości położonej 

w obrębie Nowe Kramsko, gmina Babimost – druk nr 374. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, informacje, wątpliwości? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Roberta Palucha. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Wiceprzewodniczącego Komisji Pana Tadeusza Pająka. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

uwag, pytań, wystąpień klubowych poddaję projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie 

darowizny nieruchomości położonej w obrębie Nowe Kramsko, gmina Babimost – druk nr 374 pod 

głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/366/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości położonej w obrębie Nowe Kramsko, gmina 

Babimost stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Do punktu 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Samodzielny Publiczny 

Szpital Wojewódzki w Gorzowie Wielkopolskim pomieszczeń położonych przy ul. Dekerta 1 

i ul. Walczaka 42 w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 375. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, wątpliwości? Nie widzę. O przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Wiceprzewodniczącego Komisji Pana Tadeusza Pająka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
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Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

uwag, pytań i wystąpień poddaję projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez 

Samodzielny Publiczny Szpital Wojewódzki w Gorzowie Wielkopolskim pomieszczeń położonych przy 

ul. Dekerta1 i ul. Walczaka 42 w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 375 pod głosowanie. Kto z Państwa 

radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 26, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/367/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Samodzielny Publiczny Szpital Wojewódzki w Gorzowie 

Wielkopolskim pomieszczeń położonych przy ul. Dekerta 1 i ul. Walczaka 42 w Gorzowie Wielkopolskim 

stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Do punktu 18. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny 

na rzecz Gminy Ośno Lubuskie – druk nr 376. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, informacje? Nie widzę. O przedstawienie 

opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa proszę Przewodniczącego Komisji Pana Roberta 

Palucha.   

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 
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Opinia Komisji stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

uwag, wystąpień klubowych i pytań poddaję projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 

nieruchomości w formie darowizny na rzecz Gminy Ośno Lubuskie – druk nr 376 pod głosowanie. 

Kto z Państwa radnych jest podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/368/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Gminy Ośno Lubuskie 

stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Do punktu 19. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 

trwałego zarządu sprawowanego przez Urząd Marszałkowski Województwa Lubuskiego  

w Zielonej Górze – druk nr 383. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, uwagi? Nie widzę. O przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza. 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

wystąpień, uwag i zapytań projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat 

rocznych z tytułu trwałego zarządu sprawowanego przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Lubuskiego w Zielonej Górze – druk nr 383 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest 

za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/369/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu sprawowanego 

przez Urząd Marszałkowski Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 56 

do protokołu. 

 

Do punktu 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek 

procentowych przy sprzedaży w trybie bezprzetargowym lokali mieszkalnych stanowiących 

własność Województwa Lubuskiego na rzecz najemców – druk nr 384. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe? Jest zapytanie. Proszę bardzo, Pan Paweł Tymszan. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
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Radny Województwa Lubuskiego Paweł Tymszan: Zazwyczaj w samorządach jest 

tak praktykowane, że pojedynczo się głosuje, jeżeli chodzi o bonifikatę. My chyba tutaj jakiś regulamin 

stwarzamy, jeżeli chodzi o udzielanie bonifikat. Równoznaczne moje pytanie jest z tym. Chciałbym 

się spytać Panie Dyrektorze: ile takich lokali jest, czy ma być zbywanych w tym roku? Te 70, czy 80% 

to są stawki uznaniowe, może też byśmy mogli o tym porozmawiać. I to chyba byłoby wszystko. 

 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Do tej pory faktycznie były podejmowane uchwały w sprawach indywidualnych, czyli 

poszczególnych nieruchomości. Jednak zmiana ustawy o gospodarce nieruchomościami w 2010 roku 

narzuciła nam obowiązek określenia ogólnych zasad obowiązujących przy sprzedaży nieruchomości.  

W tym roku mamy w planie sprzedaż tylko lokali mieszkalnych w Świebodzinie, będących  

w użytkowaniu LORO. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Paweł Tymszan: Ile tych lokali będzie? 

 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Chyba, około ośmiu. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Paweł Tymszan: To znaczy, że te lokale są takimi domami 

jednorodzinnymi? To są pojedyncze lokale? 

 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Nie, nie. To są pojedyncze lokale, które są wpisane do rejestru zabytków, już w dosyć 

złym stanie technicznym.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Paweł Tymszan: Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mam wątpliwości, 

czy te mieszkania są w złym stanie technicznym. Akurat je znam. Ale to już jest inna sprawa.  

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy 

sprzedaży w trybie bezprzetargowym lokali mieszkalnych stanowiących własność Województwa 

Lubuskiego na rzecz najemców – druk nr 384 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest 

podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski.  

Za 24, przeciw 1, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/370/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

określenia warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży w trybie 

bezprzetargowym lokali mieszkalnych stanowiących własność Województwa Lubuskiego na rzecz 

najemców stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Do punktu 21. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Samodzielny Publiczny 

Szpital dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu pomieszczenia położonego przy 

ul. Poznańskiej 109 w Międzyrzeczu – druk nr 385. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, informacje, wątpliwości? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

uwag, wystąpień i pytań projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez 

Samodzielny Publiczny Szpital dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu pomieszczenia 

położonego przy ul. Poznańskiej 109 w Międzyrzeczu – druk nr 385 poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/371/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Samodzielny Publiczny Szpital dla Nerwowo i Psychicznie 

Chorych w Międzyrzeczu pomieszczenia położonego przy ul. Poznańskiej 109 w Międzyrzeczu stanowi 

załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Do punktu 21a. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Lubuski Ośrodek 

Rehabilitacyjno-Ortopedyczny SP ZOZ w Świebodzinie budynku warsztatowego przy  

ul. Zamkowej 1 w Świebodzinie na działce 291/5  – druk nr 395. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, wątpliwości, uwagi? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów, proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

wystąpień klubowych, uwag i pytań projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

przez Lubuski Ośrodek Rehabilitacyjno-Ortopedyczny SP ZOZ w Świebodzinie budynku warsztatowego 

przy ul. Zamkowej 1 w Świebodzinie na działce 291/5 – druk nr 395 poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/372/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Lubuski Ośrodek Rehabilitacyjno-Ortopedyczny SP ZOZ 

w Świebodzinie budynku warsztatowego przy ul. Zamkowej 1 w Świebodzinie na działce 291/5  stanowi 

załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Do punktu 22. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia i wysokości stawki procentowej 

bonifikaty od pierwszej opłaty z tytułu oddania nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Województwa Lubuskiego  w użytkowanie wieczyste – druk nr 386. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, informacje, wątpliwości? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

wystąpień, uwag i pytań projekt uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia i wysokości stawki 

procentowej bonifikaty od pierwszej opłaty z tytułu oddania nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Województwa Lubuskiego w użytkowanie wieczyste  – druk nr 386 poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 2. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/373/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

określenia warunków udzielenia i wysokości stawki procentowej bonifikaty od pierwszej opłaty z tytułu 

oddania nieruchomości gruntowych stanowiących własność Województwa Lubuskiego  w użytkowanie 

wieczyste stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Do punktu 23. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Metodycznemu  

w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 377. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są wystąpienia klubowe, 

zapytania, wątpliwości, informacje? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Kultury, Edukacji 

i Kultury Fizycznej proszę Wiceprzewodniczącą Komisji Panią Lidię Gryko. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 
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Wiceprzewodnicząca Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Lidia Gryko: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

wystąpień, uwag i pytań projekt uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi 

Metodycznemu w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 377 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 26, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/374/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Metodycznemu w Gorzowie Wielkopolskim stanowi 

załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Do punktu 24. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Doskonalenia Nauczycieli w Zielonej 

Górze – druk nr 379. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są wystąpienia klubowe, 

zapytania? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej proszę 

Wiceprzewodniczącą Komisji Panią Lidię Gryko. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Lidia Gryko: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

wystąpień klubowych, uwag i zapytań projekt uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi 

Doskonalenia Nauczycieli w Zielonej Górze – druk nr 379 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/375/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

nadania statutu Ośrodkowi Doskonalenia Nauczycieli w Zielonej Górze stanowi  załącznik nr 74 

do protokołu. 

 

Do punktu 25. 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac nad opracowaniem Strategii Polityki 

Społecznej Województwa Lubuskiego na lata 2014-2020 oraz przyjęcia zasad, trybu 

i harmonogramu prac – druk nr 387. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej oraz Pana Jakuba Piosika, 

Dyrektora Regionalnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zielonej Górze. Czy są wystąpienia klubowe, 

zapytania, uwagi? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych 

proszę Przewodniczącą Komisji Panią Bożenę Osińską. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia Komisji 

jest pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

wystąpień klubowych, uwag i zapytań projekt uchwały w sprawie przystąpienia do prac nad 
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opracowaniem Strategii Polityki Społecznej Województwa Lubuskiego na lata 2014-2020 oraz przyjęcia 

zasad, trybu i harmonogramu prac – druk nr 387 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest 

za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 25, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/376/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

przystąpienia do prac nad opracowaniem Strategii Polityki Społecznej Województwa Lubuskiego na lata 

2014-2020 oraz przyjęcia zasad, trybu i harmonogramu prac stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

Do punktu 26. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku  

i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w roku 2013 – druk nr 388. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Marka Żeromskiego, Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi. 

Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, uwagi?  Proszę, Pan Radny Robert Paluch. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie dyrektorze, chciałem zapytać, ponieważ 

widzę,  że te uprawy dalej są na tych samych areałach i na tych samych polach, co w analogicznym 

okresie ubiegłego roku - ile wniosków było o takową uprawę w województwie lubuskim? I jak one 

są ewentualnie traktowane, jeśli nie mogą uzyskać statutu projektu uchwały? 

 

Dyrektor Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Wsi Marek Żeromski: Panie Przewodniczący, Pani 

Marszałek, Wysoki Sejmiku. Skierowaliśmy zapytania w sprawie rozmiaru tych upraw do wszystkich 

gmin wiejskich i miejsko-wiejskich z propozycją wypowiedzenia się. Jak, co roku zainteresowania są 

raczej znikome, jeśli chodzi o uprawę maku, a również i konopi. Decydują o tym względy  

i uwarunkowania klimatyczne, glebowe, ale także przygotowanie techniczne, technologiczne. I stąd  
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w ubiegłym roku bodajże tylko jedna gmina zgłosiła wolę uprawy, w tym roku dwie gminy. I to nie 

są duże areały, ponieważ po hektarze, jak szanowni radni widzą.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: A, czy ewentualnie są jakieś limity, których 

województwa mogą nie przekroczyć, czy nie ma? 

 

Dyrektor Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Wsi Marek Żeromski: Nie, nie ma.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Czy, jeśli potencjalny beneficjent, 

np. stowarzyszenie, czy inna organizacja społeczna wystąpiła, to byśmy w ten czas dyskutowali 

na temat areału. 

 

Dyrektor Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Wsi Marek Żeromski: Nie ma tu limitów, Panie Radny. 

Tak. My w formie uchwały Sejmiku musimy zagwarantować bezpieczeństwo. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Czy do tego typu upraw są dopłaty rolnicze?  

 

Dyrektor Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Wsi Marek Żeromski: Są bezpośrednie do uprawy 

powierzchniowej.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Czyli są do powierzchniowej. 

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Tu chodzi 

oczywiście o gminy Szprotawa i Żary. O przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

proszę Przewodniczącego Komisji Pana Zbigniewa Kołodzieja.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji jest 

pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

wystąpień klubowych, uwag i pytań projekt uchwały w sprawie określenia ogólnej powierzchni 
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przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w roku 2013 – druk 

nr 388 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/377/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji 

tych upraw w roku 2013 stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Do punktu 27. 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania członka Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze – druk nr 392. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Dyrektora Marka Żeromskiego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, uwagi? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Zbigniewa Kołodzieja. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku, 

wystąpień uwag i zapytań projekt uchwały w sprawie powołania członka Rady Nadzorczej 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze – druk nr 392 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 
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Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXIV/378/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

powołania członka Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Do punktu 28. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego 

na 2013 rok – druk nr 389, wersja 2. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Józefę Chalecką, Skarbnika Województwa Lubuskiego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, uwagi? 

Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana 

Mirosława Marcinkiewicza. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

wystąpień klubowych, uwag i zapytań projekt uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej 

Województwa Lubuskiego na 2013 rok – druk nr 389, wersja 2 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXXIV/379/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2013 rok stanowi załącznik nr 86 

do protokołu. 

 

Do punktu 29. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Lubuskiego na lata 2013-2024 – druk nr 390, wersja 2. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Józefę Chalecką, Skarbnika Województwa Lubuskiego. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, uwagi? 

Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana 

Mirosława Marcinkiewicza. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

wystąpień klubowych, uwag i zapytań projekt uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2013-2024 – druk nr 390, wersja 2 poddaję pod 

głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/380/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2013-2024 

stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 
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Do punktu 30. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Planu posiedzeń Sejmiku Województwa Lubuskiego 

na 2013 rok – druk nr 378. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: W piątek odbyło 

się spotkanie przewodniczącego z wiceprzewodniczącymi Sejmiku, przewodniczącymi klubów, komisji, 

wiceprzewodniczącymi, na którym szczegółowo omówiliśmy pal pracy Sejmiku. Chciałbym 

przypomnieć, że zgodnie z przyjętymi zasadami, dwie sesje planowane są w Gorzowie Wielkopolskim, 

siedem sesji odbędzie się w poniedziałek od godziny 12:00-14:00, jedna sesja odbędzie się o godzinie 

16:00, dwie sesje odbędą się w sobotę. Jest to najbardziej demokratyczne rozwiązanie, 

po demokratycznej ankiecie w ilości 30 sztuk, którą Państwo radni opracowali. I tutaj już nikt nie może 

powiedzieć, że nie głosował, ponieważ wszyscy głosowali. Co prawda nie imiennie, ale starałem 

się uwzględnić wszystkie opcje możliwe w przeliczeniu na procenty. Projekt uchwały w tej sprawie jest 

zamieszczony na stronie www.sejmik.lubuskie.pl. Ktoś w tej sprawie? Proszę. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: W sprawie sesji 

Sejmiku. Jako Komisja Rolnictwa analizowaliśmy i proponujemy, aby sesja rolna miała charakter typowo 

rolny i aby goście zaproszeni na sesję rolną, mięli możliwość wypowiedzenia się. Ponieważ rok temu 

to było tak troszeczkę przy okazji, a temat rolny był całkowicie na boku.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale, Panie Radny, ja muszę 

Panu coś powiedzieć: ja naprawdę miałem możliwość wypowiedzenia się, jako  jeden z referujących.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Ale, to było już dwa 

miesiące później. Nie było to na sesji rolnej, tylko dwa miesiące później.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Także tutaj nie zgadzam 

się z opinią Komisji, ale jest demokracja.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: W dniu sesji,  

w czerwcu tej możliwości właśnie nie było.  

http://www.sejmik.lubuskie.pl/
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: O przedstawienie opinii 

Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa proszę Przewodniczącego Komisji Roberta Palucha. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Współpracy Zagranicznej i Promocji Województwa proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Edwarda Fedko. 

 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Promocji Województwa Edward Fedko: 

Opinia Komisji jest pozytywna.   

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji Panią Bożenę 

Osińską. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia Komisji 

jest pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej proszę Przewodniczącego Komisji Pana Czesława 

Fiedorowicza. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Lidia Gryko: Opinia Komisji jest 

pozytywna.   
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Opinia Komisji stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska proszę Przewodniczącego Komisji Pana Zbigniewa 

Kołodzieja. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji jest 

pozytywna. Prosimy o to, aby sesje były realizowane w tych terminach, w których są planowane. 

Dziękuję.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Przemyślimy 

Panie Radny. O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Mirosława Marcinkiewicza. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

wystąpień, uwag i zapytań projekt uchwały w sprawie ustalenia Planu posiedzeń Sejmiku Województwa 

Lubuskiego na 2013 rok – druk nr 378 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest 

za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 25, przeciw 1, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXXIV/381/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

ustalenia Planu posiedzeń Sejmiku Województwa Lubuskiego na 2013 rok stanowi załącznik nr 97 

do protokołu. 

 

 

Do punktu 31. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego” – druk nr 393. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: W dniu dzisiejszym, przed 

sesją, odbyło się posiedzenie Kapituły Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego. 

Kapituła przyznała odznakę pięciu osobom „Zasłużonym dla Województwa Lubuskiego”. Na sali mamy 

również Pana Alfreda Staszaka, Prokuratora Okręgowego w Zielonej Górze i jednego z wnioskodawców 

dla tychże pięciu osób.  Witam Panie Prokuratorze! Wszyscy Państwo otrzymaliście uzasadnienie, imię 

i nazwisko tego, który dzisiaj otrzymał oraz projekt uchwały. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa radnych ma uwagi 

lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt uchwały w sprawie nadania „Odznaki 

Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 393 poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 2. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/382/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik nr 99 

do protokołu. 

 

Do punktu 32. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Marszałka Województwa 

Lubuskiego – druk nr 394. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: O zabranie głosu proszę 

Pana Zbigniewa Kościka, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Kościk: Państwo otrzymaliście całość dokumentacji.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Czy są wystąpienia klubowe, zapytania, uwagi? Nie widzę. Wobec braku wystąpień, uwag i zapytań 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Marszałka Województwa Lubuskiego – 

druk nr 394 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 3. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXIV/383/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lutego 2013 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Marszałka Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 101 

do protokołu.  

 

Do punktu 33. 

Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przypominam, że protokół  

z XXXIII sesji Sejmiku był dostępny do wglądu podczas dzisiejszej sesji. 

Czy mają Państwo jakieś uwagi do protokołu? Nie widzę. Wobec braku uwag przyjęcie protokołu 

z XXXIII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest 

za przyjęciem protokołu, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, ze protokół z XXXIII sesji Sejmiku został przyjęty. 

 




